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The folfg§;ng is an analysis of "The Washington Post”.

article captioned

which appeared in the 10/15/72, edition. (Attached)

ey Nixon Aide.Named As-TSabotage’_ Contact,"”

The article

is lengthy and redundant with nearIy the same information being

set out in more than one place.

Items which are believed to be

of pertinence are indicated by numbers to which comments are

appended.

{1) The article states that President Nixon's
-chapin)y and an ex-White
ndicted in the Watergate
bugging case, both served as "contacts” in a spying and
sabotage oPe;ation againsh‘the Democrats.
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8}28#7 ; apin told us he knew

appointments gecretary. (Dwight
House aide (E. Howard Hunt),
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Segretti from college days and ‘in the fall of 1971, he
enlisted Segretti to accomplish political harassment of

Democratic candidates.

Segretti called Chapin at the White

House about once every three weeks to exchange information.
A review of Hunt's telephone toll call records disclosed
numerous calls between Segretti and Hunt's phones at his
residence and at the Robert R. Mullen Company, Washington,

D. C.

Segretti met Hunt (under Hunt's alias of Warren) in
late May, 1972, in Miami, Florida, and received instructions

concerning his following of the Democratic candidates.

(2) The article states that Segretti was identified

as one of 50 undercover atives.
A ) REC- £C-
. COMMENT: T newsgﬁpe

Pt

- ijdea how many people Segretti worked with.
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r information.
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We have no
The Watergate inves-

tigation did not attempt to develop the identities of other

alleged undercover operatives.

Toll calls of Segretti led us_

to a handful of his contemporaries; however, this avenue of _.4
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{3) The article states that Federal fgk QEEorce-

ment officials have said that much of the spyigg.apd.sabotage.
llegal but...impossible to prove in court.

ALL INFORMATION CONTAINED
BY SP2 TAsLM Oms.

investigation did not then and still does not ZPPEAL YT BE k|
' relevant to the viclations in question in the Watergate %ﬂge.
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Gebhardt to Baker
RE: CONFIRMATION

COMMENT: The FBI made no disclosure in this
regard. The Dalbey to Mr. Felt memorandum dated 10/12/72,
concluded that the available information at that time
concerning Segretti's activities was too nonspecific to
put him in any violation of Federal law. Since then, the
Department has requested, and we have conducted, investi-
gation limited to two interviews of Dwight Chapin to aid in
determining whether a violation exists with respect to
Segretti's activities.

(4) The article states that on 8/19/72, in
Miami, Presidential aides showed Segretti copies of two
FBI interviews, one of which was less than 24 hours old.

COMMENT: It is impossible for Segretti on
8/19/72, to have seen an FD-302 less than 24 hours old.
On 8/18/72, Agents of our Los Angeles Office served a Federal
grand jury subpoena on Segretti; however, the FD-302
reflecting same was not dictated until 8/23/72, and not
typed until the following day. We did not interview
Segretti shortly before 8/19/72.

{5) The article states Segretti received
$20,000 a year from a trust account of a high-placed friend
of the President and that Federal law enforcement sources
said Segretti had told essentially the same story to inves-

tigators.

COMMENT: It is not true that Segretti told investi-
gators this same story. Segretti was interviewed on 6/26, 6/28,
and 6/30/72 (when he was shown photographs), at which times he
told us he financed his own activities except for about $1,000
which was supplled by a source he would o

1 settled on a $16 000 annual salary plus expenses for
Segretti. Kalmbach advised he paid Segretti out of campaign
funds obtained from pre-April 7, 1972, contributions; that he
maintained no records; and that the payments were made normally
in cash but he believes there was an occasional check. Kalmbach
described himself as an attorney and the Associate Chairman for
the Finance Committee, Committee to Reelect the President (CRP).
(Kalmbach has been described as a close personal friend E

of the President.) Segretti became candid concerning his
activities only when brought before the Federal grand jury.
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Gebhardt to Baker
RE: CONFIRMATION
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(6} The article states that Segretti received
spying and sabotage assigments from Bunt and that he
detailed widespread undercover activities on behalf of
the Nixon reelection, mentioning Chapin's name many times.

OCOMMEPNT « Hunt's ¢0l11 callsg and Qagraf#i'a +oll

Ry e Al AR W L - RALEA o= Y

calls showed numerous calls between them. Hunt and Segretti
met on at least one occasion in May, 1972, in Miami, as item
(1) above shows. We did not develop Segretti's activities
after it became apparent he was involved in political
activities but not in the Watergate incident. Item (1)
above shows contacts between Segretti and Chapin. Chapin
has denied he directed Segretti's harassment work.

R
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< { The article states that ten days before the
Republican Natlonal Convention, Segretti telephoned

Lawrence Young "in an absolute panic® because FBI Agents
had come to question him about telephone calls from Bunt.

COMMENT: This cannot be true as Segretti was
not contacted by our Agents during that time frame. As
stated earlier, he was interviewed during late June and
not recontacted until 8/18/72, on which date he was
served a subpoena. The Republican National Convention
took place 8/21-23/72. Our Los Angeles Office on 3/11/73,
advised no direct attempt was made to contact Segretti
during early or mid-August, 1972. However, his bank

ramarda wara anhnmnanaad An ﬁ/]‘/?’ AF whirh hp mav have
e o W A Wk T o da DWVV\-AI“\—“ - AR -y PY &L - S8 -

become aware. The FD-302 showxng this was typed on 8/15/72,
and is in Los Angeles report dated 8/15/72.

(8) The article states that Hunt asked Segretti
to organize "an attack” by demonstrators on the Doral Beach
Hotel GOP Headquarters during the Republlcan Convention in
the name of supporters of the Democratic Nominee for
President. Segretti reportedly refused Hunt's request.

COMMENT: No information to this effect was
developed during the Watergate investigation and it is
likely that no independent source exists as Segretti
claimed to have refused Hunt's request.

{9) The article states that Segretti knew Hunt
by a different name.
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Gebhardt to Baker
RE: CONFIRMATION

COMMENT: Segretti told us that he knew Hunt as EQ
Warren and Identified Warren as being Bunt during his Federal
grand jury appearance on 8/22/72,

(10) The article states that a week after Segretti's
first visit from the FBI, Segretti was contacted again by
Federal Agents who at the same time subpoenaed him to appear
before the Watergate grand jury.

COMMENT: This again i1s inaccurate as Segretti was
interviewed 6/26, 6/28, and 6/30/72, and was served with sub-
poena on 8/18/72,

{(11) The article states that in Miami Beach, Presi-
dential aides briefed Segretti on what to tell the grand jury
and assured him "easy questions" would be asked him and he was
rehearsed on his testimony.

COMMENT: Nothing to this effect came to our attention
during the investigation. Chapin denied to our Agents that he
had briefed Segretti, or had seen Segretti in Miami.

: (12) The article states three days after the Miami
Beach meeting (Segretti and unnamed Presidential aides), Segretti
flew to Washington, D. C., for Federal grand jury prior to which
Segretti was interrogated by the U. S, Attorney (USA) at which
time the USA went into “"everything," and such an interrogation
is customary.

COMMENT: Segretti was, in fact, interviewed by the
USA's office prior to Federal grand jury testimony on 8/22/72.
While the scope and depth of this investigation is not known,
it is significant that in his testimony, Segretti gave the names
of Chapin and Strachan as the ones who recruited him and the
name of Kalmbach as the person who paid him.

(13) The article states that at the grand jury "the
questions went along on a very easy scale,” but a woman on the
grand jury began asking leading questions.

COMMENT: We do not know if questioning at the grand
jury was easy or difficult. During fgapd Bq] etti_tgsti-
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Gebhardt to Baker
RE: CONFIRMATION

) (14) The article states the money Segretti
received...came from a fluctuating secret cash fund
of $350,000 - $700,000, which was kept in the office
safe of Maurice Stans. This fund was allegedly con~
trolled by John N. Mitchell while he was the Attorney
General.

518 US Cash on hano 3
C., varied from $200,000 to $350,000 prior to
the time it was deposited on 5/30/72. Mr. Mitchell denied
any financial responsibility with respect to CRP funds and
no information came to our attention during the investigation
that he had any control over the so called secret fund at any
time.

(15) The article states that Segretti and many -
others involved in sabotage activities were paid from the
fund indirectly through middlemen.

COMMENT: We really did not go into the political
activities in detail as we were investigating the IOC crime
and not politics. 1Investigation revealed Segretti was paid
by Kalmbach from CRP funds in Kalmbach's possession and
Thomas Gregory of Provo, Utah, was paid by Hunt.

{(16) The article states covert activities
according to FBI and Justice Department files represent a
basic strategy of the Nixon reelection efforts and included:

a. Following members of Democratic candidates'
families and assembling dossiers on personal details of
their lives.

b. Forging letters and distributing them under
the candidates' letterheads.

¢c. Investigating potential donors to the Nixon
campaign before the contributions were solicited. :

d. Leaking false and manufactured items to the
press about the candidates.

~5=
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Gebhardt to Baker
RE: CONFIRMATION

e. Throwing their campaign schedules into
disarray.

f. Investigating the lives of dozens of Demo-
cratic campaign workers.

g. Planting provocateurs in the ranks of
organizations expected to demonstrate at the Republican
and Democratic National Conventions.

COMMENT: Our investigation did not deal in or
disclose information concerning the basic strategy of the
Nixon reelection effort. With respect to the specific
alleged covert activities:

a. This was not developed during the investigation.

b. We did not develop this specifically. FHowever,
there was some apparent sabotage and based on interviews with
Chapin and Segretti, the Department has requested and we have
conducted a limited investigation to determine Segretti's
involvement with alleged publication of material relative to the
Presidential campaign of Senator Muskie, which set forth false
information concerning the scheduling of Muskie’s campaign
activities, a possible violation of Title 18, USC, Section 612,
(Election Laws). We did not develop specific information in two
interviews of Chapin which the Department requested. The Depart-
ment also regquested investigation with regard to Patricijia Griffin
for a similar allegation. Her name did not come to light as a
result of our investigation of the Watergate. However, according
to the 10/25/72, "Washington Star,"™ she worked as a Muskie
volunteer and prepared bogus news releases on stationery of
Senator Henry Jackson.

¢. This was not uncovered during our investigation.
d. This was not developed during the investigation.

e. See (b) above. In addition, Chapin told us he
told Segretti that a form of harassment would be to have
announcements made at a terminal that someone's baggage was "= °
delayed or misdirected. e

- aly
SE

£f. This was not developed during our investigation.
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Gebhardt to Baker
RE: CONFIRMATION

g. This was not developed during our investigation.

NOTE: Chapin's initial instructions to Segretti
were to become familiar with political processes and campaign
activities in order to decide how harassment of campaign
activities could be accomplished. Chapin told us that Segretti
was an imaginative person and because of this he did not give
Segegftti specific instructions.

{(17) The article states that in the mid-West Segretti
trained Nixon workers to infiltrate Democratic campaign organi-
zations. These people were to urge the Democrats' followers to
conduct sabotaging activities against their Democratic Presi-

dential opponents.

S AR S TIRTI PR U S

COMMENT: No information im this regard w

developed during this invest'gatlon.

(18) The article states that in Florida,
Segretti organized Democratic clubs to work against
Muskie and that he frequently distributed fabricated
campaign literature under the letterhead of individual
Democratic candidates.

.
COMMENT: No information concerning Demo-
1

i
cratic clubs was developed during the investigation.
With respect to the distribution of misleading material,
see item (16b).

(19) The article states that three attorneys
who served in the army with Segretti were asked by
Segretti to disrupt the campaign schedules of Democratic
candidates.

COMMENT: This was not developed during the
investigation nor was it pursued.

(20) The article states that Herbert L. Porter

directly received large amounts of money from the secret
fund that financed the Nixon forces' undercover activities.

COMMENT: Porter obtained about $35,000 from :
Sloan which he gave to Liddy upon Liddy's request in order

to finance ledy s intelligence gathering efforts. (Jeb
Magruder told Porter to follow this procedure.)

ACTION: This 19 for informatlon. 1§r—

T ar I, PRI ) T T ST N T L T S g e



N
sy K

H

Vil o SR Pt R

an,
LA

iy

7,
)

Ty

Frl :
ST A NNt

A '.o- 19 ,u:_gv. w1872} T ( ; ) ;‘35;(1 -::_—-;:_
o ) 3 ‘ . ~ O Beé(/‘éti
JAmZs JALTC R.'ﬂ'it corti;‘c'" AL . ' . 7/72 g;sl?::a;_.:,___
6-;:2"“" DA, VAT '“‘”'R- ! Cleveland ‘A:V:

3, w,,m

Key Nixon AideNa m@d
As ‘Sah@iage Contact

r

By Carl Bernstein
and Bob Woodward
Washieglon Poat Btafl Writers
President Nixon’s appointments sec-
retary and an ex-White House aide ip-

icted in the Watergate bugging case
th served as “eontacts™ in a spying

and sabotaze operation against the
Democrats, The Washington Post has
been told.

The appointimnents secretary, Dwight
L, Chapin, 31, mects almost daily with
the President. As the person in charge
of Mr. Nixon's schedule and apnoint-
.ments, including overall coordination of
trips, Chapin is onc of a handfui of
White House stafl members with easy
access to the Presidenl.

In = sworn statement. Lawrcnee
Young, 32, a Californiz stlorney, said
he had becn told by Donald H. Seg.
retti that “Dwight Chapin was a person
I reported to in Washington.”

Segretti, 31, a lawyer ang a close
friend of Young. has been fdentified
by federal investigators as one of the
M, undercover  operatives  engared
since 1871 in an apparently unpre-
cedented spying and sabotnge erfort
staged by Nixon aides atainst Demo-
cratic presidential eandidates.

Federal law enforcement officials
have said that much of this sprirg
and sabotage is probabty illezal but
that any unlawful activities connected
|, to the undercover campaign would be

difficult or impossible to prove in
)courr However, the ssme officials

rezularly vsed words like “despirable”
and “vicious” when describiug the
aciivities,

In & staicment issued throush the
White House press office Friday nigbt.
Chapin acknowledzed knowing Segret-
ti “since colleze days.” While decliu-
ing to discuss the allczation that he
was nne of Seerettis “contacts.” Chapin
said:

“As The Washin?ton Post reporter
has doescribed it the story is based on

oo e g, ol L e R

hearsay and is fundamemtally  in-

! accurate.”

o Tllree separate Interviews, Youn.
who attemded the University of South-

t(-l‘n Califursia with both Chapic and

L N . g . P .
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DWIGHT L. CIEAPIN _
+ « « Just “hearsay” t

Segretti, said that Segretti told him—
amung oluer things—that:

®* On Auw 19, two days before the
Republican Nat'oual Convention, Se
aretti went to »Canu Beach where ™
prosidential aides showed bim copies
ol two interviews he had with the FBI,
includinz one that was not yet 44
hours old.

® The aides hricled him on what to
say when testifvina the following Tues
day buefore a federal drand jury inves-
ticating the Wate: 231e¢ bugszing here in
Washinglon. .

® Th> money for Sc:*t'lti's-ﬂmﬁ:‘s,
including a 520000 annual salary, was

-
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The Washington Post T
Timens Hersld ....A-I_t_‘.i‘

The Washington Daily News
The Evening Star (Washiagton) __
The Sunday Star {Washington) .
Dzily News (New York)

Sunday News (New York)

New York Poat
The New York Times
The Daily World
The New Leader
The Wall Street Joumnal
The National Observer
People’s World i
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paid rrom ‘a "trust account ln a law—
yeFSThamt . .. a hizh-placed friendaf_____
the Presldcnl and he was instructed to
guard that name zealously.”

Foederal law enlorcement sources, ap-
prised of what Younr told The Post,
said Scgretti had told essentially the
same story {o investigators.

According to Young, Scgretti also
told him that he received political sab-
otage and spying assignments fromE,
Howard #Hunt Jr, the exClA agent
and White House aide who was among
seven men indicted on charges of con-’
spiring to cavesdrop on the Democrats’
headquarters in the Watergate, :

Young, who describes himseif as a
liberal Democrat, made his statements

’ in separate interviews with two Wash-
ington Post reporters and a special
correspondent of the newspaper, Rob-
ert Meyers. Young has signed a sworn
affidavit to the accuracy of his &c-
counts of conversations with Segretti.

In five or six conversations with
him, - Young said, Segretti detailed
widespread ufidercover activities wn-
dertaken on behalf of President Nix-
on’s re-election and mentioned Chap-
in’s name in connection with them
many times.

Segretti was first linked by investi-
gators to the sabotage and spying ac-
‘tivities on the basis of records of lony-
distance telephone calls from Hunt
while Hunt was still serving in the
White House, according to law en-
forcement sources and Young's ac-
count.

According to Young. Segretti said
that he reported frequently to Chapin .
on the progress of his sabotage activi- . -
ties. -

Young sxid that when the FBI first
inferviewed Segretti about his under-
cover activities, Segretti immediately
souzht—and received—assurances
from Chapin that he would noi be

“abandsned as a “sacrificial lamb” by

the Nixon forces.

See WATERGATE, AlS, Col 1.
t

Py - . -

Sen. Edward M. Kennedy is con. d
sttcringtrelding hearings into alleged .- >
‘political espionage by Republicons. N

Details, Page AlS,
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1" ¥en davs before the Republ . Na.
;donal Comvention, Your; said, Se-
gretti telephoned him in “an ahsolute
panic” because FBI agents had come -
to guestion him about telephoue calls
fromn Hunt. St
“He was worried because there was
. no prier warning that he would be con-
" tacted by the FBIL,” said Young. “He
felt he would be given prior warning,
thai he would be bricfed as to what 1o
gay. . .by the people he was working
for. He was afraid of being left out on
a limb, sacrificed without any pretecs
ton or coverage. He wanted some ad-
vice as to what he should do.”
- On that occasion, Young said, Se-
gretti told him that he had met with
Hunt several months earlicr and had
becn asked by Hunt {o organize “an at-
tack™ by demonstrators on the Dural
Beach Hotel GOP Headquarters, dur-
ing the Republican conventior in the
name of supporters of the Democratic
nominee for President. Segretti re-
fused Young said.
According to Young, Segretti was
upset by the possibility of testifying
" before the Walergate grand jury and
told him he knew nothinz about the
bugging of Democratic headquarters.
Segretti's dealings with Hunt con-
cerned only *“legal” sabotage and
spving activities &gainst the Demo-
crats, Young said he was told.
i *Don said he knew Hunt by a differ-
. ent pame, &n assumed name,” said
Young, “but that he kn:w he was
Hunt., Hunt would alwzys talk in a
very whispery, conspiratorizl voice, he
said. . .and scemed to add even more
intrigue than was already there.”
- A week after that first visit from the
FBI, Young said, Segretti was ques-
tioned again by federal agents, who at
the same time subpoened him to ap-

Mn‘l

’oniact m Sabaﬁ

b covert activities.
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midnight 5”'; ha 3 mad

con-

"H(‘ wa Le *
* cause © ounf pam Qut iR
chapit, :“\- Dw \G‘“ 5, .,'\wd to our
cetrngdm would 533 °
e °
friend’~ —ug voapin—or he would
use the inttials ‘D.C.." when discussip

‘ told the FBI, whirh was Dot any dam-

 pear before the Watergate grand jury. .

“He was extremely worried,” Young
recalled, “and T suggested he put in an
immediate call to the people he had
been working for; but he said all of his
. contacts were already in Miami Beach
" for the convention. So he made further

calls, He was tr)anq,j.g_ﬁg‘.Chapm

. Young added:

The presidential aides. according fo
Young's sceount, instructed Segretti to
“tell the grand jury *“just what he had

aging material; it was just about the
phone calls fzom Hunt and some small - 3
activities he {Secoretti) was doing. some  § .
innocuous thing zbout being involved : T
in some campaign activities." s—w—— - o
Young added: “He was told to tell |
the Lruth not to perjure h.mself and ¥
not to worrv about it. He was to stick
to just what ¢ Lad said to the FBL"
Theee days after the Miami Beach
meeting, Yourg said, Segretti flew to
Washington for his appearance before
the grand jury. Upon arrival, said

Younz, *“the U.S, attoraey mwrrovated

him ghead of time in an office and

thoroughly went into evervthing*—~in- | o

. ¢luding Chapin's alleged role in the | .-

sgbotage cawmpalgn; where Sedrettd
was getting his money from, and the
names of such other persons involved
in scts against the Democrats, Such an
intelrozauon is cus’omary

e —




' the Nivon campaign.

However, the prosccutor told Se-

gretti “not to worry, that those weren't
the questions that would be asked,” ac-
cording to Young's account .,

(Assistant U.S. Att_ruey Earl J. Sil-
bert was in charge of the grand jury
Investigation. He has repeatedly re-
{fused to comment on the Watergate
case and related maiters. Reliable fed-
eral law enforcement sources have
praised the thoroughness of 1. vestiga-
tion at Siblert’s level while emphasiz-
ing that the U.S. attorney's office fo.
cused alinost exclusively on the Water-
gate bugging and a related attempt to
eavesdrop on the campaign headguer-
ters of Sen. George McGovern. One
hizhly placed source observed that the
grand jury's investigation had {o be
narrow. Had the inquiry gone into
more than the Watergate incident, it
“never would have finished, believe
me.”) — -

Inside the grand jury room, “the
questions went along on a very easy
scale.” Young said he was told by Se-
gretti. The inquiries were made by a
prosecutro whose name Segretd did
not mention, Young said, adding: *'It
was just innocent stuff and nothing
shout . .. whom he was working for.”

A woman on the grand jury, how-
ever, began asking leading questions
on her own accord, said Young, “in-
cluding who paid Don" and questions
about whom he worked with “on the
White House staff.”

“Then he (Sczretii) said the names
came ov..” Young recalled, “especially
Dwight Cuapin’s ... and the name of
the lawyer who paid him.” Young said
Sezretti had not told him the other
names—excent Hunt's—that were men-
tioned in the grand jury proceedings.

Accordinz to Younyg, Sezretti told
him that “I'm just a small fish; there
are maonv others” in the sabotaze cam-
paign that federal investicators say
was condurted on behalf of President
Nixon's r--election and directed by
White House .ides and officials at the
Committee for the Re-election of the

Vracinant
SIesiGent.

Young emphusized that Segrettl re-
peatedly miintained that he vwii re-
ey

S Anainte Aulbntan s Rl 20 bk aan Jtunhess colll o

cruited for the work by the Nix in

* Jorces and he did no volunteer. 1

Serrettd could not be reached for d;-

i

i

rect comment, and is repofied by asso-

* clates to be in hidine.
The money that Searetf received for -

his wvndercover activities, it was re
ported 1ast week, came from a ftuetuat.
inz, sccret cash fund of 330,000 to
$700,000, which was kept in the office
safe ¢f former Sceretary of Commetce
Maurice Stans, finngee—shgirman of

1

t
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Thf- fund was allpgerm \on.rolled In .

1871 by Johin N. Mitehell while he was
still
States. By the time Mitchell had Jeft
the Justice Department to become
President Nixon's campaizn manazer
last April 1, several White House and
campaiyn aides to the President were
alsn authorized to make disbursements
from ihe fund, accordin? to sources
close to the Watergate investigation.

Federal investigators said that Se-
gretti, and many other .neratives fn- 1
volved in sabotage activities by the
Nixon {orces, were paid from the fund
indirectly, through middlemen.

The purposes of the undescover ef. -
fort, according to federal investigators
and persons whom Segretti artempted
to recruit as agents provecateurs, were
to discredit individual Democratle
presidential candidates; create confu-
sion in their campadans.-and disrupt
the Democratic primaries to the extent
that the Democratic Party could notfy
reunite after choosing its presidenti
nominec.

The covert activities, according to in-
formation in FBI and Justice Depart-
ment files, represented & basic strat-
egy of the Nixon re-election effort and

cluded:

Following members of Democratic
candidates' families and assembling
dossi on personal details of their
livesﬁorging letters and distributing
them _ynder the candidates’ letter-
headdfinvestigating potential donors
to the Nixon campaign before there
contributions were solicite calling
false and manufactured itemps to the
press about the candidate#hrowing
thejgs campaign schedules into disar-
ray¥investigating the lives of dozens
of Democratic campaign workem@ad
planting provocateurs in the ranks of
organizations expected to demonstrate
&t the Bepublican and Democratie na-
tional conventions. &=

Segretti, according to Young, told
him that his sabotage and spying activ-
ities were ronducted across the coun-
try, particularly in the stafes with im-
portant Demnocratic primaries
cluded the following examples:

In the Midwest, said Young, Se-
grettt went to work at local Republi-
can headyuarters. training Nixon work-
ers to infiltrate Democratic campaign
organizations. Inside the camp of &
Democ¢ratic eandidate, according to
Youns's account, the Nixon workers
were to urye the Democrats’ followers
{o conduct sahotage azalnst their Nem-
ocratic presidential opponernds. Among
the tactics recommended was plantng
stink bombs in the opponents’ head-
ruarters to keep volunteers and infor-
mation scckers gway. If anyvone was
caught in the aet, the plan insured
binrec wrutd be placed on fcilou.‘: a
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Ya Deprastratic  candidate—not  the
“Nixon forces. W et

¢ In Flarida, said Young, Segretti or-
ganized Democratic elubs to work
-against Sen. Edmund 8. Muskie, who
i federal investigators have said, was
the victim of extensive sabotage by the -
Nixon forces.
® Frequently, said Younz, Segrettl
" distributed fabricated campaign litera-
"ture under the letterhead of Individual
Democratic candidates. These were in-
tended to embarrass both the pur-
‘ported  sender’s campaigzn  and—
" through scurrtteus wr false attacks on
other Democratle presidentisl eandi-
dates--weaken his opponents as well.
According to Young, Segretti said
that Nixon campaien leaders in some
states complained ta Segretti about his
activities, but were told "to call Wash-
. Ington to check him out. After an in.
terval of tme, word came back that hff-
. was ok” . .-
' Three attorneys who served in the
Army with Segretti have told The
Washington Post that Segretud asked |
- them to disrupt the eampaigi sehed.
ules of Democratic eandidates, plant
spies Inside the various Demceratie
- presidential camps and “be tmagina-
tive” in devising their own schemes to
confuse and divide the Democrats,
The three lawyers, Including an as-
sistant attorney general of the state of
wAennessee, all refused Segretti’s re-
cruitment offers, in which he purport-

e ——— b ———
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edly vromised them “BiE jobs™ in

Washington after President Nixon'
reelection - - "

At the University of Southern Call-
fornia, where young, Segretti and
Chapin all graduated in 1963, Segretti
and Cbapin lived in fraternity houses
that were next doer toeach other, and
both were involved in an organization
called Trojans for Eepresentative Gay-
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“{nnaccurate. - .
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| pate case.”

“The group, orga o seform USC 47
campus politi¢s, Inciuded other mem- ! .
bers who later went on to the White .
House staff, according to Young and
others. They reportedly included Rop- |
ald Ziegler (Class of '61), President }’
Nixon’s press sceretary; Tim Flhourne
(62), a presidential assistant; Mike |+
Guhin (81), .o member of Dr. Henry [.°
Kissinger's staff; and Herbert L. Pot-
ter ('60), a White House wdvance mm
now working at thg Committee for the [
Re-election of the President. Poner, |,
according to sources close to the Wat-
ergate investigation, was among the
persons who directly received large
emounts of money from the sceret
fund that financed the Nixon forces'
undercover activities. — "
Chapin has been assoclated with the
President since 1864, when he worked
for Mr. Nixon at the Republican eon-
vention against Sen, Barry Goldwater,
the GOP’s nominee for president tht B
year. In 1966, when Mr. Nixon cam- R
paigned across the country on

of GOP congressional candidates, T93- 1
pin was often seen at his side, ¥
Chapin did advance work for those 1] ™. :
trips and, upon M. Nixon's election ¥ ; ¥ 57 .
Presidert in 1968, was named appoint-- T
ments secretary at the White House,!
with the title “deputy assistant to the | 4=
President.” . .',-‘-5 :
Chapin Is known as Mr. Nixon's pre-2
mier advance man, the person i
charge of making sure that schedules’
are perfectly timed and execated. -~ *
Chapin was one of four White House’
staff members—with Ziegler, presiden-;
tial domestic counsel John Ehrliéhman}
and assistant to the president H. R.;
leave the J, Walter:
Thompson advertising agency to work;
in the White House, . i
Chapin {ssued the following state-! k
;:Iuent Friday night through the W’nlte;
ouse press office: C ap— 1B
- “As The Washington Post reporter.:{<
har described it, the story is based en-' |
tirely on hearsay and is fundamentally;

“For example, T do not know, have: |3
never met, scen or talked to E. Howard' K
Hunt. I have known Donald Segretti: [/
since college days, but 1 did not meet; [52
with him in Florida as the story sug-: ['§
gests, and I certainly have never dis*
cussed with him any phase of the L}
grand jury proceedings in the Water-

“Beyond that, T don't propose %
have any further comment.” -
) . Y PR
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M emomna’um

Mr. Baker v DATE:

1-
R. E. Gebhard%/ ﬂ( ' 2-
1-

.

3/16/73

Mr. Kinley
Mr. Baker
Mr. Felt

1- Mr. Gebhardt

CONFIRMATION A » 1= Mr. Gallagher
/Jﬂlf(,L_ 1}714f el o Mr. Long
Mr. Nuzum

;74 Ty 1-

This is in response to the
of Mr. Gray:

following questions

(1) "4 days after the crime (on 6/21/72) we
knew of Ogarrlo and Dahlberg checks in Barker's bank

account.

pIAiCRE R E

g? @é&lln}mﬂ

Ilr Cleveland

(h o 4 ég’”*

M' Miller, ES.
M. Soymws
Nr. Thompaon ____
S Walters
Tele. Room _ ..
Mr. Kinley ...
Mr. Amustrong
Mr. Bowers
Mr. Herington _.
Ms. Herwig
M Mintz _
Mrs. Neenan

{(2) "When did we get the destruction of records
allegations? From Penny Gleason? Judy Hoback?"™

(3) "And did we reinterview people after receiving

these allegations re destruction?”

interviewed on 6/28, twice, once for Q's and A's and once

to look at plctures, also on 6/30 to

look at pictures.

(4) "As I review 302's on Segretti it appears we LA

o YR Y U S

oW e XY

COLIeCLr but ].'l: also S5ays we reinterviewed on D/JU/ I‘.ﬁ

COMMENTS

(1) This is correct. In an effort to trace the

$100 bills to the subjects by serial

numbers, our Miami

office on 6/20/72, learned from James L. Cook, Manager,_

Currency Department, Federal Reserve

Bank, Miami, that -

$50,000 in $100 bills was shipped to the Republic National -°

BDanl AF Miami at whish Ba rlrn- AonoAamiatba

ad annn

DQiln Wi ildGiud QW WIililwil Sarx A4 MDUVJ-CII—GB' Ill\.po’ }\mu R N

e )
iAol .

Pursuant to a subpoena duces tecum issued 6/20/72,
Mr. Russell H. C. Vining, Comptroller and Assistant to the
President of the Republic National Bank, made avallable on

6/21/72, the bank records ofﬂB ker Assoc 3

checking accounts.

\LL INFORMATION CONTAINED
AEREIN IS UNCLASSIFIED

5 3%..,—?{ 1 1. 1973 DATE___(.;LJ}E!-‘__BKB 7M.l 0aY
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Gebhardt to Baker
RE: CONFIRMATION

{2) on 7/18/72, Judy Hoback at her request was
reinterviewed at her residence in detail (10 pages) concerning
her duties at the Finance Committee, Committee to Reelect the
President (FCRP). This is the first time she mentioned
anything concerning destruction of documents as follows:

a. Four or five ledger books existing prior to
4/7/72, were destroyed.

b. All pertinent records concerning bank accounts
existing prior to 4/7/72, were destroyed.

¢. She observed G. Gordon Liddy and his secretary,
Sally Harmony, prior to 6/17/72, shredding various office
papers in the office shredder. :

d. She heard from unrecalled persons that Liddy
was shredding office papers on the day of the burglary,
6/17/72.

Millicent Macey (Penny) Gleason was reinterviewed
at her regquest on 7/1-2/72, away from the CRP office, and
in a 19 page FD-302 she advised on 7/1/72, in part as
follows:

a. On 6/16/72, James McCord arranged with a
security guard to have the keys for each desk and file
cabinet on the second floor (FCRP) available in order that
either Hugh Sloan or Gordon Liddy could go through them
to locate some papers for destruction or insure that some
papers had already been destroyed.

b. On 6/18/72, Bob Houston (McCord's assistant)
at about 8:00 am, went to the file cabinet in the CRP
security office and began removing files. One file, she
stated, contained FBI teletypes. Another item which she
mentioned as being missing was a handwritten memorandum
from McCord to Timmons.

c. She noticed on 6/30/72, that the guest regis-—.
trations at CRP for 6/17, 6/18, and 6/19/72, were missing.

>
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Gebhardt to Baker
RE: CONFIRMATION

d. On 6/29/72, Miss Gleason was instructed by
Robert 0Odle to remove McCord's Identification Data Sheet.

Stephen Tingley Anderson, Security Guard at CRP,
was interviewed twice on 6/30/72. Once was at CRP in the
presence of CRP attorney and the second time was at his
request without the presence of this attorney. On the second
occasion he advised:

a. On 6/16/72, McCord instructed him to take a key
from the master box of keys for each desk, file cabinet and
office on the second floor (FCRP). McCord said this
Committee had some papers which they had been ordered to
destroy.

b. On 6/16 or 6/19/72, Bob Houston told Anderson
he had taken out all the equipment (specific equipment not
known} .

(3) As stated previously in memorandum dated
3/5/73, those who were questioned relative to the destruction
of finance records were Sloan, Porter, Houston, Magruder, Stans,
Harmony, Barrick and Nunn. Those guestioned before Federal
grand jury relative to the destruction of intelligence
gathering records were Houston, Gleason, Harmony, Odle, Duncan
and Panarites. Robert Odle was specifically reinterviewed
concerning the destruction of documents on 10/12/72, when
he denied knowing of any one or giving any one, including
Bob Houston, orders to remove files or memoranda from
McCord's office. O©Odle stated that he saw Liddy destroying
files on the afternoon of 6/17/72, using the CRP office
shredder.

(4) SA Richard H. Pashley who participated
in the interviews, advised on 3/15/73, that on
both 6/28 and 6/30/72, the interviewing Agents were present
with Segretti during one period of time on each date.
Separate FD-302's on 6/28 and 6/30/72, concerning photographic
jdentification were dictated in order that these FD-302's
would stand on their own if introduced in court without
necessarily introducing all the information obtained from
Segretti during each of those interviews. This practice is not

inconsistent with our reporting rules.
ACTION: This is for information. o O;O’/Q .IM/
AL on 7, K<
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UNITED STATES GOQ.RNMENT

e Memorandu k.

B3 e

': TO :  Mr, Baker ‘DATE:  3/16/73 bl

B TE - Ve MRler,

g 2 1- Mr, Kinley 3=

g"\:‘ FROM : R. E. Gebh 2" Hr. Baker Mr. Wallors _—:
E 1- Mr, Felt Tele. Rece
4 . 1- Mr, Gebhardt y ames
‘5% SUBJECT:  CONFIRMAT D 1- Mr, Gallagher k. Bowen

g be - e (el 1- Nr. Long Semngn —
i v b(/eu’;&f«u A e 1- Mr, Nuzum :‘.Sjmi_
N f - ATt Mrs. Neenan _
; ] (.z

This is in response to a telephonic query from
Mr, Gray as to the time of day on 8/18/72, that Donald H,
Segretti was served grand jury subpoena and the time of

day that records of his telephone answering service were
subpoenaed on 8/19/72,

Supervisor Ewing G. Layhew advised on 3/16/78,
that Segretti was served grand jury subpoena on 8/18/72,
between 9:30 and 10:00 am, and that Carol Holeman,
Manager, Virginia Brady Answering Service, was served
a subpoena for Segretti's answering service records on
8/19/72, about 3:00 pm,

ACTION: This is for information, l%>

o M REC. 55
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OPTIONAL FORM NO. 19 % 20104
- L ETEEe, 5 O
UNITED STATES GOVERNMENT | et g'(
My, Baker 7
Memorandum /1w caiom
M, C@d
W
TO . Mr, Baker DATE: 3/16/73 oy
) L Mr. Miller, E.S. __
, 1- Mr. Kipley  Sows .
o Ru B. t el Baker LI
- . e Yele. Room ___
1- Mr. Gebhardt i« --—
SUBJECT: CONFIRMATION @) 1- Mr, Gallagher Mr. Bowers
- C.(‘%e_, 1- m " mng M. Heﬂn_gmn —_—
: ( A (adle~ ?—n‘“ 1- Mr. Nuzum ::..:ienr;u ti;
CLJ / Mrs. Neenan

Attached are copies of the revised listing of
contacts by our Agents with personnel of the White House
and the Committee to Reelect the President,

ACTION: This is for information. W
it ) wé%#"“

Attachments

o A b

REC- 87

/39245 29 ="

o

18 MAY O W73
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. ALL INFORMATION CONTAINED
JEREIN IS UNCLASSIFIED
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Arthur W, Bauer

Margeret L, Beale

Alex P, Butterfield
John Campbell

John Fames Caulfield
Dwight L, Chapin

Kathleen Ann Chenow
Charles W, Colson

John Wesley Dean, III

John D, Ehrlichman

Y Fred Fielding

¥, Richard Howard

:' Wilbur Jenkins

Bruce Kehrli

¥illiam Rhatican
James Rogers

William E, Timmons

Alfred Wong

David Reginild Young

(

WHITE HOUSE PERSONNEL O

ur

q

tect

U, s
visory Security Specialist

Fiscal Service Officer
Office of Management and
Budget, Executive Office
of the President

Personnel Office, Office of
Management and Budget
Executive Office of the

. President

Deputy Assistant to the
President

Btaff Assistant, Office of
Domestic Council

Consultant to the Director
of Treasury Law Enforcement

Deputy Assistant to the
President

Secretary to David Young

Special Counsel to the
President

Legal Counsel to the President

Assistant to the President
for Domestic Affairs
Assistant to the Legal Counsel
to the President
Staff Assistant
Administrative Officer, White
House
Staff Secretary to the
President
Staff Assistant
Personnel Office, White House
Staff Assistant at the White
House
Assistant to the President
for Congressional Relations
Special Agent in Charge
Technical Security
U. S. Secret Service
Special Staff Assistant,
National Security Council

72950 €77

ENCLOSURE
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Secret Service, Super~
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8/7/72

6/17/72
8/7/72
6/26/72
8/28/72, 3/5/73

7/3/72
6/22, 6/26, 8/29/72

6/22, 6/26, 6/27,
6/28, 7/7, 1/8,
8/28/72

7/21/72

6/26, 6/27, 8/30/72

8/8/72
8/7/72

6/27, 8/14/72

6/22, 6/27/72

7/3, 1/7, 8/30/72

2104
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COMMITTEE TO REELECT THE PRESIDENT

NAME

Stephen Tingley
Anderson
Paul E, Barrick

Thomas Deveraux Bell

James William Bennett
Ronald Bruce Buchanan
Monico Bungato

James E, Caudill

James Edward Cooper
Lewis Webster Creel
Connie K, Cudd

Jane Dannenhauer
Maureen C, Devlin
Yolanda Dorminy
Martha Duncan

John W, Ermnst
Morgan Lee Elliott
Tamothy ¥ichael Flynn
Peter Pokine
Kristin Forsberg

Carl Andre Foster
Laura Alice Frederick

Millicent (Penny) Macey
Gleason

Y. Elaine Hall

Mrs, Sally Harmony

Judith Graham Hoback

Peter Holmes

POSITION
Security Guard

Treasurer, Finance
Committee, CRP

Assistant to Ken Reitz

Security Guard

Security Guard

Messenger, Mail Service

Security Man for Republican

National Committee
Security Supervisor
Security Guard
Staff Secretary
Secretary
Receptionist
Secretary
Office Manager
Security Guard

Security Guard and Chauffeur

Security Guard

Assistant of Finance

Personal Secretary to
Mrs., Mitchell

Chauffeur

Personal Secretary to
Fred LaRue

Security Officer

Special Projects

Secretary to G, Gordon Liddy
Assistant to the Treasurer

WA o mnn M d b Fal-3¢]
FAHAIICT LUNILWVEGT , LI

Assistant to the Treasurer

O .

PERSONNEL
" DATES CONTACTED
6/30/72 (twice)
6/30, 7/24/72

11/3/72
6/30/72
7/12/72

6/26/72
7/25/72

6/30/72

7/10, 7/13/72
7/6/72

6/30, 7/17/72
6/30/72
7/13/72, 1/11/72
8/30/72, 7/3/72
6/30/72

9/25/72

6/30/72

6/30/72

6/30/72

10/12/72
7/21/72

6/17, 6/30, 7/1

7/2/12, 1/11, 7/18

6/30/72

6/30/72

6/23, 6/26, 7/11,
7/18, 7/25, 8/1,
8/2, 8/31/72

6/30, 7/18/72
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George Roger Houston
Robert Houston
Robert L, Houston

Ronald Charles Howard
Margaret Kerwan
Stephen B, King

Fred LaRue

Jeb Stuart Magruder
Robert Mardian

Michael Terrence Masse
Michael Miller

Joseph Earl Ray Mills
John N. Mitchell
Powell A. Moore

Lee Nunn

v N o

Paul L. O'Brien

Robert C, Odle, Jr.

Sylvia Panarites
Kenneth Wells Parkinson
Charles Pashayan, Jr.

Ann Pinkerton
Herbert Lloyd Porter
Louis James Russell
Glen J. Sedam, Jr.

George Ellis Shanks
DeVan 1., Shumway
Hugh Walter Sloan, Jr.

Maurice Stans

Kenneth Talmage
Florence Thompson

Cary Longhorne Washburn
Tyloe Washburn

Truman Jacob Weaver
Tom Wince

T T e E e

C

Security Guard
Security Supervisor
Security Coordinator

Security Guard

Secretary

Bodyguard for Mrs, Mitchell

Special Consultant to the
Campaign Manager

Deputy Campaign Director

Special Assistant to the
Campaign Manager

Security Officer

Man in Charge of Victory
Dinper

Security Guard

Campaign Director

Director of Press and
Information

Finance Chairman, Finance
Committee, CRP

CoCounsel

Director of Administration

Secretary

Counsel

Vice~Chairman on the
Finance Committee

irector of Sched
nvestigator
General Counsel

D
I

Security Guard

Director of Public Affairs

Former Treasurer of the
Finance Committee, CRP

Chairman of the Finance
Committea_  CRP

hadindbiat U P e |

Aide to Maurice Stans
Secretary

Assistant to the Assistant
Treasurer

Security Guard

Driver for Mrs. Mitchell

B R W WA g o e g g eI e, e

6/30/72

6/30/72

6/20; 6/26; 6/27;
7/3; 7/13; 1/11/72
7/12/72

6/30/72

6/30/72

7/18, 7/21/72

7/20, 8/11/72
7/17/72

6/30/72
6/30/72

7/24/72
7/5, 10/3/72
7/24/72

/23, 7/13/72
7/21, 8/11/72
6/19; 6/20; 6/23;
6/28; 6/29; 71/11;
10/12/72

7/3/72

7/21/72

6/30/72

6/30/72

7/19/72

6/27; 7/3/72
6/23; 6/26; 7/26;
8/11/72

6/30/72

7/24/72

7/17; 7/18; 7/24/72

1/5; 1/14; 1/28/72

6/30/72
6/30/72
6/30/72
6/30/72

7/18/72
6/30/72

W
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Memorandum
Mr, Baker DATE: March 19, 1973
1l - Mr, Kinley
R, E. Gebhardtfijgeé%;f 2 - Mr. Baker
1l - Mr, Felt
1l - Mr, Gebhardt
CONFIRMATION o 1 ~ Mr, Gallagher
_ - 1 - Mr, Long
W,Ve_[ue ore Conel 1 - Mr, Frankenfield M. Herwis
AL 1 - Mr. Nuzum '

This 1s submitted in response to an inquiry 'fr
the Acting Director in clarification of previous statements
to the Committee that the FBI conducted 2,347 interviews in
connection with the Watergate investigation.

By way of background, during the course of the
investigation an index of persons interviewed was prepared
in the Accounting and Fraud Section from reports, teletypes,

letters and 1 memoranda submitted by 56 of
our field offices “This, of course, did not

include indexing of InaIviauals who furnished negative or

bi

limited information as their names would not have been included

by the field in the reports, etc., and would have served no
useful purpose in this index which was used as an administrative
device to assist in the overall supervision at FBIHQ. The total
number of cards represented in this index as of 3/8/73, was
2,027. Many of the cards contain a record of two or more
interviews A recheck of the cards disclosed 71 additional
interviews so that this index actually represents a total of
2,098 interviews conducted. The Washington Field Office has
S1nce advised of an additional 19 interviews or contacts which
now appear significant but which were not previously reported

to FBIHQ in reports, etc. Cards have now been made on these 19

interviews and placed in the index, making a total of 2,117
interviews.

. Based on statistical data supplied bj the field offices
on a monthly basis, 1t was determined that 2,347 interviews

were conducted aurlng the period 6/17/72 through 1/31/73. Oa
3/8/73, we instructed the field offices to furnish us with
copies of communications listing individuals interviewed by our
Agents who furnished negative or limited information and which-

‘zﬁ;mﬁ" e CONTINUED ~ov 06 | j
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Memorandum to Mr. Baker
Re: CONFIRMATION

were not previously given the Bureau in reports, airtels,
teletypes, letters or letterhead memoranda. We have now
received responses from these offices and have analyzed the
material which shows 233 interviews conducted which provided no
significant information. Some of the offices conducted inter-
views but made no record of the persons contacted since during
the fast-moving investigation it was not felt necessary to
record interviews and contacts of a purely negative type. Based
on the additional material furnished by the field, our records
now_show that gt least 2,350 interviews were conducted during

i il oy ey e
this investigation. It should be borne in mind that this is

not a precise figure and a precise figure of all interviews
cannot be determined since no record was made in some instances
where purely negative interviews were conducted during the heat
of this investigation when it was in the fast-moving stages.

ACTION: For information.
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) ) HEREIN 1S UNCLASSIFIED EXCEPT
Memomn dum VHCRE SHON OTHERWISE.

TO . Mr. Baker DATE: 3/19/73
- . Ki
. e WFICASI LA uﬁﬂy i ﬁ. ;zfi;&
1- Mr. Gebhardt
SUBJECT: CONFIRMATION o) 1- Mr. Gallagher

1- Mr. Long
wr“-“':u}y"' Ced~1- Mr. Nuzum

j i
G‘V ( Reference is made to memorandum of R. E. Gebhardt

+ My  Ralker datsed 3/1 2773 attached, which related to

A A A W SR e de  VALR LeNa by F o § Led= S ¥ Lt s 3 A tras T R WA W

guestioning by WFO Agents of White House personnel during

{; | th¢ Jatergate investigation. One of those who was inter-
Jb.l & vi d on the White Bouse staff was W. RichardHoward_and

“ & Gray asked to be advised who Howatd is. ﬂ{/
1 & &=

g Howard is a Staff Assistant at.the White House
'& o during 1972 was working on the staff of Charles W.
olson. In reviewing the White House personnel file of Ll}

. Howard Hunt. it was noted that contained in Hunt's file

EoN o amuman w F - - e s T N s e e - = R=Sa

‘?‘?(o :_,‘I was a memorandum dated 3/30/72, addressed to Bruce Kehrli
G Lo~ and signed W. Richard Howard. That memorandum stated “We
< _ff“u would like to accommodate Howard Hunt on the attached a_md
,‘;n__%&" would like to do it right away and then totally drop him as
vl a consultant so that 1701 can pick him up and use him.
Howard has been very effective for us, but his most logical
3“ place now is consulting 1701. The attached could be a major
= le problem and we would like to do everything we can to
_&’i = accomplish this and help him in this way. Please let me
z|°‘5-:-. know." The memorandum contains handwritten notations to the
3N effect that it was OK to drop Hunt as of 4/1/72. The
gz initials on this notation are BAK which are those of ’Ob
;T*-:E Mr. Kehrli. gz EE; i‘?!??/ 37'?0 r7 /’2
g;—;:ﬂ - Howard was interviewed %. /8/72,” at which time
:WSE he denied any knowledge of the Watergate matter and denied
""“7',,, ever receiving any information from McCord, Liddy or Hunt.
- He wrote the memorandum in gquestion to recommend to Kehrli
<28 who handled personnel assignments that Hunt be employed by
EE 3 CRP since Hunt was on an annuity from another Government

agency (CIA) and he could not be hired by the White House T
staff. Howard said he did not know first-hand QraQihelil SCems
qbf Hunt actually did go to work for CRP. R Y
ol - ‘ ) )

18 NAY 9 W73 ’

\/ e ACTION: This is for Mr. Gray's information. .
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UNITED STATES GOVERNMENT
", ALL INFORMATION CONTAINED
M emora na’um YEREIN IS UNCLASSIFIED

DATE  _LWn\%e BY 3P 1Aptiamigmd
TO ‘Mr. Baker DATE:  3/12/73
CH1 /2,5; 1- Mr. Xinley
FROM R. B. Gebhardt/}/ fif 2- Mr. Baker
5&*9 l- Mr. Pelt

1~ Mr. Gebhardt

SUBJECT CONF IRMATION 2 1- Mr. Gallagher
:}7b£;‘#¢14x' l1- Mr. long
.\/ (%wv (’da-[&h l- Mr. Nuzum
. .
16

Mr. Gray has inquired if it is possible that our

Agents, in interviewing White House personnel, asked tough
questions seeking to connect White House personnel to the
Watergate operation. On 3/12/73, WFQ advised all White
Hou onnel were specifically asked questions seeking to
aetermine_ghgthﬁ;_ﬁgz one_at the White House was involved .
“Ifi any way in_the Watergate incident. These INTEIvViews db*‘
(nvolving such questionang included. . Messrs, EDRT1iCONAD 0
Young, Kehrlj, Tjmmong, Chapin, Strachan, Colson and Howard. /nhwu‘AZ?

replied in the negative regar 1ng owledge of anything

having to do with the break-in and the bugging and, with

the exception of Timmons, all denied that they had gotten
any information from McCord, Liddy or Hunt.

- Timmons, who was Assistant to the President for
- Congressional Relations, during interview on 9/8/72, advised
he was Chief of the Republican Convention Organizing Committee
and Arrangements Committee. In his capacity as Security Chief
- relative to the Republican Convention, McCord, on about 6/14/72,

1
gave Timmons a report regarding McCord's check on security at

the Doral Hotel, Miami, Florida. McCord was in Miami on about
6/6-8/72, concerning security arrangements for the Convention.
Timmons said he never received any other reports or memoranda

from McCord or any one else involved in this case.

ACTION: This is for Mr. Gray's information. - ws‘mg' Db
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Memoran dum ALL INFORMATION CuN”*INZD / gd;;h
HEREIN IS UNCLASSIFIED .ci,vdﬂaw
DATE__ L1121 90  BYSP> Tatliem I2ng " Conrad
My Gebh'udt___
TO : Mr. Baker DATE: 3/20/73 ::azﬁzﬂ___
W Millee, ES. ___
N Mr. Soyars
- . K
FROM R. E G.-.L.L‘-\...-,::Wﬂ( %_A_ ﬂf n}{l.}fy i ‘:Efﬁm——
o dhe conara w L ML . DARKer . -m__
1- Mr. Pelt i
_ l1- Mr. Gebhardt Mr. Armatrong
SUBJECT: CONFIRMATION e 1- Mr. Gallagher Ur- Bowers
it 7e Gl 1- Mr. Long i
9’\%«'»* L l1- Mr. Nuzum M. Mintz
. Mrs. Neenan
f

The purpose of this memorandum is to set forth

inFormat-‘r\n rer‘eltvred 3/7!’1/11 Foyrm CA Anmalms Tansa ~fd WA

11 A e AL e Y A & A d ri ﬁ\l’ f o ol WA AL mn;,c.&.v AJRE 1AV L e W
relative to the action taken concerning Howard Hunt's motion
to suppress evidence.

(1) The motiopn was filed an 10/11/72, in U, S.

District Court, Washington, D. C.

illiam Bittman, went to the S. District Court House
Qr ﬂ'l Q(‘DUQ‘I“V nnr'r)nf-:pc: i-n ravyv

ol

k' (2) About one week later Hunt and his attorney,

pean_apd Fred Fielding had 3\$ahover <) our Agents as a
esult of the search Dean had d®nducted '

imu-mm-
¢ 2. M, Q;ttman asked SA_Lano if he had _geep a
'Eermes" notebook and a name-finder notepookx which belonged

fo Hupnt. SA Lano replied that he had not seen these items

and made available to Mr. Bittman the inventory of the ,;517
items turned over to our Agents on 6/26/72 by Mr. Dean and

Mr. Fielding. Neither of these two items is listed in that

W inventory.

-j? (3) Mr. Silbert discussed this motion with SA
ano and advised SA Lano that he, Silbert, would contact

ﬁ%"’ Dean, Fielding and Kehrli concerning the two notebooks. To
W the best of SA Lano's recollection, Mr. Silbert talked to

I 4
&

g .
e

2

' hese three men d of October and each denied ,07
fg,ﬂ ny knowledge of the notebooks. 24.
[y Aot | KEC- &, 7 70 (? =

{4) No further action wagltdken concernlng the
motion or the notebooks until 1/4/73, when in preparatidts MAY 9 1973
for the ant1C1pated hearing set for 1/8/73 on the motlon B

Petersen's offlce_w;;h ME Petersen'and SA Danie Mahan
present. h of the men denie nowledge o the
Hﬁfesoﬁks.

CAN/abl (9) CONTINUED - OVER g
AFa
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Gebhardt to Baker
R: CONF IRMATION

(5) on 1/5/73, Mr. Silbert requested SA Lanoc
to make an effort to locate a p0351b1e source of supply

of the Hermes noteboock date SA Lano rsonally
contacted six of the leading statlonery supgly houseg in

fhn anTntown area with nega¥tive resulr

i L5. nc I &
as to check supply catelog but could find no indication

D_a_thing as g "Hermeg” npotebook. Mr. Silbert
requested no further investigation.

(6) Just prior to his offer to plead guilty on
1/10/73, Bunt's motion to suppress evidence was withdrawn.
The Judge accepted Hunt's plea of guilty to all counts on
1/11/73.

ACTION: This is for Mr. Gray's information.
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01 - UNITED STATES GOVeRNMENT Mr. Felt
Py - Mr. Baker ...
. 3% Mr. Callaban
5 MemorandwrForrure acencies R
; 5.% C}g’&” NTEIe Me. Gobhandt
- LF : ~ £ BY ROUTIN WMr. Jenkios ._____
i:: TO Mr, Baker;&r:r_g1 aSLIP | S) BY Gﬁﬁ 3/19/73 b Morshall
é}h\\/ iy e
3 M. peon ...
FROM Legal CO\H\SE& &(\ s (J m CM . g;l:.;z:_:
Mr. Kinley
Mr. Armstrong
sUuBJEcT: CONFIRMATION feelso :3"“’;@
ACTING DIRECTOR'S COMMENTS B! T Horag
_ REGARDING DEAN'S ACTION CAss. ;:CfﬁTn“ﬁ’_ . “‘; e v
B DASE OF REVIEW HHB '
g

The Acting Director's undated note, copy attachedbears
comments concerning the actions of John Dean, Counsel to the President,

during June, 1972, As indicated below, the comments are totally
consistent with the factual allegations and legal arguments presented by

- the Government in the criminal prosecution (United States v. Liddy, et al.,
oi Criminal Case No. 1827-72, United States District Court for the District
o5 . of Columbia} ﬂ(
2y
SWE In the criminal case, Hunt's motion to suppress evidenc
2 oy obtained from his former office in the old Executive Office Building was
i : 5 resisted by Government arguments that Hunt abandoned the premises and
r © 5 hat the White Housge is a special place which is subject to absolute control
=5E Therefore, search of Hunt's former oflice under orders
'g e T of the President's Counsel in behalf of the President was reasonable.
Ll
= EE% Attached is a copy of the Government's ""Opposition to Defendant
2 &z Hunt's Motion for Return of Property and to Suppress Evidence." Rt is

noted that the Acting Director's comments are consistent with the positions
stated by the Government, ’

The Acting Director's comments and appropriate citations

to the portions of the Government's statement which are consistent are as
follows:

3/.2&/7.!

g

1. *The place was an office in the W. H. Annex.' Page 2,
last paragraph.,

Q’é %\ @gﬁ\\@z "All papers & files maintained by W H employees are by

J

tradition and regulation the property of the President of . -

¥ 2' U. S, Every President." Page 9, first para.graph "
S % Enclosure, pe- 8B ]{ 9 ?J
JNE e it o Nir. Genierdtl f T 1 '-‘
JAM:falwnl R - 4.9 '
(4) . CONTINUED - OVER
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Legal Counsel to Mr. Baker
Re: Confirmation, Acting Director's Comments Regarding Dean's Action

3. "Hunt was known to have worked on national security matters
and may have left classified documents in his office.” Page 2,
second full paragraph.

4. '""Purpose was to ascertain presence of highly sensitive
documents relevant to our national security.” Page 3,
first paragraph.

~

5. "Hunt was a former'CJA A ent whgmm wrkmes 7

* national securr N

M%adla:’si:_
“page 2," fir’T p:

6. "All W H papers have always been considered to be the
personal property of the President and he is the only person
with privacy rights in papers generated in the W, H," Page 10,
second paragraph.

y e Cneg ekt g T3 g el T T a gt T A
% R g AL By R - L R T s T,
U T} . 4y o
4 - s, . -

a e v SR L LR b i T ey edo) h o S awind R TR T R o
I o $ il = AR U R AR A o AN K R R VT CUREATIIS S o T S
. . Wi N v N B X = gl . o, A T PP

ERHAR v S ROD i e e RO R ITRE IRe ST B BTN e dd

T

"Turning over the papers that were turned over was a
voluntary Act on the part of the Counsel to the President.”
Page 5, first paragraph.

B
ke e
bl

5

m 3
&

UL

L

'"As private personal property, the President's papers are
subject to his complete authority and control as to care

and maintenance, conditions for public access, disposition
upon his death, and even their continued existence."” Page 11,
second paragraph

[ ]

&

B ?Z. '
: I
I 'y

o

9. '"What was found in Hunt's office could have been desti-oyed.
There was no duty or obligation to turn over Presidential
papers to the FBI, or to any one else.'" Page 11, second

s
g i b

E paragraph.
% 10. ‘'"When Dean, acting in accord with his responsibilities,
¥ directed the seizure of papers left in Hunt's former office,
k4 he had not then received inquiry from the FEI about Hunt,
Page 13, second full paragraph. _.
w0 -2 -
b
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Legal Counsel o Mr. Baker

Re: Confirmation, Acting Director's Comments Regarding Dean’s Action

A

bt

* . .
-

11. '"The Government, as an Employer, may search the office
of any Employee, so long as the search is not conducted
for the purpose of pursuing a eriminal investigation and
obtaining evidence for prosecution.' Page 14, first

paragraph.

e S 1 T
g , 14 -4 P PRy R st Ca W e S
5 -n B . e A= TP a2y

|41
K
B
g

i
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P

12, "Further, in law the doctrine of exigent circumstances
would apply in the case of a man working in the W. H. on
national security matters who is known to maintain classified
documents in his office, who is suddenly reportedly
involved in a burglary perpetrated by Anti-Castro Cuban
Americans, whose whereaBouts are unknown, and who has
not been employed at the W H since 3/29/72." Page 19,
line 6.

- 13. '"Dean at the outset did not even know whether Hunt was in
fact employed at the White House - He discovered Hunt had
been employed as a consultant to work on nat’'l security
matters relating to the Pentagon Papers and international
narcotics trafficking.'" Page 2, second full paragraph,

14, 'At the time Dean instructed Kehrli {o retrieve whatever
papers were there he had not yet rec'd. any inquiries from
law enforcement officials re Hunt.' Page 13, second full
paragraph.

These matters concern policies of the President and legal issues
that were argued in the district court, It is my opinion that they should not
be the subject of public discussion by the Acting Director in his official
capacity. The Acting Director and the FBI bear no responsibility for the
actions taken or not taken by Mr. Dean. Controvery concerning the

s e e
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Legal Counsel to Mr. Baker

: Re: Confirmation, Acting Director's Comments Regarding Dean's Action
- 1f Note .
2 T o
4 The additional note attached by the Acting Director dated
5 March 11, was, '"See my notes. We need a brief statement of the facts.

Then a polished and tightened version of the language in my notes which
I will just keep repeating.”

,\.
PRI Pt

The factual background stated by the Government in the
attached "Opposition' appears complete, however, if there are contra-
dictory facts or additional facts are needed, such should be compiled
by the General Investigative Division from the investigatory file.

RECOMMENDATION:

L

x . .‘.l s ] |
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Fe

TAT o L L "
A A P
Wy b,

That these matters not be the subject of public discussion
by the Acting Director in his official capacity but that this material be
filed for information purposes only.
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UNTTED STATES DUSTRTCT CQURT
FOR THE DISTRICT OF CuLUMBIA

UNITED STATES OF AMERICA v - )

v. ’ : ¢riminal Casé Ro. 1827-72

GEORGE GORD N LIDDY, ET AL.- @ . : -

i

OPPOSEI‘IO TO DEFENDANT HUNT'S MOTICH FOR
RETURN OF PROPURTY AND TO SUFPPRESS EVIDERCE

The United States, by its attorney, the United States

Attorney for the D;str1ct of Columbia, in opposition to the

defendant Huat's motion for the return of seized property and
to supprcss evidence, respectfully represents as follows:

) For the reasons outlined below, we submit that the entry o l .
of Roon 338 in the 014 Executive Office Building, and the

seizuve of property therein, were reasonable within the teluws

of the Fourth Amendment, Accordingly, any items from among
such property sought to be introduced in evidence by the DUnited o .,_

States should not be suppressed,

FACTUAL BACKGROUND _ oL

in July of 1971, the defendant Hunt, a former employee of _ ;Cj

K ~.

'the Central Intelligence Agency, was retained, as = Whlte House
R

consultant. His job was to revxow certain classiLied docunents,

later to hecone known as the Pentagon Papers, to chermlne ﬁhich

of these documents were approprlate for dEC1d551flc&t10n. The

d“fendant alcc worked in the ezrea cf narcotics if“OrtaL‘On- Sl

Bunt was piven an office, Room 333 of the 01@ xecutive office




-2- )

/

Building, which he was permitte

consu_lt;i'rig duties, White House p_c_‘rso‘t'melr__rc‘coxds indicate Lhar: l@

.
ast used on Ha;ch 29.[]?7

d to use in cow;uncr1on with his

his serviges as & consultant -wer® i

f

The brcak in at the wdtalgare cccurred during the carly

morning hgurs of Saturday, June 17, 1972 Two agents of the H

Federal Bureau of Investigation interviewed Hunt at his home

ain by tele-

on June 17, and one of the agents spoke with him ag

phone on June 19, 1972, Hunt's employer, Robert F. Bennett,

the Distri;t of Columbia, but

saw Hunt at work on June 19 in

The next day, hovever,

Hunt left work early that day;

ceived a long-distance tclephbne call From Hunt

Mr, Bennett re

who sald he was in New York City. At that time, Hunt told

return to work on June 21, 1972, but he

Bennett that he would

On Tuesday, June 20, 1972, Hunt was in Los Angeles,

did not.

Again using an allas,

California, using an assuned name,

returned to California a few days later, '_

Hunt left Los Angeles,

and then left again toward the end of the month,

111, Legal Counsel .

On Monday, June 19, 1972, John W. Dean,

having received jnformation that Hunt, an ' 3

to the President,

alleged White House employee, was possibly linked to the

d to determine whether Hunt was

Watergate break-in, attempte

in fact employed at the White House., He ‘discovered that Hun;7"

a consultant to work on natlonal security

had been employed as

nLernational

mattexs relatlnn to the Pentagon Papers and 1

that he had been assigned an office in ’

narcotics Lra;flcklng,

the 01d Executive office Building {Roow 338), and that he was

no lonper employed as a consultant, Mr. Deoan was anxious to




'combinatioﬁ was not on file,  In order to obtain the papers -

" I] 1t was not unusual for the combination to the safe not to™

Yuow whether Hunt had complied with established procedures te

_3-‘_ ) -

turn over all White House papors*%nﬁ ¥files upon termination,

Particularly bocause éf'the;gensfbivé“nature of"thc_matters on
which Humt ha@ been working, and because of Hunt's possible
impliéati;n'i; the Warergate break-in, Accordingly, Mr, Dean'
instructéarﬁfuce Kehrli, staff secretary to the P}csidené, to
go to Hunt's former office im the 0ld Exccutive Office qulding_
and to retrieve whatever documents were there,. At the time

Mr. Dean issued these orders, he had.not yet received any

inquiries from law enforcement officials regarding Hunt,
Mr, Rehrli entered Room 338 ﬁf the Old‘Executive Office }EK

Building late in the afternoon or early evening of June 18, .

There were ;o'pictures on the wélls, the desk top was clean

and the desk drawers contained only officc'supplies such as )

étafigné;; an;;pap:r clifs. WM:. Kehrli noticed a safe in théL  -

office but it was locked wit?/a combination lock, and tﬁe.';

which he was instructed to retrieve, Mr, Kehrli arranged with

the General Services Administration to have its employees ﬁf'fyiil

move the safe to a storage area and open it, For security

Fe on file since Hunt had been working with classified documents
and an executive order provides that knowledge of combinations . ’
shall be limited to the minimum nunber of persons necessary
for operating purposes and that the records of combinations
shall be classified no lower than the highest category of ..
- ¢lassified defense material auchorized for storage in the S
safckeeping equipment concerned Exec. Order Ne. 10501 § 6({e), -

3 C.F.R. 314 (1972). : . L




“

-4 -
yeasons, tht sale was opened in the presence of a Secret Service
Apent. Before removing items from the safe, MWr. Kehrli called
Mr. Dean's office, and, In Mr, Dean's absence, Mr, Fred ﬁielding,
Assistant to the Legal Counsel to the President, (Mr. Deén's

principal assistant), responded to the storage area and assisted

Mr. Kehrii in removing articles from the safe and placing them
in cartons; fecause of the lateness of the hour, these boxes ©
were moved to Mr. Kehrli's office in the West Wing of the-White
House where they weuld be secure overnight: ’ B

On Tueséay, June 20, 1972, Mr. Kehrli instructed that the
cartons be removed from his office and taken to the office of
John Dean. Mr. Dean sorted through the boxes In order to e e s
determine whether tﬂere was any classified material contained
therein, There were a number of envelopes and file folders
stamped with classified designations Which, upon opening, were
found in fact to contain éiassified matter, most of it relating e
to -the Pentagon Papers, There was also a black_attgche case .
among the material which had been removed from the safe, énd
e -

Mr. Dean opened it in order to see whether it too contalned = -
L

e

classified material, Upon opening.tﬁe case, he saw in plain Tl

view a large amount of electronic equipment, as well as written :

matter, pamphlets and instruction bocklets relating.to elec~

. tronic equipment, Mr, Dean placed items such as office

supplies iu a cardboard box which he left on the floor in

his office, but he placed the classified material and the !
A1 ™ -

attache case in file cabincts where they would be safer.
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i the material seized from Room: 338 of the 0ld Exedutive Offlce : (:)

cquently turned over to the cherél Buresu
2/ = i 0 A
of Investigation. : o
: . : : > & b SN B

Puilding was subs

¥ - e
ARGUMENT =

3

The defendant Hunt complains of a selzure from an office . - 2

in the 0Old Executive Office Building, which ls in effect an

the hame and office of the Pre&idenﬁ

H

annex to the White House,

of the United States, The defendant has no standing to allege

a Fourth Amendment violationm, while, "[ilt has long been .

gettled that one has standing to object to & search of his

office, as well as of his home,'" Mancusi V. DeForte, 392 U.S}

364, 369 (1968), Hunt had performed no services since

March 29, 1972; surely by June 19, 1972, the day of the search,

Room 338 wac no longer "a constltuticnally"protected area from

which he had a right to be free of unlawful govermmental

jntrusion.'" Baker v. United States, 401 F.2d 955, 983-9B4

(0.C. Cir. 1968).

—_— e ——————— - : ) !
Z/ Unlike the defendant HBunt, the Government has not filed:
affidavits in support of its proffered facts, because such

affidavits have absolutely no effect on either the burden of
° proceeding or the burden of proof, both of which always remaln ="
with the moving party. Rule %41 of the Federal Rules of Criminal
Procedure makes c¢lear that where guestions of fact are con~
troverted in a motion to suppress, "[t]lhe judge shall receive
evidence" (emphasis supplied). "An affidavit is not evidence . . -
and it may nmot be used as evidence in this proceeding te satisfy =
the mandate that the Court ' receive evidence on any issue of =
fact,' The defendunt is therefore ohliged to support his motiom”
by competent legal evidence produced, oT adduced, in Court at %
the time of the hearing." United States v. Warrineton, 17 F.R.B.- .
25, 29 (N.D. Calif, 1955); sce United ELALcs V. Thorpsen, 409« .- .
¥,2d 113, 117 (6th Cir. 1966}, indced, it may be appropriate .
{or the Couxt to strike the affidavit filed by defendant Hunt,'

for he has both the burden

z
'

i

=

pnited Statecs v. Warrineton, supra’

e 2 Wayrington, SUPTo .

of going forward by producing corpuetent cvidonee and the burden
challenzes was in fack

hat the search which he
United §totes,

122 0.5, App. P.C.

308 U.8. 338, 341 (1929)3

of proving t
139, 342 n7, 353 r.2d

illepal, §&ecc Nardonz v.
Soith.¥ Yuited Stares,
. 877, 880 n.?A(IHGS).

4 R T
Lo .
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| ghould the Court CUﬂCludL that deLHdﬁnt Hunt htd an interest

9, 1972, suffic1ent to glve hlm standing to..

in Room 338;gn june 1
ear that by ghe tlme

challenge the seizure; it is ncvertheless cl

~ Mr. Kehrli entered that office and removed the safe, Hunt had
agbandoned the premises ‘and the pyoperty that was seized, He had
the office which he s

rendered no services gince March 29, 1972;
had once occupied was vacant; there were no plctures on the . ‘
walls, thé desk top was clean and the desk drawers contained

nothing but office supplies., Moreover, Hunt had been contacted

by agents of the Federal Bureau of Investigatlion on saturday,

7; their questions made clear both what the investigation

June 1
not yet comprehend the “extent of

was about and that they did
in the Watergate break-in, While their

T Hunt's involvement
ompted Hunt to return

ere thus sufficient to have pr

inquiries ¥
offlce Builcing and Temav

o Ropm 338 of the old Executlve e what
he knew to be ineriminating evldence, he did not choose this,.mﬁu_,,

course of aection. Rather, he waited two days and then left town,-'
He went first to

a fast clip under an assumed name.

moving &t
ers to believe that was wh

ere he was),

New "york (or at least led oth
then somewhere else and returned to Los

then to Los Angeles,
These c1rcumstances and actions clearly reflect an
"qntent to abandon all property which he had left in Washington,
1ding. .-

' Angeles.

e old Executive Offlce Bui

D.C., in Room 338 of th
The principles of Abel V. United States, 362 U. S. 217 (1960),

ﬁ_ﬁnnounced by the Supreme Court in e slmllar factual context. -are’ &
ner's hotel room was searched lmme;}:

controliing,  There petitio

aid his hotel bill and had vacated the'

diately after he had p

L TOOMm, The Court theld:




¢ ¢

..7 -

[AlL the time of the scarch petitioncr had vacated
the room. The hotel rhen had the exclusive Tight
to its chsessinn? and the hotel managemeat freely &
gave its consent that the search be made, Nox was »E
it unlawful to seize the entire contents of the &+ i
wastepaper basket, even though some of its contents

had no comncction with crime, 5o far as the record
shows, petitioner had abandoned these articles., He

had thrown them away., 50 far as he was concerned,

they were bona vagantia. There can be nothing un=
lawful in the Covernment's appropriarion of such

abandoned property. 362 U.5. at 241. RS

e

In upholding the val

idity of the seizure of other items from
room, the Court 1n Abel made the following

petitioner's_hotel

t to the instant facts: "The Govermment here.

comment, pertinen
Petl-

did not seize the contents of petitioner's hotel room.

He chose to leave

tioner took with him only what he wished.

some things behind in his room, which he veluntarily relin-
3/

quished," 362 U.5. at 239, .

- £ -t ea — - e

Another case extremely close on its facts to the instant

case is Parman V. United States, supra, note 3. 1n that case,

d, the police learned that

shortiy after = homicide had cccurre

Parman was the last known companion of the victim, and they

went to his apartment. present, SO the police

No one wWas

staked out the apartment and eventually seized some property

e - -
ecited by the Court of Appeals,

G

from it @ithout a warrant, As ¥
1f]ed Washington almost‘imme;

_ the facts were that Parman had

diately after the crime was commnitted and was in Chio, under

— 3/ £veﬁnff4ﬁﬁgf_;5fgiaed his Whire House pass and a key to

Room 338, these facts, if proved, would not defeat the conclusldﬁﬂ“-
that he intendad to and in fact did abandon the premises. See. .
Parman v, Upited States, 130 ¥.§. App. D.C. 183, 193-194, 399

F.2d 559, 564-565, cert. donied, 393 U.S. 858 (1968), where -7
abandonment was found despite appellunt‘s'argumunt that the lease
to his apartment hiad nobt cerminated, that he never turned in his
key, that the managenent ACVeEr took steps Lo yveclaim the propises,
and that the police never treated the premises as abandoned.




¢
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an assumed name at a tourist home, when the search occurred.  lie
thereupon sold his car and appeared in Los Angeles where he also
/engagod an apartment under an assumed name . . L 130 U.S. App.
b.C. at 193, 399 F.2d at 564. This Court in language that could
as well be applied to the facts in the instant case, found that.
on the basis of the facts which had been devceloped, .
{t}he conclusion is inescapable that on Jenuary 9,
1965; the defendant abandoned the premises and any
property therein and left this jurisdiction with
no intention to return. He immediately sought to
conceal his identity by adopting an alias and’ sub-
sequently taking up residence in Los Angeles under

an assumed name.

.

The Court of Appeals, speaking-through then Circuit Judge Burger, .
quoted these findings with approval, 130 U.5, App. D.C. at 192, )
399 F,2d at 563, and affirmed this Court’s conclusion that
Parman had abandoned the proferty in his apartment. A like
resulgﬁwould be inevitable ;ere, for it is clear that In

defendant Hunt's case, "[a]bandonment in fact had been effecged
pefore the search. It was purposeful and voluntary and the -
room's seafch could not possibly have violated any constitu-

tional right of the defendant.” Fepuer v, United Btates, 302 .

F,2d 214, 250 (8th Cir.) (opinion for the court by Blackmun, J.3

i

cert. denied, 371 U,S. 872 (1962); Sce also Eisentrager V.

Hocker, 450 F,2d 490 (9th Cir. 1971); Friedman v. United grates,

347 F.24 697, 701-706 (8th Cir.), gcert, demied, 382 U.5. 946 -

)

(1965); cf. Keiningham v. United States, 113 U.S. App. D.C. 295, =

bl el = e

s

207 F.2d 632 (1962), cert. denied, 371 U.S. 948 (1963). B
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| ABbumlng Ql'uxndo thnt d fcnd‘nt Hunt has Qtand1ng to asscrt
T

at he had not abﬂndoned the

a Fourth Amendmunt VlO]utlon and th

property seized from Room 338 of the 014 Exccutive Offlce Bu11d1ng,

at what the Constitution forbids

Tiile must always ‘be remembered th

but unrecasonable searches and .

- #s not all searches and seizures,

Elkins v. United States, 364 U.S. 206, 222 (1960), -5

geizures,"

search is eminentiy clear when one R

The reasonableness of the

e that was searched was an office

views it in context: The plac

all papers and Files maintained by

in the White House annex;

by tradition and regulation the property

White House employees are

the man whese office was -

“ of the President of the United States;

jional security mattetrs

s office; the services

= gearched was kaown to have worked on nat

and may have left classified documents in hi

onths previously

of that employee were completed more than two m

o

a burglary of -

- and infermation had been recelved 1ink1ng hlm te

i

y by men

the political headquarters of a major. political part

the man who authorized the

reported to‘be anti-Castro Cubans;

ounsel te

search was not a law enforcement official but Legal C

the purpose of the search 3

the President of the United States;

abouts

a crime but to ascertain the where

was not to investigate

tional

ts which had relevance to our na

-of highly sensitive documen

security.
om ungeasonable searches and

One s right to be free fr

pon property concepts but, rather, -

selizures is not 28 right based u

Each case must be assessed

upon fundamental notions of privacy.

therefore in terms of what "EKPCCE!LlOBS of prlvacy" are COnth-

ticular situatieco. See gglped

tutionally juscifiable in a par




_L]pi.ted States,

there is a

are not static regardless of the t¢ircumstances;
7 A R T

€or example, 8 higher expectation of

continuum reflecting,
In ¥

n his car or on the street,

-

rivacy in one's home than i
P

‘the White House is sul generis. It is simply

this regard;
r business enterprise

orher office building ©

different from any

i{n the world, and one's expectation of privacy must necessarily

n in any other place including, probably,

be of & lower order tha

This is particularly

itive sectlons of the Pentagom.

the most sens
gent, working for the I;

so for someone like Hunt, B former CIA a

atters in the White flouse or

President on national security m

the 01d Executive office Bullding, especially as regards papers

nerated in his very sensitive work, and it clearly

pe safes and brief caseé, L

and files ge
such as file-ty

applies to any places,

where such papefs might logically be maintained.

jdered to be

All White House papers have always been. cons

personal property of the President, and he is the only

the

person with privacy rights in pépers generated in the wWhite
4 . .

House, L

4/ See Hearings on T R. 7813 Before Special Committee on the’
: Library of the Commmittec on House Administration, 85th Cong.s -
+* 3at Sess., 3 (statement of President Truman) and 23 (Statement

Y {1957} [hereinafrer cited as 1957

of Librarian of Congress
llearings on H.J. Res. 330 Refore 2 Special Subcom-
 mittee on Government Operations, B4th Cong., 15t Sess. 28 <
.(Statement_of Wayne G. Grever, U.S.'Archivist) (1955} {hereins .
after cited as 1958 Hearines]; H.G. Jones EES:FEE?EﬂE:fgiéi “
. Nation 147 (1969}, In 3 1960 letter, President Eisenhower -
dent which from the time of co
ded as the personal propecty
incscapably, a direct and hnportant;" ‘
association with the history.ef our country,” letter from *" <
President Dwight L. Eisenhower Lo Franklin Flocue, Adwinis-
cpator nf Geperal Services, April 13, 1960 [bereinaftér cited -~

" Hearinps};

“rhe papers of a prresi
ton have heen regar

began:
George Washing
of the President have,

as Eisenhower lcteer].
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The fundamental and governing consideratiens arc - : -
simplé ones. The imediate White House Office of F. .7 .
the President is a constitutional office + + « o - -
Under our constirutional system, it is logical
/ that the scparate and independent status of the
- office should extend to and citbrace the papers. »
of the incumbent of the office,” 3

v ‘{:'

R

The President's papers include the records, files and papers of ’,

the White House office (his assistants and staff mepbers) and ] :‘\”

-, the Cabinet, Teo the extent that members of the White House

staff have as their function general advice and assistance to . . ..

the President or his principal aides, any and every paper

relating to every facet of goverhment whatsocever, or any public

¥ ... or political actlvity, is within their scope of empléyment and
. 6, -

As private personal
is complete

ce, conditioms

properly considered a Presidential paper._

property, the President's papers &re subje&t te h

. ‘authority and contisl as to care and maintenan

for publiec access, dispesition upen his death and even their

continued existence.
. A : . T

5/ 1955 Mearings at 75 (Statement of Wayne G. Grover). BSee
T1lso 1055 Hearings at 52 (Statement of David Lloyd, Director Q{-ﬂ'
g

of the Harry S, Truman Library}.

eny that such records‘[of the -
ssity be protected against i,
d disclosure.” [ H,G. Jones,”

&/ - "Nor can any prudent person d

“Presidential office] must of nece
premature 0T politically motivate
“suprs note 4, at 161.

‘- 1f The presidential Libraries Act is couched in terms of

accepting gifts of Presidential papers offcred by the President -
and implicitly recognizes the absolute power of the President
with respect te such papers. see 44 U.S.C. §§ 2107, 2108; -
Letter from President Lyndon B, Johnson to Lawvson B, Knott, Jr.
Administrator of General Servieces, Aupust 13,-1965. Eisenhower
‘letter, supia note 4, A President’s papers “"are his private

property while he is in the White Housc, and they arc his ) L
private property sfter he has left the white House," Statement

of ferman Kahn, formeT pirector of Franklin D. Nossevele Libravy, .

.. quoted in H.G, Jones, supra note 4, at 134,
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1 these accepted principles huve particular pertincnce [
i
! classified documents, as  defendant Hunt is well aware, and

they are meflected and refined in Executive Order Ho. 10501

whiich inclmdes, inter alia, strict rules for the dissemination

of classified documents, detailed provisions governing the

transmission of such documents, and procedures for the dis-

posal and destruction of decumentary record material. Exec,

order Ko, 10501 §§ 7-9, 3 C.F.R. 314-317 (1972). The Executive

Order also directs that "prompt and stringent adminigtrative

sction" shall be taken against anyoneé fdetermined to have been

knowingly responsible for any reTease or disclosure of classi-
fied defense information or material except in the manner ’

" fyec. Order No. 10501 § 19,

authorized by this oréer v e .

1 C.F.R, 318-319 (1972); Eee also 3 C.F.R, §§ 100.735-7, R

‘199.735—21 (31972). "In furtherance of the pdlicies contained
10501 concerning classified materials,“

i 45 Executive Qrder No.

and the accepted principles regarding all Presidential paperxs,

thé White Nouse issued & Ceneral Information and Orientationm

;972. Among
H

** ook for White House Staff Members on January 6,

“{e)ach staff member shall

-wother matters, it made clear that

& separate from any working fTles

ﬁaintain his personal file
- ‘he may kegﬁ on official business and clearly designate them ',
.as such," “lulpon termination of

1t further required that

8/  Section 10 of the Executive Order provideé that persons on

behaif of heads of departments and agencies shall establish
adequate and active inspection programs tc assure the safe-
guarding of official jnformation in the interests of the
defense of the United $States, Exec, prder No. 10501 § 10,

3 c.F.R. 317 (1972}. .
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ment with the staff, cach staff menboey w111 turn over his’

;'omploy

entive files to Central Files with the exception of any poraonal

ht have maintained," . - .

f%ﬁes he mig
les, articulated

These historical and constitutional princip

both in an Executive Order and a White louse manual, and partic-
ularly relevant to the kind of sensitive classified material . *

which defendant Hunt mipght be expected to have in his office,.

lead inevitably to the conclusion that he had no constitutibn:lly

- protected rights in the papers left in Room 338. He.had neither

the right to disclese any of those documents, the right to remove

them or the right to ex ect that the pPresident's papers, tempo-
P . P ’

rarily entrusted to defendant Hunt's custody, would be free from

removal by the President or his principal aides, Accordingly,

the seizure of papers from Room 338 by the staff Secretary te

‘the President, at the direction of the Legal Counsel to the

President, was not vareasonable in Fourth Amendment terms,

_Just as the reasonableness of the search may be Judged in

part, by the nature of defendant Hunt's employment and the nature

of the place in which he was employed, so, too, it is relevant

to consider who conducted the search and why. The entry and

'fseizure were ordered by John Dean, lcgal Counsel to thé'Presxdent,

w enforcement off1c1&1 but as the .

who was apting not as a 1a

gent ‘of the Pre51dLnL Hunt's employer. His purpose in dquct-l'

rthcrance of a criminal inves

ing the selzure was not the fu tiga~
on of the whereabouts of sensitive

tion, but the determlnatl

ciassifxed documents rcla*ed te national security., Indeed,

1nqu1ry ‘frog the Federal Bureat

Mr. Dean had uot then received




of Investigation about defendant Hunt. Brucc Kchrli tﬁe‘man

who achﬂlly conéucccd the entry and seizure, is in a 1ike-

[ e

position, Dean and Kcrhrli though government off1c1als, were
acting more like private employers ‘when they searched defendant

Hunt s office, and the 1aw is clear that a search by a private .

individual, even if unrcasonable does not Justlfy suppression

R

of relevant, probative evidence,

The leadlng case is Burdeau v, McDowell, 256 U.S. 465 (1921),

the facts of which are strikingly similar to those-before the
Court in the instant case, McDowell was an employee of Cities
Service Company and occupied aﬂ office in the sulte of offices e,

leased by the company. After McDowell was fired an officer of

e e

the company took possession of the offices previously occupied -
by McDowell and which had his name on the dooxr. The officer .

TPmoved papers from the desk and safe in ‘the rooms, and th: :

A oL L

rooms were placed in charge of detectives. While the rooms

were in charge of detectives, two safes were "blown open”,

and both company papers and McDowell's privéte papers were

removed, Thus, the only two d;stinctions between the facts -

in Burdecau and those here are, first, that in Burdeau law -

.enforcement officials (the detectives) were,involved 1n the ;'

‘" search ﬁrom the outset, and second McDowell ha& a -ore de

door admlLted;y still his office, etc.} at the time of the

search than did defendant Hunt, Yet the Supreme Court heldﬁ
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The ‘Fourth Amendment gives protectlon apainst’ unlaw-
ful searches and seizures, and o . . iLs protection
applics to govermmental action, Its origiu anq_hisﬁory'i .
elearly .show that.it was intendcd as a resltraint upon o
ghe activities of sovereign authority, and was not in- - %
tended to be-a limitation upon other than govefnmcntal - .
agencies; + « + « o -

. . . . 1t is manifest that there was no invasion -
@ . of the security afforded by the Fourth fmendment agalnst
unreasonable search and seizure, as whatever wrong was
done was the act of individuals in taking the property
S of another, .

® % ok kR

The papers having come into the posseéssion of the
Covernment without a viclation of petiticner's rights
by governmental authority, we se¢ no reason why the
fact that individuals, unconnected with the Goverrment,
may have wrongfully taken them, should preveat them
from being held for use in prosecuting an offense where .
the documents are of an incriminatory character, 256 .

™ y.S, at 475-476. 8/

While the language of Bu;deau'is in terms of searches which _

_are the product of "povermwaertal action" as opposed to those by e
(e &P B

rly had in mind only searches . -

private-individuals, the Court clea

government for law enforcement

T

. :byllaw enforcement officials of the

97 Burdeau v. McDowell, supra is still the law. See, €.Bes-
Onited States v. Dorsey, 449 F.2d 1104, 1106 n.4-6 (D.C. Cir. = .
1971); Eisentraser v. Hocker, 450 F.2d 490 (9th Cir. 1871); . % =«
 gUnited States v. Winbush, 728 F.2d 357 {6th Cir.), cert. denled, -
400 U,5. 918 (1970); Watson w, United States, 391 F,2d 927 {5th-
“cir,), cert. denied, 393 U.5. 985 {1968); United States W
~ MeGuire, 381 F.2d 306 (2d Tir.}, cert, denied, 389 U.5..1093
{1967); United States v. Goldberg, 330 F.2d 30 {3d ¢ir.3, cert.
_ denied, 337 U.S. 9533 (1564); sec penerally Amnot., Admissibility '
in Criminal Case, of Evidence Obtained by Scarch by Private :

_ Jndividual, 36 ALR 3d 553 (1971).

I
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purposes, In this regard, it is perfectly plain that the
. et o

Cawernmmnk, as an ewoployer, may search the office of any

- anqrloyee, so Iong as the scarch is not conducted for the

purpose of pursuing a criminal investigation and obtaining

,evidence for prosecution, United States v, Blok, 188 F.2d

441 F.2d 228

1019 (D.C. Cir. 1951); Biehunik wv. Felicetta,

{2d Cir,}, cert. denied, 403 U.S. 932 {1971); Uniformed
_Banitation Men Ass'n v. Comnissioner, 383 F,2d 364 (2d cir. o

" 1967), rov'd on other grovnds, 392 U.S. 280 (1968); United

States v. Collins, 349 F.2d 863 (2d Cir.), cert. denied, 383

Pt ohs. 960 (1965); United States v. Coles, 302 F. Supp. 99 ‘ :
R . - |

(D, Me, 1969); United States v. Donato, 269 F., Supp. 921 (E.D. -,“:,

1967); cf. Moore v. student Affeirs Coomittee, 284 F, Supp.
States, 278 A.2d 462

Pa.

725 (M.D. Ala, 1968); Brewn v.-United

An.C. Ct. App. 1971). e P

In Blok, the United States Court of Appeals for this ... . ..

“Circuit found an unconstitutional search because police

officers searched a government employe

the Court noted in language pertinent here;'";;g'w“

e's desk without a

¢ % warrant. However,

6/ "The security of one's privacy against arbitrary intrusion
by the police . . . is at the core of the Fourth Amendmeat, " -
. Wolf v. Colorado, 338 U.S. 25, 27 (1949) {emphasis supplied). -
Thus, the exclusionary rule, which is of judicial, not consti~
tutional or statutory origin, was not designed to free the
-guilty or to correct, by application of hindsight, the errors
of non-law enforcement officials. “Rather, jt was intended to - -
prevent violation of the Fourth Amendment by _police officers

whoe willfully failed to seek judicial authority for search

. warrants.' Lnired States v, Nolan, 413 F.2d 830, B54 (6th Cir. .

1969} (cmphngis supplied)., The target' of the cxclugionary

rule is Mofficial misconduct;" suppression of evidence must be 7

-
based upon 'some £ype of enconstitutional pelice conduct o . . Ry
Coaliden v. Xew flampshire, supra, 403 U.S. at 438 (ewphasis

supniied). Seg Linkietter v, Malker, 381 U.S. 618 (1965); Oaks, .
Studying_ the Bxelusionary Rule in Scarch and Selmere, 377y, Chi,

1. Rov, 665 (1970).
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Ne doubt 2 search of it [the desk] without her consent
would have been reasconable if made by some people inm .
e some elicwestancces, Hev official superiors might ?g Un. e
rexsanably have searched the desk for official use,

Banited States v, Blok, supra, 188 F.2d at 1021,

Lot LN

The reasons which might justify such 2 search by a government

k + employce without a warrant were explained by Distriet Judge 3 e

Gignoux in Coles, a case involving the search of a Jobcerpsman's
suitcase for marijuana by the Administrator of the Job Corps:

v + « As the Administrative Officer of the Acadia
Center, Anderson was responsible for conditions at
the Center and for adequate supervislon of the

corpsmen entrusted to his charge. It seems clear
that the object of the search of defendant's suit-

case was to determine whether contraband was being !
brought into the Center. Quite plainly, the inves- S -
AT tigarion was conducted solely for the purpose of W i
-§ - . ensuring proper moral and discriplinary conditions
e at the Center, an obligation mandated by federal ) :

statute.

RN

N P -

7 In the present case it is manifest that Anderson,
as the Administrative Officer of the Acadia Center,
possessed neithexr the status nor any of the powers

~ of a law enforcement officer, It is neither sug-

gested, nor would the evidence sustain, that his
search was conducted at the behest of, or' in
cooperation with, any law enforcement officer., And
it cannot be seriously maintsined that the object
of the scarch was to procure evidence of a crime or
in any way to facilitate an anticipated federal

_ prosecution, United Btates v, Coles, supra, 302

. ¥, Supp. at 101-103, 1t/ = .. e ein

11/ In support of his holding, Judge Cignoux cited Moore v.

. Student AFfairs Committece, supra (search by & Dean of Men and-
two narcotics agents of a University's student dormitory held
to be constitutionally permiseible as a rcasonable exercise of
the University's supervisory dity to maintain order and disei-
pline on campus: "It is settled law rhat the Fourth Amendment
docs not praohibit reasomable searches when the scarch is con- ’; .
ducted by a superior charged with a responsibility.of maintafning  ~
discipline and order or of waintaining security.” 284 F, Supp.-
at 730-731); United States v, Collins, supra (scareh of a Cuctoms
Sexwice employce's work arca and desk held to be a coustituticnal: -

. e;ﬂrcisc of power of the Government as the defondant’s employcr

. v [




j ® - 18 - | ® e

= - o R %

LY .

- P - .

i This scwe ritionale, magnified inw the context of classifled
rs sought by an employer from an eﬁplogcc'stv_

2

natfomal security pape

“

offige in the White House,

is applicable here. .
. . - a ‘ “

. : SoE T

in closing, we note that because of the unique, sui generis

we have pitched our argument upen the .

pature of the White House,

reasonableness mandate of the Fourth Amendment rather than upon

any of the traditional exceptions to the Fourth Amendment's 5

warrant reiuirEments which have been engrafted onto the Amend-
ment by the courts. We believe that in such an "atyplcal cas2{]" .

as this, it is appropriate to determine the reasonableness of &

- gearch by "weighing the goverrmental interest in the particular

intrusicn against the offense to personal dignity and integrity.’

By this test,

piehunik v. Felicetta, supra, 441 F,2d at 830.7

" T1/ continued; : :

.40 supervise and jnvestigete the performance of his duties); - == -

-Thitted States V. Grisby, 335 F.2d 652 (4th Cir. 1964) (search R

: of & Marinc corporal's 1iving qua :

- exercise of military authority); end United States v, Donato,

& supra (search of & United States HMint employee's locker sustained-‘f-
. as justified in order to maintain order and security of Mint).

R

rters upheld as a proper - e

12/ In Biehunik, a group of citizens all asserted that & large
number of identified police officers had burst unannounced lpto
hout a warrant and beat the inhabitants

issioner narrowed the 1ist of suspects |

them to appear in lineups, The

.. Conceding that.?

+"«.»occupled apartments wit
- +.- severely, The Folice Comm
_to 62 police officers and ordered
officers refused, and £iled a civil rights sult,
the order for the lineup constituted a seizure of persons without THr

probable'cause, the Second Circuit nevertheless held such a selzune
to be reascnable because of the nature of the employer-employee :
relationship and because of the special responsibility of police

officers to the comnunity:

Morsever, it is a correlative of the public's right .

to minimize the chance of police misconduct that
policemen, who voluntarily accept the unique status
of watchman of the social erder, may mot reasenably R
expect the same freedom from governmental restraints i
which arc desipned to ensur? Lis fitness for office
as from sinmilar povernmental actions nut S0 dcsignedf
The paliccman's employmont relntionship by iks nutgrd
jwplies that in ceriain aspects of his alFfairs, he -
does nox have the full privacy and liberty from police
i ofiicials that he TouT T BN Tt EE wlvy: Biebrrr ik -V

supra, Hil wret at 2L
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and for all of the reasons which we have advanced, we respect-

fmlly submit that thé entry into Room 338 and the sefzure of |

[ - the safle and its contents were not unreasonoble and do not

fequire the exclusion ef relevant, probative evidence, This
conclusion would also be incvitabie, we suggest, by resort to o
traditional concepts. For example, the doctrine of "exigent

circunstances™ would apply in the case of a man working in the

White Housé on national security matters who is krown to
maintain classified documents in his office, who is suddenly
reportedly involved in a burglary perpetrated by anti-Casfro

Cubans, whose wheresbouts &re unknown and who has apparentlf

*- abandcned his office._ Compare Camora v, Municipal Court, 387 e
V.S, 523, 539 (1967) ("Since our holding emphasizes the con-

trolling standard of reasonableness, nothlng we 8ay today is e .

© e —a L.
i s — o "y

m"sltuations.); Dorman v, United States, 435 F, 2d 385 (D.C, Cir. A

1970) {en banc), It may also be that because of the pecullar

L nature of Hunt's employment, his relatlonship to the President

and his staff, his presumptlve knowledge, of Executlve Order

E? that by accepting employment in the White House, he lmplleﬂly

- consented to the kind of JUStlflable, reasonable intrusion

e — - =

into his office and f11es that occurrcd here.




" . . - ) P i )
) For all of the foregoing reasous, defendant Hunt's metion

J for return eof properly and to Buppress evidence should be dcﬁied.

RCSpectfully submitted,

¢ PR

’2‘/.,/{4. ed /"/ "7',‘7,,_ )

HAROLD H, I'II'US JR.
ynited States Attoracy

. Aonid 27 Gugnines
. DONALD E, CANPBELL
Assistant United States Attorney

/S

SEYMOUR GLANZER
Assistant United States Attorney

PR, P
EARL J. SiLBERT ,

Princlpal Assistant . s
Uuited States At orney -

i

PAUL L. FRIEDMAN
Assistant United States Attorney
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Memorandum

Mr Cleveland
Me. Conrad
Mr. Gebhardt
Mr_ Jdenkins _
TO © Mr. Baker DATE: 3/20/73 Mr Marsball
Mr. Miller, ES. __
. M. Sov
;&z/' i- Mr. Klnley wﬁﬁ;Lmﬂy
FROM : R, E. Gebhard 'ﬁf/ 2- Mr. Baker br. Wallers
744 1- Mr, Pelt Jele. Roon
_ l1- Mr. Gebhardt Mr. Armstrong ___
SUBJECT:  CONFIRMATION & 1- Mr. Gallagher Mr- Bowers
Y LA iy o })’\o C/.r-l{,-f_f_ %* ?’?_r_.. ‘I:OI}g_ -M.’.s.-!-llerlmg —
.- 4 AL A 1= MI . DNuzum M Mintz
“jlﬂ yI S Mrs. Neenan
‘1 / ."/‘
(_U./ The Acting Director has inquired as to the circum-

stan

tances which led the FBI to identifyving George Gordon Liddy
and tying him into the Watergate incident.

On 6/26/72, WFO obtained from the Metropolitan
Police Department (MPD) the address books which belonged
to Barker and Martinez and which were located during ‘
the search of the Watergate Hotel rooms rented by the l

ubjects. The MPD took custody of all evidence which

Fas obtained during that search since the search warrant

,’\ as obtained 'hu a MPD n‘F[J_CE'I_“ One of the entries in

oy :
5 czg\?' elevhone _nugbern 2923-0362., a
-«
t $;§ {\number at _CRP utilized by Gordon Liddy.
A
o
: L_\E>"
MR
‘E.’. L;Es@h and that about the end of December, 1971, net at
EFC:S;&|- the Playboy Plaza Hotel, Miami, with Hunt (who used the
L2245 alias Warren) and an unidentified individual who secemed to
be Hunt's supervisor. Baumagy furnished us a description
b of this unidentified personL -8 /2¢ |, ~e _ QIO?
2t A TS N A A R
w Il When our Ag Gedvored to interview Gordon
Ecg idd - , ‘ e intervieyed.
;;Eﬁ: Liddy did say he was a former Bureau SuUpervisor and the
g;;_% interviewing Agents noted that his description appedTeds o= =~
= be close to that of the unknown individual whom Bauman
S & described. . 18 MAY 9 1973
b= .o~
f::é A copy of Liddy's photograrh from his FBI weewsomnnol =
Eégcﬂ file was sent by telecopier to the Tampa office for display
‘i—,;."égg £o Bauman. On 6/29/72, he stated he was almost certain that
:%:;:J Liddy was the individual who accompanied Hunt but requested a
=x= - -

AT -
5 .:;( N (9)?3 cLASS. & DX OBY wyran yerk s CONTINUED = OVER
V18O ppp-ox-remn 11, 1-2.4.2 2

e e
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Gebhardt to EBaker
RE: CONFIRMATION

photograph of a better quality be displayed in order to
allow him to be positive. On 7/3/72, a maore up-to-date
hotogra jddy which WFO had obtained was shown to
auman and he positively jdentified Liddv as being tne
man wno accompanied Hunt ipg Miami a W Bauman observed

with Hunt at the Hav-Adams Hotel, Washinaton, D, C.,.in

January, 1972,

is also _noted that on 7/3/72, Marwc T,
s_Angeles, California, positively identified Liddy and
Hunt as peing two freqguent visitors at the Morton B.
Jackson law firm in Los Angeles (Jackson's identity was
obtained as a result of Hunt's telephone toll calls).

It is further noted that on 6/17/72, the day
of the Democratic Headguarters break-in, it was learned
that one G. Leonard, Kansas City, Kansas, was registered
at the Watergate Hotel with Ed Warren. The arrested
subjects were also registered at that hotel under their
aliases. Investigation by our Kansas City office,
coincidently, developed that there was a real George
Leonard of the Kansas City area but he denied any knowledge
of or relationship with the Watergate incident. We obtained
a photograph of Mr. Leonard from him on a voluntary basis
and used his photograph in displaying various pictures to
witneseses we talked to. This accounts for the fact that
some interview reports in our files show that we displayed
groups of photographs including one of George Leonard and

one of Gordon Liddy.

ACTION: This is for Mr. Gray's information.
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UNITED STATES GO ERNMENT

Memorandum y et ;%

t & -L“ll =
T
DATE: Fhiail
Mr. GebhardéZ}/ A March 20, 1973 “MEQES_
Mr. Sovare
Mr. Thompson
) Q an (/ 1 - Mr. Felt My, Waltors
R, J. Gallagh 1l - Mr. Gebhardt Tele Rom
0// 1 - Mr. Gallagher m Rinler —
o .1 - Mr. Long Mr. Bowers
THE WATERGATE ) ; 1 - Mr. Nuzum Mr. Heringion
—~ ot S e r/‘}’_}u LI{".a{L” Ms. Herwig
s e LA - [ . Mr. Mintz
‘—’}. - b Mrs, Neenan
/ .

At about 10:30 a.m., 3/16/73, Mr. Gray contacted me
and advised that Senator Weicker of Connecticut (Lowell P.
Weicker, Jr.) desired to review the file in this case. He
planned to do it over the weekend of March 24 and 25, 1973.
Mr. Gray wanted to make sure that the Agents who are assigned
to make the file available and who stay with it would be avail-

..'J.\.- &

This information was furnished to Section Chief Richafg”/

Long who would insure that the Agents would be available for this
assignment.

At 11:20 a.m., on 3/16/73, Mr. Gray furnished the
identities of persons who in the future would be permitted to
review the Watergate file.

1

Senator Weicker was not one of those so gegignated.
Section Chief Long was advised of the new instructions.

ACTION: This is for record purposes.

RIG/jak (6) ' RfC-,gZ

)29~ ¥4 (7»?”0
f > ;

42 C,"? 2/ 18 MAY © 1
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%06/ i 4
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ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSTIFIED - <
DATE.__Ghw\fo __ BYSPa7APLR] Dt Y

58M 1534
AY 111973 £
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“Memorandum

TO . Mr, Baker. %{\4 DATE: 3/ (_);f'zg

Mr
Mr
Wr
M:
Mr
Mr
Mr
v/ £y Mr. Marshall
hir
Mr
Mr
Mr
Te
Mr
Mr

V 1 - Mr. Kinley
FROM : R, E, Gebhardt wﬂ 2 - Mr. Bzker

1 - Mr. Felt
- Mr. |
sUBJECT: CONFIRMATION i vl gﬂ‘?fg‘{fr 2 o
1- Mr. Long HB Herwig . _____
4 { 1 - Mr. Nuzum Mrs. Neenan

{1
v

This is in response to Mr. Kinley's query "On what dates
did we interview Pico ?'" concerning the article appearing in the
3/19/173, edition of "The New York Times, " copies attached,

¥l

ALL INFORMATINN CNNTAINED

. _ HEPEIN IS UINE* “°SIFIED EXCEPT
ACTION: ¥or information, p WHERE SHOV.N OTHERWISE,

3 Cenelo
\ \é Attachment 2,(,.“_,7 L) AL })”‘:\ ) z?d o {'5-";“”
@ \\iscCetg o, @:‘cb - >
émggzr\ ) 1%/ @'J - /<"94’ /’fﬁp
= ,
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STRONG-ARMPLAN

\i%
|INKED 70 BARKER

nde Says 1972 Team Was

Ronrm?pd for Attacks on

v Wl PaaEvneg

‘Hippies” and ‘Traitors’

By WALTER RUGABER

! Speciad to The Kew York Times

I MIAMI, March 18—An asso-
ciate of four convicted Water-
gate conspirators says he was
jrecruited  for a team that
'p?anned “strong-arm  activities
‘against “hippies’ *and "“traitors”

in varipus parts of the country

last year.

Reinaldo Pico, a 36-year-old
,Cuban exile who accompanied
‘the four twice to Washington
for such operations last May,
{said in an inierview that he be-
lieved their activities bore the
Nixon Administration's ‘offi-
cial seal of approval.” K

The group's projects and in-
tentions, as Mr. Pico described

them in a voluble, gesture-
punctusted apamsh would

'ha\e run paralle! tg sabotage
‘eff.rts widely attributed to Re-
'puhlican apents in last year’s
Ipo‘ifica] campaigns.

¥ s sometiune confederates,
'wia were acrested with bug-
gz equipment in the offices

j n organizing the C.1A.-backed

of the Democratic National:

Comittee on June 17 had been
organized by officials of the
White House and of the Com-
mittee for the Re-election of
fhe President.

# Mr. Pico, a veteran of the ill-
ated Bay of Pigs invasion in
' 961, said he had been left out
of the June 17 foray and did
diot know why. He denied any
brior knowledge of the burglary
}nd wnremppmg scheme.

In his first public dlscussmn
lof the affair, Mr. Pico appeared
Taypal Lo h oid comrade-in.
8:.n8, Dorherd L. Barker,

] Barker, a Miami real estate
fbroker who is & former agent
of the Central
Agency, pleaded

and he is now in jail awaiting

SEM LTS e

3

Intelligence’
ilty during'
the Watergate trial to burglary,|
eavesdropping 2nd conspiracy,’

{

acountry ”

!‘mnmme and would lie in state

X
fi

: lbeen

Htapon papers case.

M im . went to Migmi, in
ecem 1960, he
ollowing year he was put in|
uch with Barker, then actwe.

“uban invasion, in which Mr|
jFico participated. Barker is!
2 to friends as “Macho."
“My impression
been that Macho was & man:
who had the confidence of the
United States Government,” Mr.
Pico said. 'TFirst with Eisen-
hower, then with Kennedy, then
with Johnson, and I thought
to

1 thought this thing Ilast'
ear's operations] had an of-i!
icial seal of approval of the
nited States Government,” he
sald at another point. At Jeast
Ywhat we were doing was not

‘against the secumy of the

Told About Hoover

| On May 2, 1972, Barker sum-
Imone.d Mr. Pico to his real
estate office to tell him that
1. Edgar Hoover, director of the
Federal Bureau of Investiga-
tion, had been found dead that

at the Caplml the next day.

“There are hippies and men
Hwho are traitors to this coun-
iitry and democracy,” he quoted
{(Barker as telling him, “who are
igoing to make demonstrations
and perpelrate an ouungé io

oover."”

Antiwar demonstrations had
scheduled before Mr.
Hoover's death. The protests,
on the west steps of the Capitol
May 3 and May 4, included an
appearance by “Dr. Daniel Elis-
berg, now on trial in the Pen-|

Barker, Mr. Pico and six or
seven other men—*almost all
who worked with Macho”—
flew to Washington, checked

to a hotel and “awaited iu-1
structions” from a source un-

own to Mr. Pico.

At about 6 P.M. on May 3

e said, the men went to the
Capitol. Barker engaged in a

eated argument with a Jong-

aired young man and, in the
midst of it, Mr. Pico said, he
knocked the protester down.

Franh A. Siurgis, who accom-

panied the group and who was

later arrested at the Walergate

complex, also hit one of “the
antiwar demonstrators, Mr.
Pico said. Both attackers were

meedlatelL "selzeq_,__hx..l?apl-
tol politEmen., .

¢

< As they were led down the
S Pico thu-d
member of the group explained

a police iieutenant Lhnt the
two in custody were nnt:-

munists” and ‘“good men™

ey were then freed with a
warning, Mr. Pico said, and
aft j
He scknowledged that the
arker group had gone to the
pito! to disrupt the rally. Al-
ough the group was outnum-
red, he explained, the pro-
esters Tollowed a “Communist

igactic”: they didn't fght back

" There had been reports that;
the Capitol operation, uncon-l
firmed by the police, was the
first project mounied by rhe‘
Barker group. Mr. Pico's 1§ theI
first public account by a par-:
icipant, however. {
The effort to *end” the peace
rally went virtuelly unnoticed
and the men quietly returned
o Miami on the following day,
he said. He was asked whether,
the trip had seemed at all

worthwhﬂe
“We saw that persons went;

there from all parts of the'
ountry,” he replied, apparent-{

y meaning that the group felt

ome kind of conspiracy had

daa _3rs L

been connrmea T ANDa, Be
added, “we had to make our

protest.”
. weeks later (Fed-
RPr
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e SN
ral officialy have fixed the
gdate as May 22), Mr, Pico said
ix members of the group fre-
wned 1o Washingion under
alse names [Mr. Pico's was
Joe Granda™] and checked into
}he Hamilton Hotel.
“Macho told me there were
rsons who were going to pro-
Aest in front of the White House
ather places and asked me
EI was willing to go,"” he said.
1 said I was. I always consid-
red that Macho was inspired
v true patriotic fervor.”
A  Government  witness,
omas J. Gregory, testified in
e Watergate trial that he had
et in the Hamilton Hotel with
ost or all of the seven defend-
nts in the case, including
. Gordon Liddy, E. Howard
unt Jr. and James W, McCord
T
On May 26, the Barker group
moved to the Watergate Hotel
and was joined there by Liddy
and Bunt. It was then that ini-
tial wiretaps were covertly
laced on the Democrat party
telephones,
Neither at their once-aily

L e et g it S e

’gathe-nngs held to receive any
pews of protests nor at any,
Olher time, Mr. Pico said, dldl
'he see Liddy, Hunt, McCord or:
anyone else not in the Miami

roup within the hotel rooms.

in addition to Barker and

turgis, the conspirators from
‘Miami who made both trips and
who were later arrested in the
Watergate were Eugenio Ro-
lando Martinez and Virgilio Ra-
mon Gonzalez.

Mr. Pico asserted that he had
irecenqd only expense money
iTor the two trips. But he added
that he had warned Barker
after the long second journey
that he might ask reimburse-
ment for lost salary if future
expeditions took so jong.

The six men left Washington,

| A

e mr . - !

T

e S et T L e A R R R -

E TERT R et
H=war=, single proteste-rT
ighted throughout their second

y, and returned to Miami on'
ay 30. After they arrived,l
rker spoke with Mr, Pico

"Macho told me that t'lamm'n-l

untry. He asked me, "Are you'
ready to go? ! said, yes.”

- Barker did not elaborate on
the future activities.:

Infiltration Reported ’

Wootnroas
Witnesses at the vval.clgau:

trizl and elsewhere have said
that McCord and other officials’
of the President’s campaign or-
ganization had arranged to in-'
filtrate radical groups and were
$pying on them in May.

.- The Nixon committee had
.budgeted $250,000 in cash fnrl
'such activities, trial testimony!
’sbowed There also has been|
‘evidence of payments used in’
‘efforts to dlsruet opposition

rg‘hae and gpeec
..... speecnhes.

f' Mr. Pico was interviewed by
}FB‘I agents on a number of
:occasions but presumably sat-
lisfied the Government that he
‘had had no part in the bugging
tself. He read about the ar-
-gests on June 1B,

He said during the 1ntervnew
ithat the Barker group had “sin-
cerely believed we were doing
something for the <Cuban
cause” in their early excur-
sions. He was asked whether
he now felt he had been used.
. “I don't YTeel that I've been
misled,” he replied. T don't
know what they were doing in

e -Democratic headquarters,
but I'm sure it had something
to do wnh Cuba if Macho went
*t.here

“It was & great surprise
.when I learned that something
had happened and 1 dide't:
know about it he said. “I
thought 1 was & friend _ofj

o-—"‘“"—

?Mag,h.a;s.'-'—o
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.0 UNITED STATES G(QERNMENT Mr. Felt
Mr. Baker
Mr. Caliahan _____
Memorandum T
o n f h éﬁﬂ‘! DATE 3/21/73 .‘.“i a'G:"b.ETEW
: . : Mr. Marshall
Mr. Baker ‘L M. uiu:, E&
'y 1~ Mr. Kinley EI ?ﬁ;;m
FROM : R, E. Gebhardt f/ 2- Mr., Baker Mr. Walters _____
1- Mr. Pelt et Room
1_ M.r- Gebhardt Mr. A.rmst:rmg .
SUBJECT: CONFIRMATION s 1- Mr. Gallagher Mr. Bowers .
Mr. Herington
_ l- Mr. Long Ms. Horwig
-~ f%ibmqy latde.. I7~ Cergl . 1- Mr. Kuzum ﬁ:ﬁu~~u
i . Neet8n

Mr. Gray has inquired as to what Assistant U. Ss.

Attorney Sllbert regquested of our Agents after Segretti's
Federal gra jury testimony on 8/22/72, identified Dwight
Chapin, Gordo trachan and Herber¥Kalmbach as three

viduals w whom he was in contyct. Mr. Gray wanted
t0 know whether Mr. Silbert suggested specific questions to
be asked these men, whether he was satisfied with the results | k
of our interviews and how was it decided that we would not 0
pursue the "political sabotage" activities in which Segretti //
was engaged.

i '.-':;_s-fj&g';mrr,‘;'_\".
A SRRt L b A 8

On 3/21/73, SA Lano of WFO advised that on 8/22/72,
after Segretti testified regarding his contacts with Bunt and
regarding his contacts with Chapin, Strachan and Kalmbach,
Mr, Silbert requested SA Lano to interview Chapin and Strachan
regarding their association and relations with Segretti. BHe
did not suggest specific guestions but wanted the FBI to find
out the total involvement of Segretti, Chapin and Strachan
with each other and with the Watergate incident if there was
any such relationship. The interview with Kalmbach was
requested 8/30/72, after Chapin and Strachan were interviewed
on 8/28/72, and Kalmbach was interviewed on 9/4/72.

SA Lano advised that the request by Mr. Silbert for
interview of these three men was made in the same fashion as
were other investigative requests made by Mr. Silbert. 1In
fact, whenever any new name came out during grand jury testi-
mony, Mr. Silbert requested SA Lano to determine the involve-
ment of that person, if there was any involvement, with the
Watergate incident. Specific¢ questions to be asked would not

furnished by Mr., Silbert, and development of interviews :l\
\Ees, and properly so, left up to the FBI / » E 9 2”
A - £

aiiﬁ-ﬁé Since the thrust of our £é§§§$e 1nvestlgation was

‘ to endeavor to develop the involvement of persons who came }: 1973
our attention with the Watergate incident, and singe_ f \
was_agreement.between Segretti's. testxmony,before the_ grand SR
Jury and the results, of our 1nterv1ew§ of Chapln, Stritnan Fg?/
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Gebhardt to Baker
RE: CONFIRMATION

and Kalmbach, ggé_ﬁllbezs,ug sg;;sfled that the activities

of these men were political _and that they wereﬂgggmigydIved
Fig,no:*nere*;hey_par;.of“xhe Hatexgateﬂgongplra"y. Mr. Silbert

did not request any further investigation regarding Segretti,
Chapin, Strachan and Ralmbach; however, he did not specifically
say that we should not further investigate these men and we
would have had anything come to our attention subsequently to
indicate they had some connection with the Watergate conspiracy.
It was mutually understood between Mr. Silbert and SA Lano,
without having to have a discussion, that once investigation
resolved that a person, including these four men, was not
involved in the Watergate incident, investigative efforts should
be channeled away from people whom we could not tie into the
bugging case and investigative efforts should continue to

focus on the Interception of Communications conspiracy.

When massive newspaper publicity about Segretti's
activities began in the second week of October, 1972,
principally in the form of artlcles wrxtten by 'The Washington
Post" reporters Bernstein and Woodward, the at..c:.ng Director
instructed then Assistant Director Dalbey to review the news-
paper stories and the analyses of same which had been made by
General Investigative Division, to determine whether Segretti
was in violation of Federal law., Mr. Dalbey was of the opinion
that the information available was too nonspecific to put
Segretti in violation of any Federal law but he suggested that

Segretti may possibly be involved with Election Laws matters.
&Jw d ?G’(A’! [y

In light of this, on 10/17/72, then Section Chief

Charles Bolz of the Accounting and Fraud Section, contacted Assista
Attorney General Henry Petersen of the Criminal Division relative
to Segretti's activities as he had related them to us and as set
forth in the then recent issues of "The Washington Post."

Mr, Petersen was advised that we did not conduct investigation

of Mr. Segretti's alleged political harassment activities and

did not contemplate conducting investigation regarding those
activities unless the Department made a specific request for

: ;
investigation. Mr, Petersen advised Mr. Bolz he was fully

aware of the extent of the FBI's investigation and said he did
not believe Segretti's activities were in violation of any
ederal statutes. Accordingly, he could sezno basis for
requesting additional investigation of the FBI at that time. ;%(f

ACTION: This is for Mr. Gray's information.
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Memorandum

TO : Mr, Baker DATE: 3/21/73
1"' ur'

R. E, Gebhard#{/ﬂ_/ 2-
v/w

Kinley
Baker
Felt
Gebhardt

FROM
1-‘ Mrc
1- HI'.

-

CONFIRMATION < 1-

\ . ,""{’
: LA V.
SRS

Long

e (g 1-
PN 1
67 Nuzum

1- Mr,

noted on the memorandum hey will ask why Angelo was so
slow in writing his report.
but what was his reason in
let's just have the facts."

forwarded to FBIHQ by airtels the date conducted. Upon

were immediately forwarded by routing slip to WFO,

y report of 11/17/72, merely for record purposes.

_‘J of same from FBIHQ,
"\

ey ©A T nwwmn wrt dl. L 0 Tl o mmad o~ . 33 W.. L3
MY B4 L4AaNo wiilll mi, RlLLIUCILY U0 & Qally pasSls,

a report is not necessarily an indication of the date

s

tained in that report.

ACTION: This is for Mr. Gray's information.,
ALL IHFORMATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSIFIED EXCEPT
WHERE SHOWN OTHERWISE.
A,

APPROPRIATE AGENCIES
AND FIELD OFFICES
ADVISED BY R™MITING
SLIP |S) BY

DATE,

18 WAY 9 1973

JIC/amm (9)
furten |
CA

g@ﬁav . R

O b0

The interviews of Pico on 9/1 and 9/19/72, were

aker ;___
Mr. Callahen _ .
Mr. Cleveland ___
Wr. Conrad _______
Mr. Gebhardt ____
Mr. Jenkins
Mr. Marshall
Mr. Miller, .5
W, Soves
Mr. Thompsor ___
Mr. Walters _
Tele. Room
Mr. Kinley
Mr Amstrong

Gallaghext Bowers

Mr. Herington ___
Ms, Herwig .
Mr. Mintz
Mrs. Neenan ____

" Mr., Gray

I can think of many reasons,
*:fs particular case, No harm,

receipt of the nine copies of each FD-302 at FBIHQ, copies '
SA Lano
advised on 3/21/73, that he furnished a copy of each FD-302

to Assistant U, 8., Attorney Silbert immediately upon receipt
These FD-302s were included in 8A Lano's

During the course of the Watergate investigation,
results of investigation, reported to FBIHQ and WFO usually
by teletype on the day developed, were routinely discussed
The date of

Mr, Silbert received the results of the investigationtﬁff-:3

ADDENDUM: It is noted that SA Lano's previous report dated 9/21/72,

was in dictation at the time the FD-302s were received by him,
report of his was 11/17/72,

CLacs. & Bif. BYSPatapliemtioms
FEi on-FCIM TI, 1-2.4.2 3

DATE OF REVIEW
tligleo

[

g amAY 11197

The next
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Memorandum | o1t b G
Wr. Gebhardt __
; ;“ TO . Mr. Baker R)bg f\ paTE:  March 22, 1973 m: ',ﬁ,k’fj{__
SR M. Milier, £S5 __
. ::“" Me. Soyms
gj FROM : Legal C vupngeMv - Voton
SUBJEC r%aNﬂBMA:ﬂQN Mr. Bowers .
—XTEGAL DUTY OF THE PRESIDENT OR migrioh iy
' HIS_COUNSEL TO.TURN DVER TOTHE FHI vy i
C 3 THE CONTENTS OF HUNT'S QFFICE ~ © AT
/ %f’i‘r‘v\'a L L "" :’ £ “""f{-—
{ The Acting Director's note dated 3/20/73, asked, '"Was the

President or his Counsel under any legal duty to turn over any of the
contents of Hunt's office to the ¥BI or to any other law enforcement
agency?"

The President has a special relationship to the pewle of the
United States in that he took the Constitutional oath in Article II, Section 1,
"I will faithfully execute the Office of President of the United States, }
and will, to the best of my Ability, preserve, protect, and defend the vl
Constitution of the United States.' Therefore, it could be said that
" he bears a responsibility greater than that of the ordinary citizen to
take positive action wherever possible to support the enforcement of
Federal law., However, only in this broad sense does it appear from the
factual background of the Government's statement in the Liddy case that
the President or his Counsel were under any legal duty to turn over the
contents of Hunt's office to the FBI or to any other law enforcement
agency.

k]

Federal law (Title 18, United States Code, Section 4) prov1des a
penalty Df misprision of felony as follows:

'"Whoever, having knowledge of the actual commission -
of a felony cognizable by a court of the United States, -
conceals and does not as soon as possible make known the

\ same to some judge or other person in civil or military
Q}& authority under the United States, shall be fined not more

than $500 or nngﬁ? more than three years, or bo
¥y
S )27y f?ﬂﬂ“lf

2 - Mr. Baker
1 - Mr. Mintz

18 MAY 9 1973 J,ﬁ.’g
JAM:mfd ; i ra

Y ALL INFORMA'IION CONTAINED., .
@ " LRy 25 UNCIASSIFIED xCONTINUED 4 ovER®
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Memorandum to Mr. Baker
Re: CONFIRMATION

The facts stated by the Government do not indicate the President or his
Counsel had "knowledge of the actual commission of a felony" or that
they did not make known such information as they acquired from the
search of Hunt's office., Therefore, under these facts this statute
would impose no legal duty on the President or his Counsel to turn
over the contents of Hunt's office.

Federal law further provides (Title 18, United States Code,
Section 2232):

"Whoever, before, during, or after seizure of any
property by any person authorized to make searches

and seizures, in order to prevent the seizure or
securing of any goods, wares, or merchandise by such
person, staves, breaks, throws overboard, destroys, or
removes the same, shall be fined not more than $2, 000
or imprisoned not more than one year, or both."

The facts stated by the Government do not indicate seizure of the cont ents
of Hunt's office by a person authorized to make searches and seizures was
imminent, or that any material was destroyed or removed by the President
or his Counsel in order to prevent the seizure or securing of such contents.
In the absence of any evidence that seizure was to occur, this statute would
impose no legal duty on the President or his Counsel to turn over the
contents of Hunt's office,

OPINION

While in the broadest sense the President and his Counsel ware under
a continuing legal duty to take such action as will "preserve, protect, and
defend the Constitution of the United States, ' under the particular facts
stated by the Government in the Liddy case, the President and his Counsel
were under no specific legal duty to turn over the contents of Hunt's office.
On the contrary, in the absence of a search warrant or other judicial order,
the action by the President's Counsel in turning over to the FBI all the
materials seized from Hunt's office was purely voluntary. Therefore, the -
action by the President's Counsel was entirely consistent with the broad
concept of the legal duty flowing from the President's oath of office.
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} ALL INFORMATION CONTAINED _ sowms——
Memora ndum HEREIN IS UNCLASSIFIED . .
DATE__Ghusiye _ _BYses rgg[_]qmlioﬂl» - ?T A
Mr. K“‘leyp’m\ ' oATE: 3/23/13 o r;:
Me. Wit ES.
Mr. Soyars
- . e
o -~ ele. Room
[ (aoed Lcan e L nrke :r.‘l(inl _
Ve Mr.
sumect.  CONFIRMATION " " ﬁz
rd B Ms. Herwig
I spoke this afternoon (3/23/73) with Joho Holloman, M. Mintz

Chief Counsel of the Senate Judiciary Committee, coficerning the letter gg’éfc“ o
dated 3/22/73 from Senator Edward Kennedy to Chairman James O. Eastland
requesting the Chairman or his counsel to inspect specific documents in the
Watergate file and, thereafier, arrange a time to discuss them before further
uestions based on them are posed to Mr. Gray. Holloman said he is certain

he Chairman will want him to handle any and all reviews of this file and stated

e hg_ﬁ no inte,nhon of Lttmg__i_nvolved in such a review at the request of Committee
pnembers until he has a clarification of tne ground ruies. He said the restriction

of the file to only the Chairman, ranking minority member and chief counsel andM

minority counsel would be without purpose if other Committee members can
requlre these individuals to review and report back on the contents of the file,

Yo wmler s dd [ S . =

particularly with the restriction that no Copies Or notes may be made. Holloman
said he has no intention of placing himself in the position of having to review
documents and report the contents by memory to Senator Kennedy or anyone

else since he could be forever damned for having misinterpreted information or

withhalAd infArms atian Wn onid ha nrscndida—s Y Y AL ~d dL . WATWY _ _ 4L _

WILNNS:4 IMUoCTIMAatioNn. Iie 5ald ge Consigers. muxxperd.uwnwd.n_mnw

Qe_&rtment of Justice give him or the Chairman some gpecifig guidelines to
cover this malter. 1 éld Holloman that Mr, Gray , haturally, will not answer /
any questions based on information obtained from a review of the documents

aMor o onny of whi enclosed
specified in the Kenne d'y’ 'Acttcx', a copy of which is enclosed.

Holloman advised no subpoenas have been sent out to either Judith
Hoback, Thomas Lumbard or Thomas Bis d said this matter is still

unresalved nN<
pnoesolved CFE= B (25 - 40 (5 -4

On the afternoon of 8/23/73 I also met with Peggy Deﬂichﬁl" = ¢ !
Administrative Assistant to Senator Mike Mansfield (D. - Montana)

e ey o R 1973 |
another matter. I took the occasion dur ius the conversation to ask ker about

reports currently being circulated that Senator Mansfield may delw-—
Gray's nomination to the Senate Floor after it is reported by the Judiciary
Committee. She at first gave the "stock®™ answer that the Senator always tries

tn osnhadnla antinm MAratrnntisms no e v ol Lo ek B L

+O sCnieduae allitil O NCIMNINALioNs as so0n as plratiiical alier I.ﬂBy are reporied oy

the appropriate committee. Later in the conversation she said she had heard \
5 SMAY 111973 - u& ‘
1 - Mr, Kmiey L \1 - Mr. Baker %050 -5(

1 - Mrs. Neenan 1 - Mr. Bowers
i V | e ® (CONTINUED-OVER)
DWB:jo (), § YHi-52-
| (?)ﬁ | 4
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Bowers to Kinley memo (cont'd. )
Re: CONFIRMATION

Senator comment something to the effect that it might be practical to delay
floor consideration of Mr. Gray's nomination until after the Select Committee
dealing with the Watergate matter has completed its work. She added that
current indications are this Select Committee will not take as long as originally
expected to complete its work stating that she understands this will be done
“this year."

In this regard, the Select Committee dealing with the Watergate
matter has a meeting scheduled for Monday, 3/26/73 which will be the second
meeting of the group to begin working out rules and plans.

RECOMMENDATION:

The Acting Director may wish to take up with the Attorney
General the gquestion raised by John Holloman concerning ground rules for
dealing with requests from members of the Judiciary Committee concerning
a review of the Watergate file,

Enclosure
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CHIEF COLNE T AHO STAFF DY
COMMITTEE ON THE JUDICIARY
- | BUACOMMITTEE ON
ADMINISTRATIVE PRACTICE AND PROCEDURE
LruaBUANT TO 85C 3, B. RES. 1, KD CONGRESS)

WASHINGTON, D.C. 20510

P,
March 22, 1973 N['J
' /

Honorable James O, Eastland
Chairman

Cormittee on the Judiclary
United States Senate
Washington, D.C.

Dear Mr. Chairman:

At yesterday's hearing I requested the nominee to provide the following
materials to the Committee for immediate inspection:

~~the FD 302 reflecting the FBI interview with'Magruder on July 20, 1972;
--the teletype of approximately July 24, 1972, summarizing that interview;
-~the transmittal slip accompanying that teletype.

Of course, there are many other documents that will be requested for
inspection after this part of the hearings is completed, but it is important
that we know the contents of these three documents now, both to complete current
lines of questioning and to determine whether there is a need to call Magruder
a8 a witness before Mr. Gray returns.

I therefore would appreciate it if you or your counsel could inspect
these documents as soon as possible, so that we can arrange a mutually con-
venient time to discuss them before {further questions vased on them are posed
to the nominee, 1 would also appreciste It if you could have the Bureau
provide as well the records showing each person who had access to those
three documents at any time.

Thank you for your assistance.
Sincerely,

-

Edward M. Kennedy ) ;‘
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Memorandum
. Mr, Baker DATE: 3/31/73
l - Mr. Felt
. R, E, (‘ebhardfﬂ()% 1 - Mr. Gebhardt
1l - Mr. Gallagher
1l - Mr. Long
- CONFIRMATION S l] - Mr. Nuzum
{4 A 1. - 1’;;1;,_ L.-tf..((. 2 - Mr. Baker

- oyt 2

At 7:45 p.m., 3/30/73, Mr. Kinley called and
advised there are nine volumes of files relating to the
Watergate case that had been in Mr. Gray's 0Office, Mr,
desires that each of the nine volumes be reviewed by at
least two Agents independent of each other. He advised we
could use two Agents for the entire review or 1B Agents with
two assigned to each of the nine volumes., 1 advised him we
would use four Agents for this purpose.

Secondly, we are well aware of the issues brought
out before the Judicial Committee and the Senate Ad Hoc
Committee investigating the Watergate affair These reviews

weae TV T4 Qe s siliaa s

by the Agents should seek out 1tems that appear more
significant now than they did at the time the information
was obtained. The Agents making these reviews should keep
notes of such matters noting the page and serial numbers
where appropriate.

Thirdly, the Agents should not compare notes or
consult with each other during or after the review since
it is Mr. Gray's intention to have a conference on the
morning of Tuesday, 4/3/73, and have all personnel who made
the review bring these various matters to light. Mr. Kinley
stated Mr. Gray instructed this review should be completed
by the morning of Tuesday, 4/3/73. I assured him this would
be done.
At 8:15 p.m., 3/30/73, I advised Section Chief
'Long of these instructions. He advised four Agents would
be assigned to this project. il

Rit- oL 6 L)l ,_3"

F S

"ACTION: For information.
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Mr. Baker .
) M-Ca‘iinhnn
Memorandum /5/ b G
“‘”ﬁﬁzézz
a _ .
T M, Baker&q‘hﬁ-ﬁ PATE: 4-4-73
. 1 - Mr. Kinley M. Thonpson __
FROM :p. B. Gebhard ﬂ/ 2 - Mr. Baker o —
1l - Mr. Felt : l:iﬂ::ev
. 1 - Mr. Gebhardt " pnasirong -—
SUBJECT: 5ONF IRMAT ION 1 - Mr. Gallagher o Hevtngion
A 1l - Mr. Long Ve. Herwig
C/’ 1 - Mr. Nuzum M. Nememn
The Acting Director has inquired or made observa-
tions as follows:
(1) “How have we corrected or edited lines 19,
. 20, and 21 at Page 1046 of Volume 9 of testimony?"
!'W - L-“ QL—:C“"’ -
; 4d}-—~He requested to see the newspaper clipping 11
~ containing AUSA Silbert's statements regarding offers made
to”McCord and AUSA Glanzer's comments on these offers.

{(3) Be inquired as to whether anyone can recall
where we got the information that Colson sent Hunt out to
see Mrs. Beard in March, 1972.

(4) He inquired if we know the number at the White
House which was called and the identity of the Special Agent:
further, was the number to a pool office or what?

Answers are set forth below and correspond with the
numbered items.

(1) On 4-4-73, SA F. C. Stukenbroeker advised that
lines 19, 20 and 21, Page 1046, Volume 9, have been edited to
read as follows: "Mr. Gray. Thisg list includes all the calls

» that can be tied down that are definitely and certainly
© Watergate calls.®

{2) Attached is a copy of an article in the 3-27-73,
“Evening Star" relative to comments by AUSAs Silbert and Glanzer.

(3) On 8-29-72, Mr. Colson was reinterviewed
regarding Hunt's activitxes while he was employed at the '~
ite House including discussions with him of memos dealing
gh Hunt's expenses while employed at the White House. i

|
S )3 "SNP L
2 W ttachment KA REC. o 32 ?‘0)/ E
can:aat{ LY 18 NaY 9 173
43MAY 11 1973-ALL INFORMATION CONTAINED

HEREIN IS UNCLASSIFIED '{""“"‘"‘ *37Y 43
~" DATE L{l‘\l\'w BY&M&M i 43
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b Memorandum to Mr. Baker
Y- Re: CONFIRMATION

EO AT
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Mr. Colson said he had not previously seen any expense S
vouchers submitted by Hunt and said that Hunt actually o
worked under his personal supervision for only approximately
one month after entry on duty at the White House as a special
consultant. Mr. Colson did say that he had personally
authorized Hunt to make two trips at Government expense
during Hunt's employment at the White House. One trip occurred
in March, 1972, when Hunt was sent to Denver, Colorado, in
connection with the "ITT Case.™ Mr. Colson said he had
received a report of the work accomplished by Runt after this
trip. He also received a report after the other trip which
was to Massachusetts. The FD-302 setting forth this interview
does not state that Hunt was sent to see Mrs. Beard in March,
\\1972; however, the only readily apparent reason for him to

b id R g

go to Colorado in connection with the "ITT Case" would be to
talk to Mrs. Beard who was there at that time. The Agent did
not pursue this matter with Colson since there was no apparent
connection between the "ITT Case" and the Watergate mattex.
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(4) Page 169 of the 6-28-72, WFO report states
that SA George E. Saunders on 6-20-72, looked through an
undated White House telephone directory believed by SA Saunders
to have been in use during the fall of 1971, which showed tele-
phone number 2282 was assigned to Howard E. Hunt. On that date,
SA Saunders dialed that extension number and an individual
identifying himself as Mr. Stephens answered the phone without
further identification. SA Saunders reported that one Leonard
Stephens as of 6~-20-72, was listed as a security officer for
the White House Communications Agency.
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It is further noted that Washington Pield Office
teletype of 6-19-72, summarizing investigation on that date,
among other things, deals with efforts to locate and inter-
view Bunt. On page 6 of this teletype, it is stated that
HBunt's secretary (at Robert Mullen Company) telephonically
contacted Hunt's office at the White House and was informed
that Hunt was not available. The teletype does not contain
further information on this point.
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On 4-4-73, SA Saunders advised that while it cannot
be positively pinned down at this point, in time, it is his
belief that extension 2282 was one which would have rung on .
a telephone on Hunt's desk in room 338. It cannot be determined
now, except through interview of Mr. Stephens, why he answered
extension 2282 on 6-20-72. s
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At 2:50 p.m., on May 1, 1973, Mr. Felt advised < %
me that you had ordered that additional inquiry be made concerning £
the activity of Mr. Gray in allegedly receiving property from Mr. Dean €
in connection with the Watergate investigation, which property was not
identified as evidence or otherwise reported by Mr. Gray. Mr. Felt
further advised that you requested a legal opinion concerning any
possible violation of Federal law that might appear in view of the
facts that have been alleged concerning Mr. Grays receipt of property
from Mr. Dean.

In the absence of a factual basis on which to offer a legal
opinion, I can describe three broad areas in which the alleged actions
might constitute a violation of Federal law.

If it is assumed that a folder concerning certain property
was handed to Mr. Gray by Mr, Dean, there are three factaal
possibilities each requiring a different {reatment under the Federal
statutes.

(1) If the property was property of Hunt alone, it is possible
that actions taken by Mr, Dean and Mr. Gray constituted a violation
of 18 USC 8 654 which provides punishment for an officer or employee
of the United States, or of any department or agency, who wrongfully
converts to his own use the property of another which comes into his '
possession or under his control in the execution of his office or employ-
ment. If the property is valued at more than $100, the punishment is .
not more than 10 years imprisonment, plus a fine equaling the value
of the property. If the property is valued at $100 or less, the punish-
ment is a $1,000 fine or imprisonme nt for not more than one year, or
both. It is also possible, of course, for there to have been a violation
of 18 USC 8 371 {Conspiracy) which could have included Dean ay and

Ehrlichman. RECTS / 3?1'? 5232 ?7‘;'17}".?
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Memorandum to the Acting Director
Re: WATERGATE

(2) If the property was property of the United States Government,
it is possible that action taken by Mr. Gray violated 18 USC B 641 which
provides punishment for whoever without authority disposes of any record,
voucher, money, or thing of value of the United States, or of any
department or agency thereof, or any property made or being made under
contract for the United States or any department or agency thereof. A
$10, 000 fine or imprisonment for not more than ten years, or both, is
imposed if the property is valued in excess of $100. If the property is
valued at $100 or less, the fine is $1,000, with imprisonment of not
more than one year, or both. Again, it is also possible that there
may have been a conspiracy in violation of 18 USC 8 371.

(3) Regardless of the actual ownership of the property, if the
property was of evidentiary value in the Watergate investigation, it is
possible that Mr. Gray's action constituted a violation of 18 USC 8§ 1510,
which punishes those who endeavor by means of misrepresentation to
obstruct, delay, or prevent the communication of information relating
to a violation of any criminal statute of the United States by any person
to a criminal investigator. The penalty is a fine of not more than $5, 000,
or imprisonment of not more than 5 years, or both, It is
possible that an agreement to take such action as would violate Section 1510
in this case constitutes a violation of the conspiracy statute, 18 USC & 371.

Moreover, 18 USC 8 4, which provides a penalty of not more than
$500 fine or imprisonment for not more than 3 years, or both, for misprision
of felony could apply depending upon whether Mr. Gray had actual knowledge
of the commission of a felony at the time of his action. If Dean's action
constituted a violation of 18 USC 8 641 or 654, and the property involved
was of a value greater than $100, than his action would have constituted a
felony and Mr. Gray's knowledge of that felony would have placed him
in violation of 18 USC B 4. Further, regardiess of the ownership of the
property, and whether it had any evidentiary value, it is possible that
Mr. Gray's testimony before the Senate Committee eonducting hearings

concerning his:: nomination may contain statements which are false or

SWRARLLAR SIS 222 WVWRIRRALL Nt il 232522 ~ LAl

mxsleadmg when compared with the facts and such statements having been
given under oath might be a violation of the perjury statute, 18 USC 8 1621.
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Memorandum to the Acting Director
Re: WATERGATE

. While there are, as indicated above, several possible violations
of Federal law involved in the alleged transfer of property from Mr., Dean
to Mr. Gray, a legal opinion concerning whether the elements of any
of the statutes have been satisfied cannot be reasonably rendered without
more facts. Specifically, additional facts are needed as follows:

1. An inventory and physical description of the property.
2. Establish the ownership of each item of property.

3. Determine whether any of the property had any
evidentiary value in connection with the Watergate
investigation or any other violation of law. -

4. Determine the intention of the transferor and that
of the transferee in connection with the transfer of the

property.

5. Determine whether there was a conspiratorial
agreement in connection with the transfer and identify
the conspirators.

6. Determine whether any copies of the property or any
portions thereof were made; the current location of any
such copies which may exist; whether any notes or other
summaries of the contents of the property were made;
the current location of any such notes or summaries or
copies thereof which exist. .

7. Determine details as to the disposition of the property
following receipt by Mr. Gray.

8, Identify and interview all witnesses to the transfer, any
agreement, any copying, summarizing, and disposition of the
property. At a minimum those interviewed should include .
Dean, Gray, Ehrlichman and Hunt. -

e, ¥
b
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9. Examine the testimony of the confirmation hearings
concerning Mr. Gray's nomination for any indication of

inconsistent testimony which might constitute perjury.

Gis TV

A e

Ay

' 5’§ Any inquiries ordered by the FBI concerning this matter should
g be conducted so as not to impede the work of the Federal Grand Jury
f? and the Federal prosecutor in this case.

o é.,

RECOMMENDATION:

b A
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' That if a legal opinion is required concerning possible violations
® of law by Mr. Gray, additional facts as indicated be obtained and made

available by investigative report.
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intend to determine the full facts and stances =~
concerning reports that an gave L. PatrickGray, I, certais ="/
property at the White House in connection with the Watergate investiga-

tion and that Mr. Gray destrayed the property. However, recognizing
that any inquiries by the ¥BI concerning this matter should be conducted
8o as not to impede the work of the Federal Grand Jury and the l’ederll
prosecutor in this case, I request your approval to order the following

mvestigalion by

1. An lnventory and xjﬁysical descriptlon o! the we

the ?Bltobebegunimmedubeh e

oy

»-‘f'm‘wm A

property. *'---. .: : ._
2.f Estabm!h the ownerahlp ot each item d . ) ,*,,
. & #® ?‘ﬁ
property e N ) ﬁ'
7 - S SRS SR S W .
3. Determlne whether any of the propert’ m uy 42‘:5? e

evidentiary value in connection with the Watergah
investigation or any other violation of law. Ny

4. Determine the Intention of the transieror and

4 |£‘_ bE!\\

that of the transferee in connection with the transfer
of the property. L

. Determine whether there was @ consplratorial .
agreement in connection with the transfer and 1denuq

' M QJ‘ * - the conspirators.

NOTE: Based on memo Legal Counsel to thé Actmg Dlrecto_;&i/ l{u
g captionsd as above, JAM:mfd:

PRl "‘

SRR R

M:mfd °

i MAILED4
]‘3 3 r -
q ﬂ ‘\ ‘, 'MAYT 197 i} g o s Pig e T A

P I, INFORMATION comu :
<, & . HEREIN IS UNCLASSIFIED N

MM’O‘T’u 197 ELETYPE UNITL ] Y47 DATE. Ghslge _BYS@a 1801l

e a4 P e S e



( (
;:‘i ? OPUONAL FORM MO 10 H'* 3010-108 a .
F3 i At 1R4T EDITION .o |
xit GhA CIM REG. WO BT i ) ( d
¥, UNITED STATES GOVERNMENT Mr. Felt ____
2 Mr. Callahan _____
i\, Memorandum b G
3! ,f:.x% W G i
fo b . Mr. Felt PATE.  May 3, 1978 e Ml
31‘5 éé Wr. Miller, E5. _
o 3 . Mr. Soyars
it William D, Ruckelshaus b Thoapmn
: si% FROM Acting Director e Tole. Room
'.-" *"\? " . - Fa /"I' /( Mr. Kinlay —
45 30 - ( L y? /% ! e Mr. Amstrong
ae gé SUBJECT: A N S '/"///" /< e . Bowers _
. "}":.;
’33%
3 A memorandum from the Legal Counsel suggests

that Mr, Gray may have violated a federal statute when destroying
certain documents removed from the White House,

Will you kindly ascertain from the Criminal Division,
Department of Justice, whether an investigation of this matter will
in any way prejudice the conduct of the Watergate or any other on-
going investigation. ¥ no prejudice will result, kindly proceed with
the inquiry.
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3 5;-% ‘ Criminal Division
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E "INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS
« ¥ / T e
3 /T\Pl( Boclosed 13 a copy of an artigle eontaimd ia ]
P the May ¥, 1973, Pinal Edition of "The Washington Post"
e 24 newspaper "whieh states "Goldwater 3ays Democrats Used i \
:§@§ Wiretaps in '72 Race.® The body of the article sets out oo \N
e a charge by 3enator Ooldwater on May 3, 1973, at a dreak- . =
by L fast meeting with newspaper reporters, that the Democrats - O
3

as well as the Republicana engaged im politieal wiretapping . N\
in the 1972 campaign., Senator Goldwater did not provide . ..
specifie information, according to the article, and mu- ,,

cated his charges were based on hearsay. = P

The foregoing is furnished for evaluation and
consideration of the Criminal Division as to whether &
Senator Goldvater's eharges are sufﬂclently 1ndicat1n - a
of a Pederal violation to warrant interview of Senator '~ 'E'!
Goldwater and further investigation. TYour advice concemlug -
thia matter will be apprecliated and pending recaipt of ¢m. y

no investigation 1s contemplated. o o
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Ben. Barry Goldwater
charged yesterdw ad-

the Democrats a5 well as the

£ Republicans engaged in po-
‘¥ ltical wiretapping iq ﬂlt_
- 1872 campaign.

Goldwater made his acey-:

’E silion at a breakfast meet-

£ ing wifh reporters, sald it

?- was based “on a few little

; {g he declined to  dis-

E € and added: - e
¢ 4 "Justbepat:ent JYouve

reporting y

¥ for a long time. Report this

. This came fo me from

- sources I can't disclose, 30
#F shut up about it.” .
¥ Speaking of the polmcal
~espionage scandal ceniereéd
around the Watergate break- =’

incident, Goldwater sald:
“.- tf%he Democrats are going
1o be 1nt.hi.l in a very livid, -
“vivid way.” He was not ref-
ng to the Walergate indi-
ot itself, he said, but to

_ __pther political bugging.

But yhen pressed for de-
s, ~ Goldwater backed

ay. “I have no duty to tell

;?gn he said He had pot Pe.

A AT

rted what he had heard to

‘because “"T've only
t,old this” And be

voluntarily: “For _
get off this '

,t;lk abowt ®.*- ¥

ugh he ralsed the | f
ier in a discussion of tbe
,Wateraate case, Goldwater™

" had heard about was not of .
the scope of that affair, and

he said he ‘do?lbled disclo- .
i uld lead to 2

j Fe W nz

-vduo{meuts.

g

¥
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-.in bugging. -

" the Justice Department,he

JE-bee .
i ded of the subject he had

ke,
? not gomg to‘ prosecutor.”

A tad heard "rumorl 1 can't‘
frove that (Sen. Edmupd 8)

Muskie was bugging (Sen.
* George) MeGovern and viee-’

that®, versa” in the 1872 campaign, -

‘but he did not elaborate.
“nformed of Goldwater'l

“remark, McGovern and a .
Muskie aide denied their -

- campaign ever had engaged

oMy .

“Ag President Nixon ad- .

""vised in his Monday night

“speech, In dea‘.lmg ‘with the '
Watergate case,” McGovetn ™
said, *“we must all avoid .

' statements or actions which

appear to reflect on Inpo-n
cent people. 1T am sprry Sen.
Goldwater did not” hear or
heed the President’s words.
1 am saddened that Sen.
Goldwaier eould charge in |
A puydblic forum with o
~foundation other than ry-
mor, that my campaign or-
- ganization and Sen. Mags- :
JKe’s engaged in electronic
eavesdroppmg gainst cach.
other, P
“There Is no proof for thiu
charge. There is no truth to
any allegation that my cam-
prign organization ‘bugged’

any of my opponents, and

Sen. Goldwater having made
such an allegstion’ has ' am
‘pbligation 1o share any eévi- .
% dence he has with the grand
jury ‘the Ervin committee,’
, the Justice Depariment md,
,I would hope, A’ spech.l

. meat to you,” be sald. . :

e am

dxcaled thaf. |t l htzr time

ctbqy would be' made Igvaﬂ-

‘ple. “Walt uptfl you run the

“Republicans all over hle

Rill, {then) we'll ‘throw the *
i e
The Arizona Republmm _
met with reporters in ad—
vance of a visit with Presi-
dent Nixon yesterday morn-
'ing. He 52id he would not k!-
form the President of the a2t
!eéed Democutle ‘bugglng
because “T don't vmt o
bother him.™" S ﬂ* el e

. “Asked what hé thought 4

‘the eventual impact of,
Watergate would be, Gold-
water said: “I think 'hnt

will wind up- ‘ln.‘people'l

minds 18 "a curse on Dok ]

your houses™—that both pa-

" -tes would de hrnished ln‘

the public eye. . :
Goldwater sald he d!d DOt

- believe Mr. Nixon was per-

sonally -involved jn  the
Watergate scanda) but he rec ' -

_ iterated his belief that if the

"Pregident turned out o he
LE TGl VUIDvu Uul

lmplicat.ed there would be

*impeachment _proceedings. -

- He said he disagreed with *
former Secrefary of Defense
. Melvin R. Laird,” who said™
', Tuesday Be would rather
- pot . know ;t Mr. Nizon was ]

e B I R RSN Ay L
Maynard  Toll,” qi!ushe’l& ;—,v_vrg-re }ot talking about’
qiide said: “Uf we wete bug- . g Nixon ‘.‘_about'-, Y
frem ‘any source #e'" {natoffice” Goldwater said,':

" ged ;
don‘t know about it Any

anyone is, uuerly _Tidics-;, -
lous" -

and that oftlee mun bc
owledged that what he ~ suggestwn that we bugged ‘kept c‘lean." e i

The 1964 GOP ,;)residem
ﬂal nomineé also sald ‘he’ ?

While decnmngtopmide +"was concerned that Secre- ’

_ details 0 back wup his

; 3}1 _ charges of Democratic bug-
! wamr sad water arly -1
jiviie o s, e L 0h, iz oy ly,

K/20

ENCLOSURE

. tary of Defense Elliot L. .
R:chardson, selected by Hr.“?
. Niton to he the new Attos
Y pey General, would run lnt-"'
g:e s;.me :;rob‘le!;l hat the
nan he replaces,
Klelndienst, sald forced 'h\.m
Yo éﬁ?t. ;ﬁlensf said he
' had oo many ‘personai asso- .
ciatlons
nentioned {n the Watergate |
se to conti ec{tvery i
ﬂ)_e iob. 3 Mau;.ﬁ.‘ﬁ'm ﬂ-&uﬁu

‘with  Individuals
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"The lashington Post"
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#ald, ' -‘ghould

“Kleindlenst, § 193! Goldwa-
Yer leutenant, ‘In ﬂ:e jyost

2 gnd . Appointed .
¥ A specigl’

' P!e case. In any event, :
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p‘late Eg;xbﬂm Haned
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ghight™ for the 1976
{gnmoh Petween . Con-
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" choase
Goldwnter gai:l he spoke

ewif

nn.nﬁ ortly before
ge switeh.-“T told him, ‘You
“better et your ass inan-
“other saddle,, John,’” Gold-
> waler gelaje ‘:He md T'm
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Mr. Baker DATE: March 7, 1973 -
Ms. Miller, E.S.
1 - Mr. Kinley S,
R. E.Gebhar 2 -~ Mr. Baker Mr. Walters
- \ 1 - Mr, Felt g vy
- R 1 - Mr, Gebhardt Mo, Armsirng
CONFIRMATION O l] - Mr, Gallagher Wr. Bov:-ers..,#_...
- | 1 - Mr. Long i
. ... !y /. - 1, ., 1= Mr, Frankenfield be. Mintz
L A e b v D L N4 - . Mra. Neenmo .
This 1s submitted in response to an inguiry from
the Acting Director concerning the discovery of a "red box" 0
in a small hole in the wall of the ladies' rest room at ~
Democratic National Committee (DNC), ™~
1
The 9/6/72, edition of "The Washington Post" N
carried an article (copy attached) quoting Mrs. Jean Westwood, :
Chairman, DNC, as being fairly sure an attempt was made to N
bug the DNC Watergate offices and of the discovery of a -
suspicious hole in the wall of the ladies' rest room. '
Mrs., Westwood was interviewed 9/18/72, and related o
that Miss Fleurette LeBow, DNC Secretary, and another employee
had discovered a "red box" several weeks previously.
Miss LeBow reported the discovery to attorney Edward Bennett .
Williams who requested the box be turned over to him. \

Mrs., Westwood stated that Watergate office building manage- ~
ment had indicated the “hole'” had been made in the wall in
approximately 1968 by workmen preparing the office space for
the 1968 Presidential campaign.

Miss LeBow,; se ¥y, press office, DNC, advised
on 9/21/72, that about three weeks earlier she observed a
hole in the wall (8" x 9") in a utility space in the public
ladies' rest room of the 6th floor lobby in the Watergate
Building. By standing on a chzir she observed the hole and
removed a small empty "red box" 2")

ORIGINAL FugED D¢

{5" x 3" x 2"). ;

There were no identifying markings on the box.
Miss LeBow stated she gave the "red box" to Alan Baron, DNC
employee, who in turn made it available to Attormey Edward Bennett

Williams.
/ ?? VOS5 Y
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é' Memorandum to Mr, Baker
; Re: CONFIRMATION
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"red box" and never saw it,

examined or had possession of the "red box."

ACTION: For information,

/]

—2—

B T T e e i R b

Jaye Shubert, Press Assistant, DNC, on 9/21/72,
. advised she was present with Miss LeBow when this box was
' found. She substantiated information supplied by Miss LeBow.

SA Lano, WFO, advised that on instructions from
former Section Chief C. Bolz, SA Lano telephonically
contacted Edward Bennett Williams concerning the "red box."
Williams stated that he never had possession of the

The description of the "red box" and its location
appeared to be of no special significance to the "Watergate
case" or the miniature FM transmitter found on the telephone

. of R. Spencer Oliver, DNC Headquarters, 9/13/72.

We never

ey
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~ Democratic National Chair-
man Jean Westwood is "*Fair-
ty sure” dnother attempt to
bug the Democrats’ Watergate
offices was made last week.

Ars. Westaood told » Salt
‘Lake Cily news conference
yesierday: “One of the pirls in
the office wen! out into the
hallway — last Thursdav. I
think it was - and there
was this huze hole in the hall.
way and some men installing
2 red box. Sne a<ied them
what they were installing and
they said fire eauinment.

' "We checied with lhe fire
department and ihey koew
nothng about any raen install-
ng fire equivment,” she said.
"We cheried further with the
Watergate management, and

& -tn't know anything
" Tt 1 either.”

pampy, GRS

e

12T

could be qiostioned furlher,
she said. ¢
Box Being Investizated
Yher acked if the box was
B " defiplic.y a listening device,
# E Mrs. Westwood said she didn't

3,

p 1

know. It was turned over to

Edward Bennett Williams. the

5% Washingion atlorney handling

B ¥ the Democrats’ $1 million civil
e i’% iU ) }

N o She gaid Williams is trving

% -to £ind out what the box is and

& wkrre it carre from.
e & “All we lnow is that we

7 jnwith anvbod 7" ste said.
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The men left before they!

)

emocrars Gl
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matches and squashed; In at
the corners.

The hole where the box was
found is in the wall of a ladies’
room adjoining the Democrat-
ic offices. A biilding engineer
sajd the nole, about three feet
squere, had been in the wall
for somce time,

Last June, five men, includ-
ing the former securily chief
of the Nixon campaign com-
mittce, were arrosted inside
the Democrats’ Waierzate of-
ficcs. Authorities coatend an
attempt was being made to
remove some &lectronic listen-
ing devices,

In another development,
Sen. Gearge MiGovern's cam-
pain chairmin,  Lawrence
O'Brien, and rine other Derno-
‘crats, are being subpoenaed to

show how the party was dam-
aged in the June 17 break-in.

O'Brien hzs filed a &1 mil-
fion invas.on of privacy suit
and his biwyer, Williams, has
already taken statements
frem top Republicans includ-
ing Johkn Mitcke!l, former at-
torney general and Nixen
campaign maracer.

But, yesierday, Henrv Roth.
blatt, attorney for the five
break-in suspocts, said he
wasn't so sure {he Democrats
realiv suffered damages.,

“What we're trving to do.”
Rotkbatt said© *4is to deter-

fave a box aid we can't e it mine the damare.” Rothhiatt

said that, wch all the publici-

&7  Waterate tall descrived ty. the Denocrats “situation
%7 (be box as red, about the size m:cht have been helbed or en-
n~  and shape of a box of kilches hanced. If it wasn't damaged,

"
S d

tiemot

then, cbviously, we've got &
case.”

O'Brien is. scheduled for
Sept. 21. Spencu: Oliver, exec-
utive director bf the state
chairmen’s association, will
lead off Tuesday followed by
Patricia Rohcrts Harris,

chairman of the Democratie
Credentials Committee, Sept.
11; John Srewart. director of
communications, Sapt. 13; Wil-
liam Welsh former committee
executive director. Sept. 14;
Mery Lou Burg, former vice
chairman, S¢ti. 13; Stanley
Greigg, forme: deputy chair-
man, Sept. 19; Nick Kostonpou--
lous, former speeinl assistant
to O'Brien, Sept. 22; Robert
Aloss, deputy-director of cam-
poigns, Sept. 22, and Joseph

;ﬁohbat, press secretary, Sept.

L

_ Meanwhile, ‘he Houze Bank-
Ing and Currencv Committee’s
probe of the $4:1.00 Kept in
the ofiice of GCP Finance
Chairman Maurice Stans was
attaced by Republican mem-
berz. ] :
Reps. Margaret Heckler of
Massachucetts and Philip
Crane of Illinois said the com-
miltee chairman. Rep, Wright
Patman, D-Tex.,assigoed
siafis  to  the investization
without approval of the full
cemmittee, Republican erities
see Patman's interest in the
case as purely political. '

A committee’ session was
scheduled today..

Yesterday, Micheil, after 2
tuc-hour cenositiyn hearing in
Williains office said the Water-
gate case “shouldn’t ba a mat-
ter of concern to the American
public because nobody con-
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rected with the Commitlee to
Re clect the President had
anything to “o with i,

“As far ms | kogw, there is
no indicatior “any funds had
been siphoned off for the Wa-
tergate bugging.

The General Accounting Of-
fice, in an audit of GOP #-
nances, has said $114,000
passed through the Firance
Commitlce to Re-elect the
President into the bank ac-
count of Bernard Barker, one
of the break-in suspects.

As an indication that the
Watergate case, in the head.
lines for almost three months,
had not Lurt the Nixon cam-

aign, Mitcheli said: “All the'

resident is doing is going up
io the pols.” & .

He repeated a comment by
several high FOP afficials that
iff there was vrongdoing, It
was nol done By people in re-
sponsible povitions,

Mitchell said: “If people act
without authority, then cer-
tainly, there is no responsibili-
ty for those in command,”

. L e e
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JACK DERSON
Miscellaneous Information Concerning
Be
Enclosed for information of the Bureau is one
article from the 4/23/73 edition of the "Oregon Daily

Emerald,” published by the University of Oregon at
Eugene, Oregon. _ _

This article concerns a speech given by JACK .
ANDERSON at the University of Oregon on 1520/73. ]
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_of Nixon policies,’ :.

......-....-—__....,

| vo_lces disapproval -
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W tergate folhes t"
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r?l‘;dlcute puge, name of
newapapar, city and stote.}

& OREGON DAILY EMFRALL

' e ST S 3 emmrasaid The invasion of Cuba WArY
By JOVCE BOLES .| plan JFK inherited from the UNIVERSITY OF OREGOL
Ofxbe Emerald . . previous administration and EUGENE, OREGON
E i e q__\iw‘hichi.\r:mpuﬁl:uedb)'ftheC!Aam:l
F W emm WD colum msl Jack | (he Pentagon early in Kennedy's

Anderson,” perpetual critic of
y government, .. spoke  with
missionary fire here ¥riday.
ometimes sounding like an
evangelist preacher, Anderson
Tenterlained an overflow crowd
H A orgeaﬂylwohwrsintheEMU
Ballroom. ; .

Anderson satmzed whnt hc

P -

‘ ’Walergate consplraton as a
-“"Mission Impossible’ leam
compo\sed of men high up In the

term, When the plan failed so.

m:serably 'Kennedy said, ac-:
<cording 1o Anderson, ‘“This is my

'respmsnbl.hty J am solely to

“blame.”  Anderson - believes

Kennedy‘ displayed - real
*}eadership, and we dont bave it
-loday. We don’t have it today.”

« ‘Anderson’s pnnclple theme
was the role of the press in
America: as & ‘walchdog on

roamermamd © Tla aald Mot ke
‘uvcuum:m- 1€ DaRl UMk WK

Jounding fathers of the country

“"understood government _and

tyranny and the offect of a free
press ofi government. He quoted
Thomas Jeflerson: *3f 1 had to

(“ erson R
.?&mm ::?sadmmre said choose i)elween governmeat Dote: V_ 23,7’
‘when President Nixon fell behind |, Without .“pewspapers = -snd Edition:
Fd Muskux:d public opinion palls mﬂz“ '”“"m government, . Author:
in 1911 ersott  said Nixoo hoose - ditor: 2
pordered an  oieligence | Jeren admitied, e (aings .. RRT
i - B HR it 4 . . :
amm mm;d:' lez F earlydaysfﬂ:ecomu'y,mm ' o
iy 2 finished implementing it, turned _}: h audience’ That the ‘press 1s.* R
‘:t' Flnte an” Tllegal buggm_g an(- !‘mosmtonbr:}wc:rec:o on the | Charactar: o
. hose i

aibotage operat

2 the break-in? T doubt it," said
7 Anderson, at "l‘hepresldenihl'
t?'gol 1o be responsible.” Anderson.
[fompared the current furor over.
‘EWatergate lo the Bay of Pigs

Jfiasco during the administration } 8"

FuDid hé (Nixon) ¥now about” 22

f’resldent "No ‘one ‘hu
portrayed me as noble as T think Iy m
.am."” said Anderson of Nixon's,

ﬁntagomsm mard _Pewsmen h%j

. - e 4

or
Classification:
Submitting Office: -

{C] Being lavestigated

F . . ARCHED {NDEXED.—
P Kennedy, assessment “gf _press -attitudes :EKIAUZED FILED
1qwar§ _hlm.‘, t newspaperl T e 4
supported lhe pres:dent‘g APR27 1973

“sevenileen 10 one . 1n 1972.5
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PRSI, Yot Richard Nixon,” $aid ““wXhderson 101d of the an’alwng % ,pass that bill,

~Anderson.
Anderson accused Nixon of
' crealing the climate which has

- led to the jailing of “more than a '

" dozen reporters for refusing to
: ‘,reveal their sources.™
2 previous presidents, Nixoan .
F *doesn't hug us to his bosom,™ he '
L eald Anderson was companng

1he ways in which the various

presxdem.s dealt with the press,
s Anderson got his biggest laugh

from the audience when he told of -

visiting Lyndon Johnson In his
kiofrice. Because of Johnson's
i height and the prestige of the
‘Ppresidency, reporters usually left -
ahim saying, *'Yessir, Mr.
President.” When Anderson
% asked Johnson s question that
Johnson didn't like about civilian

B

casualties in North Vietnam due -

o American bombing, Johnson
id the bombers could drop a
bomb on a target as small as a
*uater glass, and further, ““They
don’t bomb a shithouse in North
tv:etnam without my approval.”
Anderson said the late president
bwas fond of quotling polls of
which his pockets were full, and
{hat Johnson ‘“‘was the worst
£security violator we've ever had”
r that he used secret documents
{le support his efforts to persuade
newsmen lo his point of view.
Anderson described at length
£1he trappings of the Presidency
and suggested that the exalted
position of the office has effects

acceniuate the natural tendency

irsl time in 200 years, *“‘The
resident stopped the presses,”

Papers. “They ought to have
been stamped ‘CENSORED", not
‘SbCRET‘” said Anderson of

o Danare "hanaues that!

o I
WA GUDL LIKEL O "ims

Unlike |

- one of his staffman, Les Whitten,
by the FBI after information’

]

“-"“"ﬁ?
(N
1rylng He “is ~ trylng.”
Anderson does not believe ﬂnt'

—-:c-_‘ LR St

taken from documents stolen by | America is all bad. He sald he has

Indians occupying the Bureau of

Traveled around the world and

Indian Affairs started appearing that he knows & “lot

in Anderson’s column.
documents proved that we have '

about
“These ! governments, but that he has

“never seen any smpmmml

been screwing the Indians,” 82id | anywhere that gives you as much
Andersen, and the governmenls i

atiempi lo keep lhe secret
i asseris, in effect, that the:
governmenl owns the news. “We
didn't steal them” #&aid An-

Treedom and opportunity as the
United  States govern-
ment.. There is no government
anywhere in the world that gives .
us as much press {freedom as we

derson, *'but we sure as hell took | have here.. We haven't jost the
tbe news out of them.™ As' parfle yet.” . -

evidence thal this country is

Bul Anderson cited Fenlmand

‘basically sound, Anderson cited Marcos® regime in the Phillipines

the refusal of the grand jury m

sug yngtinn of what

the Whitlen case to indict him, Amencans must be on guard

Anderson warned his audience’

t of the implicalions of the

| before Congress. He said the

National Security Bill presently '

i effect of the bill would be tlo make

1~it illegal for newsmen (o print
anything the government doesn’t

want printed, lhat he {Nixon}
" could send us to jail for reporting

nnvl‘h!nv he didn't want vou to.

against. He said Marcos, whom
he described as a persona) friend,
has changed from a freedom
fighter and a believer 4n{
democracy during World War I ¢
to the worst sort of dictator. He ?
said that Marcos has seized all
power in the Phillipines and is.
rewriting that country’s com-

stitufinn

- R PRt ]

know...I'm telling you he's not , oft”cefora!lurdm where the’
Eomglosqcceg_d_ Congressmnot Erevmus lawful lumt was t-o

on those who hold it that would

‘of government 1o oppress ‘the
governed. He said that for the

relerring 10 the Pentagm -7

U dapxis,
Mmd_«wa

s

very first thing he did after he
. seized power? The first thing be
'did was to close down the -

-position newspapers and throw
the Adllnn: in inﬂ This friand g

8¢ TRAIN

B EAng ax EN-Lme

e A o ————— .
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speople at a p;’ém conference ’}'his was the cm'nerstonew
fore the speech, Anderson - campalgn Now let’s ace this law ,
came very close lo Suggesting and order go to work,. It applies »
&mallimehnscomefa'conﬂ’eu 1o them, too.1f the President
¢ begin to " consider Im- ~preaching 1hw and order.!
peachment proceedings against deliberately violated the law, ,
Nixon. Newspeople asked if the “knowingly violated the law, i
adminisiration's efforts to cover | should say that impeachment is
up the Walergate mess were an _called for. He swore wuphold the
Tobstruction of justice,” which i8 _ Constitution of the United buul
crime, Anderson said, “Itlocks ~ when he was Inaugurated as '
Yo me that the President must ~“President. If he has purposefully
ve realized and mpst have . and deliberately, and I stress the
lqiappened, “word if, i bhe has deliberately - R
hamely that John Dean, instead vinlalpd the constitution, of
#f helping the Investigation, pmrseheshomdbelmpeachad" '
“hindered it, obstructed it, and in “'And the worst crime, 1 might |
“every way Uried to cover up the  add, was not brellung into”
‘findings.*’ Anderson was Democratic Party headquarters
referring to the fact that Nixom and bugging...telephones, The } ¢
assigned John Dean, whom he worsl crime was obstruction of
described ms a 3¥5-year-old Justice. You see, the evidence Ij
tawyer who had been fired from “'-fnowperrecﬂyclear...ﬂmt records *
is previous law job, fnstead of  were - destroyed, " Inériminating
the FBI to investlgate the_ .. evidence destrgyed — now, that's 4
“Watergate affaly. “obstruction of Justice.. 3 think
Anderson said that the o that the obstruction of Justice is
vesligation by John Dean “was _something the president must ;-
“clearly a coverup. It was &~ have been aware of.."” | et
cover-up from the beginning. Did * - Anderson Went on to sa 5
the President know it? Thave no  he President “has been abusing 1
_evidence one way or the other. He  his powers, It's as _simple a8 i
certainly should have. I he didn't - that,” when asked ¥ the in-’
“know i, That's about as great an-  vpcation of executive privﬂege %

E;;

indictment as if he did. The was part of any obstruction déi
ident should know things like ,, Justice. - - L il
t.Ar An:l nfl\n Ju’ln‘f 'Irnnn- -t’ we g n.l“ld&l Mll,s s!-,}c lﬁ un-: i‘“-=:; 4

: Presidernits headmg t!h]; govern- e, “'different  Trom Bis style 't}
ment of all time™ ;5 57 ° dehveringlqpeech.ﬂespokeb;
" Anderson conumed,, o think "!be ‘newspeople “slowly “and
ﬂmr everyone who vidlaled the " deliberately, with none d’ the* -~

w ought to be sent to jail. This [ arm-waving fnﬁ‘ y catefuu, $ - N
admm:slrahon came o power ~ measured delivery that he -

i - el
S B DE LA N T LA s R

ave one of the most lncompetent ~conference was ‘significantly :, )
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This concerns burglary of Democratic
Rational Committee Headquarters, Washington, '
b.C., 6/17/72. e

By way of background, $10,000 in $100 bills
was found on person of Mrs. B. Howard Hunt
when she died in plane crash in Chicage. The
money was allegedly to establish Holiday Inn
franchise,

On 4/30/73, Harold C. Carlstead (relative
of Mrs. Hunt) was interviewed and advised
Hunts had in the past made inquiry concerning
procedure to obtain Holiday Inn franchige
and indicated interest in establishing "
Holiday Inn in Nicaragua. Carlstead
assumes others involved in this franchisge
interest as approximately $300,000 equity
money needed to set up motel, however,
it took approximately $10,000 to file
application for franchise. Carlstead -
indicated not usual that cash be utilized e
for such payment since other modes of ‘
payment acceptable,

Carlstead expressed opinion that Meo

_____ LS SRR LA § ) AL FILD .

Hunt was traveling to Chicago to obtain
loan for trial expenses as she indicated
in a conversation earlier in the day of - -
the fatal crash that she was going to N

Chicago to discuss financial matters.

4 Results of subgpenaed telephone records

- of Michael Marcus®(from whom James Walter
McCord, Jr purchased a number of eavesg-
r

.y S
" dropping deviges during 1972) set forth., . . .

A STEVELS ;
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4 ! Ve C’ FEDCRAL BUREAU OF I GATION
: § | : COMAIUNICATIONS SECTION

é\; : T - .

g-; May ¢11373 .
b L | \""' TELETYPE

~ SN

WRZ15 C68 CODE | |
S14PM URGEMT 5-1-73 RWR -
TO ACTING nms%uss-mssa

WFC (139-166)

M. Mintg .

FROM CHICAGO (]39-263) . 5p

- JAMES WALTER MC CORD JR. ET AL} BURGLARY DEMOCRATIC
NAT IONAL COMMITTEE HEADQUARTERS, WASHINGTON D.C.,
6-17-73, 10C, 00t WFO,

N o '-;"

ji7 RE WFO TELETYPE TO BUREAU 4-30-73.

HAROLD c?{c\am,srznn INTERVIEVED 4-38-73. ADVISED R
DOROTHY HUNT FIRST INQUIRED ABOUT OBTAINING MOTEL ~

FRANCHISE IN SUMMER OR FALL OF 1971. SHE WAS MOT ‘
SPECIFICALLY INTERESTED IN HOL IDAY INNS AT THIS TIME,

BUT OMLY SOUGHT GEWERAL INFORNATION FROM CARLSTEAD .
 ON PROCEDURES NECESSARY TO OBTALN MOTEL FRANCHISES.

g CARLSTEAD,’ na.nr.n OF TVO HOLIDAY INN FRANCHISES 1N
A | LANSING AND HARVEY, TLLINOIS. MRS. HUNT INDICATED

HER HUSBAMD WOULD BE PARTNER IN AHY FRANCHISE BUT /5;,45,%,;2/,22
. ——

* . . . b .
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. 1 .‘ !"’f;", o :‘{‘. "“-'-@& BO MAY ) ‘Q’_ .
. #/ i : . L I Ay > “*QZ? ror T A -
ALL INFORMATION CONTAINED Seeg oo
HEREIN IS UNCLASSIFIED e
DATE _ Ghigliw  BYSP2 14P| jpmiomt L €
=
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PAGE TWO

DID WNOT SPECIFICALLY MENTION ANY OTHERS WHO MIGHT BE L
INWQ.VED. CARLSTEAD ASSUMES THERE WOULD HAVE TO BE e s

OTHERS BECAUSE ABOUT $308,000 EQUITY MONEY NEEDED TO

SET UP A MOTEL AND HE DOUBTED HUNTS HAD THAT MUCH
MONEY THEMSELVES. MRS. HUNT SAID SHE WAS INTERESTED

i
Pouetoori oo o
E I

. IN SETTING UP A MOTEL IN NICARAGUA BECAUSE OF PEOPLE = .- w.isess. -
SHE AND HER HUSBAND KNEW THERE AND BECAUSE OF TME R
ABSENCE OF SUCH A FACILITY THERE. ABOUT ONE MONTH - R SR

' AFTER INITIAL CONVERSATION, CARLSTEAD INQUIRED FROM = ii Moo

MRS. HUNT WHETHER ANYTHING FURTHER DONE IN REGARD - _
~TO FRANCHISE, SHE SAID MO, CARLSTEAD HEARD NOTHING .. ...

MORE ABOUT HUNTS' INTEREST IN MOTEL FRANCHISE FOR = ..' * .

4 ALMOST ONE YEAR EXCEPT FOR COMMENTS BY MRS. HUNI LE e
" THAT SHE AND HER HUSBAND VISITED WICARAGUA. CARLSTEAD * "~

- Tt il

4

 BELIEVES THIS WAS SOMETIME PRIOR TO THE TIME THE = , &

Y e

. PRESS REPORTED HOWARD HUGHEST STAYING I NICARAGUA. ' . ik
- '". ON DAY OF PLANE CRASH FATAL TO MRS. MUNT, E.H. '
KUNT HAD MENT IONED MRS, HUNT CARRYING $12,000 IN CASH. DR

END PAGE TWO ¥
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HUNT TOLD CARLSTEAD MONEY BEING BROUGHT TO CHICAGO N
S0 SOME MONEY WOULD BE IMMEDIATELY AVAILABLE IF. : ,,;f;%;@;:;;pi;{m
ARRANGEMENTS COWD BE WORKED OUT TO OBTAIN A MOTEL .. . .o ... . .|
FRANCHISE FOR HUNTS. 1IN TELEPHONE CONVERSATION ~ =~ = '”“'jf”f’%a

 IMMED IATELY BEFORE FL IGHT TO CHICAGO, MRS. HUNT
. TOLD MRS. CARLSTEAD SHE WAS COMING TO CHICAGO

TO DISCUSS SOME FINANCIAL MATTERS., MR. CARLSTEAD

. ASSUMED HUNTS WERE GOING TO SEEK A PERSONAL B
. LOAN FOR TRIAL EXPENSES. NO MENTION MADE OF MOTEL - -

FRANCHISE IN THAT COWERSATION.

CARLSTEAD STATED THAT $19,808 WAS APPROXIMATE .
APPL ICAT ION FEE MEEDED FOR HOLIDAY IBN AT THAT

3 . TIME. SUCH FEE WOULD BE PAID TO HOLIDAY INN INC.
E1: . AT MEMPHIS TENNESSEE. MOT NORMAL FOR FEE TO BE PAID

S ik
+. RN

37" IN CASH. CARLSTEAD DID NOT INQUIRE FROM HUNT WHY -
& . .

'~ CASH CARRIED WHEN OTHER FORMS OF PAYMENT ACCEPTABLE, =~ v+ N
_ CARLSTEAD OF PERSONAL OPINION NICARAGUA A POOR SITE " ..:iu bsth vl sl o v -

|1
W

§§k~‘

o o g e = N P A

. . ), W
RS oo i

~ FOR MOTEL FRANCHISE. CARLSTEAD HAS HAD NO CONVERSATION =~
END PAGE THREE : S R
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PAGE FOUR

WITH HUNT SINCE FUNERAL OF MRS, HUMNT.
SUBPOENAED TELEPHONE RECORDS OF MICHAEL MARCUS

STEVEMS REVEALED CALLS FROM RESIDENCE TELEPHONE WERE °.°

~madE 7o Foowine wumsexs: [N .

END
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TELEPHONE RECORDS DESTROYED AND WO INFORNATION
" AVAILABLE ON NUMBER CALLED.

g0 -l T

LEADS BEING LEFT TO DISCRETION OF WFO,

WPRC CHECK FOR STEVENS REVEALED TRUE NAME AS
“'"*“ALISTO JOSEPH GIOVANNOKRI IJ. CHICAGO INDICES CONTALI®

REFERENCE In THAT NAME IN FILE 44-719. GIOVANKONNI
" INTERV IEVED 3-5 ~64 AND ALLEGED VIOLATION OF CIVIL

RIGHTS 8Y CHICAGO POL ICE DEPARTMENT. NO APPARENT

SUBSTANCE TO ALLEGATION AND WO IWESTIGATION CONDUCTED .
. SUBSEQUENT TO INTERVIEV. . o
CG VWILL MAINTAIN ORIGINAL TELEPHONE RECORDS
UAC BY WFO. -
o - ¢eT0 FURIIISH REPORI.
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R : W
. -# . UNITED STATES G(CmNMENT : O (T
i M d : p an.mz
ngran um . M Cleveland ___
M. -
v M. 1
- T0 Mr Callahan DATE: 5/2/18 _':,"%g
_ ' 1 e il ES
) ) 7 iz
TEROM : T, J, Feeney/V | | 4 E:M“wmm —
- LIV e e
UBJECT: MARTHA MITCHELL - . : 3:::?’
INFORMATION CONCERNING - ~ Me. Herington 0\
WATERGATE INVESTIGAT N / .
: Mrs. Nosnan _____
M -y SO«w.ﬁ/a) DJ/L/J &
{ At 2:45 p.m, 5/2/73 Miss Kristen Forsberg, former R
secretary to Mrs. Martha Mxtchell telephonically contacted SA :
Frederick Woodworth on behalf of Mrs. Mitchell.
z Miss Forsberg stated that Mrs. Mitchell had advised her -
" that she was giving a deposition tomorrow in connection with the e N
. . Watergate inquiry. She stated that Mrs. Mitchell had asked her to - N

contact Agents who were assigned to the protection of the Attorney

General detail when her husband was Attorney General and ask whether -

or not any of these Agents were present at any time when she made the ™
statement that James McCord, Chief of Security for the Citizens Committee N
to Reelect the President, should be checked out as she did not trust him, -
SA Woodworth advised that he had no knowledge concerning this, and personall.
did not hear Mrs. Miichell make such a statement during the time he was
assigned to the Attorney General detail. :

RECOMMENDATION: -

For information.

- s 37_ -
4 ALL INFORMATION CONTAINED / L{Dg'?

“{EREIN IS[ U\NCLASSIFI%D ~ i < NOT RECORDED
. ; 2 T4 P] emiDm : o .
DATE eligige BY o 48 MAY 10 W73

\>FW amh

[
1 - Mr. Gebhardt

7 O MAY 141973
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ADDENDUM TO MR. FELT: HNB:pmd 5-2-73:

A-:H-‘

- SA Dennis Creedon, currently on loan to the Surveys and

Investlgatlons Staff of the House Appropriations Committee, telephonically
contacted me this date and furnished substantially the same information
- relative to the request on the part of Miss Forsberg. Creedon advised
that he informed Miss Forsberg that he does not recall any such state-
ment as allegedly made by Mrs, Mitchell. s
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5/4/13 )
- “GENERAL INVESTI@PIVE DIVISION . ;
- . L.

Roger J. Stone, Jr., is a former ;
ngtopn University stiden S i

.

EUTRY

ENT A I

BACKGROUND

e g Naal

gt
. . A . 'r.._
S

i -
PR A
.1‘.‘-}".: i

T o i Y e

N ¥

5

-
AL

x,

i

(1™

o I He was interviewed
Jh 5/1/73 and is apparently involved in the
distribution of the leaflet "Why a Liberal
i, . » Should Vote for McGovern® during the

Y ! New Hampshire primary in 1972, That leaflet

ey
.
ey

BN : allegedly had as its purpose the stirring
e f up of bad feelings between the Muskie and
G r McGovern followers.
.?Eﬁ, " Darius Keaton, a California business
;gBﬁ' executive who was Western Regional Finance
L Chairman for CRP, was interviewed 4/30/73 and
.-'§~ furnished information regarding transfers of
s funds to CRP, Washington, D. C. The money
T order in question was for $16,050 and Keaton
190 ¢ gent it to Stone per instructions of Porter.
R 4 All information received is being
o 4 furnished by WFO to Assistant U. S§. Attorney
B - Silbert for use in the Federal grand jury
Z o I investigation.
v N ALL INFORMATIQN CONTAINED
] . HEREIN IS UNCUASSIFIED
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.“'vnsnin ON FIELD §39- 1ss R

FROH NEV YORK I39-381 2P - .- N
£ “‘ . ...,; 0»: ‘ R .,4 ,\“ ‘. N \, F ." ' % 1 ‘ :
aerR MC CORD, JR. AKA ET ALg BURGLARY or Dsnocaartc
- e e S - T *»-:-“- i 1;:%5;—- g

'Y RAT 108 SAL HEADQUAR s' 1171 /123 IOC | 00s VASHINGTON FIELD  iigisr

R 7". : ' .
BTy ) '_,"'ff!“?', ,.u't, -“i'l,. ,:-'.' it ",:m‘n Y R ’:.‘-“, - fl'.]?u‘—-',.‘#}"\i'

.t . R . T ",-&. o ";:,m. uﬁ

: REFERENCE IlEU ’IORK TELETYPE 1'0 BUREAU, 5/1/15; UASHINGTOi *i@‘;ﬁ ;

K b - o W ek Y
. ﬂ 2

IELD TELETYPE IO BUREAU I?JTS. eI :
Ol 5/5/73, ROGER d klONE, JR- ADVISED THAT N JULY

“Jg-' e

. f;'{f?}973. WHILE RESIDING AT 15Y0 NEW HAMPSHIRE Avsuuz, LER DELcF
‘vbc, KE VAS THER VORKING AT CREP HEaDQUARrERs, ch;*’ou o ?*ia,.
F;OCCASIOH,\BARI PORTER CALLED HIN TO HIS OFFICE ano ToLD ata i

SR
ruif”baaru KEATON WAS SE ONEY ADDRESSED to ux& BY ﬁEAls’ i

— Tt R gy .

STERN UNION MONEY URDhE._;FUBliﬁ ANS

!’ ~a

uei’oanea AND DELIVER MOWEY 7O WINJ isAus bit stONE*§chEB'
nsv onosn AT VESTERN uﬁlon o#r:cg o,Jcounsctlcur AVENUE.,

- ALL INFORMATION CONTAINED
{FRFIN 15 UNCLASSIFIED
DATE. Gliglge
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Date: 5/3/73

s L

{Type in plaintext or codel

E---

AIRTEL

(Priority)
TO: ACTING DIRECTOR, FBI
FROM: 525, WFO (139-166) i
S L -

JAMES WALTER MC CORD, JR,. -
I0C ¥ e DT

Re memorandum of SAC, MC DERMOTT, Washington Field
Office SENT”RY DUTY" and

,;. Bureau
1 s '5°.£N ;ﬁins

, 5/2/73, captioned "%ELIE_HQHSE
Bureau telephone call to WFO this date, ﬂ 6

Enclosed for the Bureau are two cﬁﬁizgf;t a self

& gxblanatory memorandum which was prepared by Mr. DOUGLAS
\/7€£RKEE, Assistant-to-Mr—LEONARD GABMERNT, Counsel to the
il esident, This is to confirm the telephone coanversatiom ., -7 .
7 between Acting Director RUCKELSHAUS and SAC MC DERMOTT this
date, ({/Herein Mr. RUCKELSHAUS instructed that for reasons . -
stated this office is to maintain the existing coverage at . -
the -Executive Office Building (EOB) until Monday, 5/7/73.;,“;;;54

<
.

7: . For information of the Bureau

has two agents on duty around the clock
~ Fha AfPPd A n

GAAY,

T
i

this office presently \
at Room 522, EOB and :

three agents are assigned to the office of GERTRUDE BROUWN

Staff Assistant to the President, Room 84, EOB Monday tbrough
Friday from 8:00 a,m, until 6:00 p. m. é:

For further informatiop. access_to these two I ions

18 authorized only by Mr. HRLI‘“S R A
to the Preside At suc ‘
ndIvidual access to eith

information is relayed to
that +ima

il W L L ]

vd e A

of t locations this'i'

"aggﬁig¥£ are on duty t;~:L:~ji”v
L ‘l_l_ﬂ?ﬂ%’ﬁgga
&1 & e

3 Q#’ 'r"
ALL INFORMATION CONTAINED

HEREIN 1S UNCLASSIFIED R T
Glieleo RYSPa TAPlimmlogs - =0 5 =0,

<;;:a§5f"\ DATE_ Gliglgo  BYS®a : CEL
_//1/\,’ Sent M Per-’ - o

U.S.Government Printing Office: 1972 ~— 455%-574

Approvea:
Special Agent in Charge
S BMAY 111973
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S May 3, 1973

PROTECTION OF WHITE HOUSE FILES

The following procedure was adopted after consultation among
the Department of Justice, the FBI and White House counsel:

T
. . 'A 3!1, - )
1. All filps of H. R Xffaldeman, :m:mm- ,( ¥
and John W.)g;ia,g,‘__m* have been removed from their offices \ Lo
and placed/in two secure locations in the Old EOB. : )

LI
A

2. At each location whers such files are now malintained
an ¥BI agent s present at all times during working hours to -
supervise access. At all other times the locations are
Physically secure and no access is permitted.

. 3. The files may be examined in the secure locations, ..
or reproduced, in the presence of an FBI agent, They 'may
not, however, be removed from the secure locationg, .
LN . ]
St 4. I it becomes necessary to remove a particular file

~ from its secure location for any reason, a satisfactory method
" for safeguarding the file will be agreed upon by the FBI and
‘,-;\'ffhite House counsel on an ad hoc basis. '

A
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FD-36 {Rev. 5-22-64) () - q
% FBI

7 Date:  5/4/73

(Type in plaintext or code)

Via _ AIRTEL AIR MAIL
{Priority}

FROM: SAC, LOS ANGELES (139-306) (P)

RE: JAMES WALTER“MC CORD, JR.;
ET ALj;
BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL .
COMMITTEE HEADQUARTERS,
WASHINGTON, D. C. e
©/17/72
IOC
00: Washington Field

Re I.os Angeles teletype dated 5/3/73. boaw

Enclosed for Washington Field is & package containing
two copies each of registration data for those individuals set
forth in a subpoena and also registration information for former

Acting Director L. PATRICK GRAY, III, Mr. R. CALDIERO, LEE .
JABIONSKY, and Mrs. JOHN MITCHELL. -

The subpoena executed at the Newporter Inn on S5/3/73 ~
is also enclosed.

TR B Lot ke

ephone service -rw: e o0

mbach, De Marco, Knapp.and r'hllllngwonth.; Egaaa].‘l
sgglatlon, Inc., LEONARD 2 :

— information, and the request for subscriber information is
being left to the office of origin. Additional toll record |

- Los Angeles , RMA
EG@ vje /LF AEREIN IS UNCLASSIFIED .

DATE__GWa\ge BYS®P3 Taeliami
Approved. Sent M  Per

53M[‘Yl 1. 1

S S o I Ry T AT T = e B T A TR e e e

i

Flower §Ereet Los Angeles, California, which includes the lax_'
d

information will be forwarded as it becomes available. 4_
Bureau ' ! | 13 ﬁ
- Washington Field (Enc. 3) (139-166) - ,m;r‘ '19 j-_-‘;(

p

Also enclosed are two co:.es each of toll records qu

chard Nixon Foundation i RO AR DY R YRE 3TONE., S ﬂ-j
@f Ric 1020 B8 (35 «L{a%/ﬁl
Los Angeles h 0 effort to evaldate the . .- o in o

S aI Agent in Charge GPO : 1970 © - 402735
1573 ‘

T n e s oy £ b s e



P T T T T . T T . SRR - S

OFTOMAL $0RM NO. 18 - 010-106 f -
MAY YHE] EDITHOM
Qsa GIM. KIG. NO. 87

. UNITED STATES (- WERNMENT 0) .

Mr. Felt __
) Mr. Baker
AMemorandum . Clli
Mr. Conrad
_ M. Gebhs,g?‘;;ﬁ
: . DATE: M. Jenking” £
Mr A 5/8/73 Mr. Marshall ___
Mr. Miller, E.S. _
. ; Mr. Soyars
Mr. Thom! _—
FROM%. F. Ddwning _ ®) - Thompeon —
| Y v M. Baive -
SUBJECT:DAVID YOUNG 9 C‘“"‘-“U wﬁ- ‘vD’O m {' A /""/Q :. g:m.___,
WHITE HOUJSE EMPLOYEE . Hecingion —
WATERGATE MATTER Mr. Conmy ...
Mr. Mintx
Me. Bardley ____
Mr. Dick Wettrich, owner of Dicks Foreign car Mrs. Hogan
service called Laboratory Photographer Raymond E. Triplett F(
Friday, May 4, 1973 describing telephone calls he had received
on May 4, 1973 regarding David Young. Mr. Young is described N
as a White House employee and he has aprarently been mentioned :
in the press relating to the Watergate investigation. Mr. f

Wettrich knows Mr. Triplett because Mr. Trivlett has a Mercedes n\
automobile and has done business with Mr. Wettrich in the past.

Mr. Young has had hils car serviced by Mr. VWettrich on o\
several occasions, the most recent being April 30, 1973. . )
Several times on visiting the automobile shop, Young has been '{

1

they - were - carrying and using a two-way radlo.

On the last visit, or when Young brought his car the N\
last time for service, April 18, 1973, he requested Wettrich to \
obtain some spare parts so he could make minor repalrs himself
in the future. The parts were cbtained and placed on the floor a
of the front of the car and the car was stored in the service
lot. The lot and the car were locked. On April 30, 1973, “ji

observed that the automobile had been entered and apoarently f'-
searched, but that nothing was observed to be missing. Entry - -
to the lot and to the car was apparently by key or pick. n %

. The telephone numbers given to Wettrich by Young
were: 245-6560, 456-6699 and U56-6697. The latter two numbers
are apparently White House numbers.

el - - :
- Mr. Conrad /c) J &) /”7/

1

1 - Mr. Downing

1 -.Mr. Gebhardt NOT RECORDNT™
1 - Mr. We 46 Ay 10 1973

o - fﬁ’
« Lol .« . 2
ttaw (5) — e I N - el :l;:‘!.} '
LR
CONTINUED - OVER '

- , CONTIN E g Vo
¢ O MAY 141973 ALL INFORMATION CONTAINED S
JEREIN IS UNCLASSIFIED N < '
DATE  Ghglye BY SPataelital oo
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Mémo-to Mr. Conrad
Re: David Yoqu

One of the callers on Friday, May 8, 1973 identified
herself as an employee of Jack Anderson, requesting information
concerning Young. Wettrich advised the caller that if he had
information concerning Young he would turn it over to the FBI.
The. caller advised him not to do that. ;

2

Young's car is a Mercedes Benz 190 SL, tan in color
and was bearing plates #891 944, These are believed to be
D.C. plates.

:-- -  fTPhe repalrs were paid for by Young with a check,
believed to be on a New York bank and in the amount of $105 57.

- Wettrich's bank’s phone number is 949-7100. A
Mrs. Barker can be contacted at this number for any further
information concerning the check.

ACTION: For informatlion and attention Investigative Division.
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. ‘_;‘(}.ENE‘RAL INVESTIGATIVE DIVISION
Padite

Attiched sets forth¥nformation received
£1d under subpoena from the Newporter Inn relative}
F%8 to charges for Mrs. Mitchell's party. Infor- .

% mation was voluntarily furnished by the New-
B porter Inn concerning Mr. Gray's stay at the
B Newporter Inn the night of 6/17/72. A number

§ of prominent Republican politicians who were

involved with the Committee to Reelect the
President were in the Los Angeles area,
reportedly for political meetings, beginning .
l 6/18/72. We previously obtained information
from the Beverly Hills Hotel, Los Angeles, ,

2 for charges incurred by those people at that

hotel. Mrs. Mitchell moved from the Beverly ..
Hills Hotel to the Newporter Inn. "l
The precise significance of the hotel '
information is not clear but it will be -
furnished by WFO to Assistant U. 5. Attorney
Silbert for use in the Pederal grand jury ...
inquiry he 1s conducting. - A L g,
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e - . D H.-D’ERRL BUREAU DF INVISTIGATION “ )
X CONMMUNICATIONS SECTION

! Vv O'E 1373

P R TELE-[YPE
NR 831 LA CODE

5-2.9%
P M NITEL ]8:2]1 PM NITEL TAEAUE AXV
O ACTING DIRECIOR (}35-428%) Mz, Bowers

WASHINGTON FIELD (135-166)
FROM LOS ANGELES (135-386)(P) 3P
ot g JAMES WALTER MC CORD, JR.; ET AL§ BURGLARY DEMOCRATIC

{gg - MATIP yAL CoO

e 289y

:g_ ¥3MITTEE HEADQUARTERS, WASHINGTON D.C., 6/17/72, B
3 C, 00: WASHINGTON FIELD OFFICE. RN
RE WASHINGTON FIELD OFFICE AIRTEL TO LOS ANGELES 5/1/73., ‘LAL
OW 5/3/73, JULIO PEREZ, RESIDENT MANAGER, NEWPORTER g
xuu, 1187 JAMBOREE ROAD, NEWPORT BEACH, CALLFORNIA . f?;; .
(TELEPHONE 714-644-1708) WAS SERVED WITH A SUBPOENA BY _‘;:E:fﬁﬁﬁ% ‘

BUREAU AGENTS TO PRODUCE REGISTRATION FORMS AND TOLL
RECORDS OF THE FOLLING INDIVIDUAL:.

JOHN n.xQCHELL, ROBER%DIAN, HERBERKORTER) /&
FRE

S SR e

e ‘ . ~‘ . :.& ,_._-. -:-:'. . u&‘}f. n‘ 1 ‘_ ‘913 h ‘~".‘?"'»'.
S T ggﬁéﬂi S MFY i
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*; ‘PAGE TWO | TR

$1 PEREZ PROVIDED THE ABOVE INFORMATION AND IN ADDITION

VOLUNTARILY PROVIDED REGISTRATION FORMS AND TOLL RECORDS . -
FOR THE FOLLOWING PEOPLE: T
‘_ .. r \ ¥ 1 ‘.; "_'-
L. PATRICKRRAY, MR. R}<ﬁALDIERo, LEA gQiLonsxtk;Egifﬁqu,;
AND MARTY{TN(CHELL. o
ALL OF THE ABOVE INFORMATION WAS FOR THE TIME PERIOD . - - . -

6&/16/72 THROUGH €/30/72. - T e
AS BUREAU IS AVARE THE THEN ACTING DIRECTOR, L. PATRICK

' GRAY WAS IN LOS ANGELES DIVISION FOR A PUBLIC APPEARANCE < ... -

TOUR FROM 6/16/72 THROUGH 6/19/72. | o

NEWPORTER INN RECORDS REFLECT MR. GRAY REGISTERED WIGHT OF ..oy, ...
_JUNE 17 LAST. MR. BOB CARROLL (ACTUALLY SENIOR RESIDENT . . _ . , .

LA S A A1

#GENT, WILLIAM C. CARROLL OF THE SANTA ANA RESIDENT AGENCY), = "
REQUESTED COMPLIMENTARY ROOM FOR MR. GRAY BE DECLINED ARD . .. it

MR. GRAY BE BILLED DIRECTLY. _ | |
ADDITIONAL RECORDS OBTAINED FROM THE NEWPORTER INN
PERTAINING TO nnnrn%{p:rcyELL. THESE RECORDS CONTAIN A

$58 MEDICAL CHARGE ON OMSYT2, A PHARMACY BILL FOR $3.95 [§£§F;f?; F
< R

OH SAME DATE. ON 6/27/72 ANBILL FOR $66, l8 FOR DAHAGES 10

]
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 VILLA D, VHICH WAS OCCUPIED BY MRS. JOH CHELL. THE ., i
o —
END PAGE TWO
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PAGE THREE o _jff:tr
BILL CITES ONE WINDOW REPAIR, FRONT ENTRY, REPLACING OF _?"'i)"

TR

FIVE TELEPNONES WHICH WERE APPARENTLY REMOVED FROM VILLA D. vl

g 2t ‘ -"_4; : i ,\.-:"“'
PN R O A 4

hi

EXPENSES FOR ABOVE, EXCLUDING MR. GRAY'S EXPENSES, CAME 10

4

e i A i T SRR TR PRS- ST T

A TOTAL OF $1,687.51., A CHECK FOR THAT AMOUNT WAS
ISSUED ON 12/7/72, BY THE FINANCE COMMITTEE TO RE-ELECT

v B o

i .E-m

THE PRESIDENT, 1781 PENNSYLVANIA AVENUE, NW, SUITE 272, . . .
WASHINGTON D.C. | - - .

K.C. MORGAN, CREDIT MANAGER, NEWPORTER INN ADVISED

THAT ALL OF THE ABOVE RECORDS WERE GIVEN TO SENATE InvEersaroa._j;;jgﬁ.
LIPSET ON 4/6/73, ) T A N s

REGISTRATION FORMS AND TOLL RECORDS FOR THE ABOVE - - fj.tife:
ARE BEING FORWARDED TO WASHINGTON FIELD OFFICE BY AIRTEL, == = '
END | : B i
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. . %. Conred
PR , _ - s Ger 6’

My, Morshell | o
L - : . . Miﬂt‘:r! gs. . :
CYFLE wps - -

| Mr. Thompsn o—o § .
NR@ZS MM CODE 7 . | |

, Qg wurna ———
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Y .. Mi, Baise e

R ' Mr. Burnﬂi PP
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RA MIMI  139-328 P . . . - T . Bogon ——— | 7

Sum———E

i hey
JAMES WALTER MC CORD, JR.3 ET AL; BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL ‘
CG‘IMITTEE HEADQUARTERS, WASHINGTON, D.C., 6/17/72. 1l0C.
00: HASHINGTON FIELD. _ ¥

RE MIA"!I NITEL 4/24/73 AND WFO TEL 4/25/73 RE MANUEL g% &

AerE. (,V ‘ N
MANUEL{NGTIME WAS REINTERVIEWED AT THE MIAMI OFFICE. IN S e B

A HIGHLY EMOTIOHAL MANNER ARTIME APOLIGIZED FOR HIS NOT BEING

IS I {3 Sw e et

ENTIRELY ACCURATE Am COMPLETE IN HIS PREVIOUS INTERVIEW ON
4/24/713. HE STATED THAT ON MONDAY EVENING, 4/38/73, HE WENT

TO HASHINGTOI, D.C.p, AND ON 5/1/73 HE VISITED KOWARD HUNT IN

i,

. -.“
JAIL AND TQ_D HIM THAT HE Ff.ANNED TO TELL THE COMPLETE TRUTR
‘fl ‘ .- as e

10 THE FBI. HE srmn NE'TOLD HUNT THAT HE@]@ COMPL%TELI}J

HONOR ABY GODFATHER RELATION AND 0BfLGATION 1N comebtila wn(7
HUNT®S YOUNG SON DAVID, BUT REQUESTED THAT HUNT SEEK OTHER

17 MAY ]1 1973
AUEHUES OF ASSISTANCE IN CONNECTION UITH ANY LEGAL OR FINANCIAL

HATTERSQ HE STATED E ALSO CONTACTED ATTORNEY VWILL IAM BITTHAN,
END PAGE ONE ‘ é’ ALL INFORMATION CONTAINED ' 6/

FEER Y I A A
JmA e e

T
Ly R ¥
g # ,3& ;
AR N n Nl L rpltin S
a2 bl et ot E S thL qgt‘ X
e i y R

-

ERCLOSY
5 SMAY 1119?3 RE  HEREIN IS UNCLASSIFIED

DATE__Cliolge  BYSPaTael J..(o._.,, /i

. __,.......*__.».-mx»-_ - e e o e T e e e o e <o e st e Ao g

1&‘ ¥ .ﬂn*m

A S fae

[



PAGE Iwo L | - - ‘
!39-328 el e e et ;""“T*[ff“ﬁ%iffi i
WHO REPRESENTS HUNT, AND TOLD HIM THAT HE PLANNED T TELL THE '~

COMPLETE TRUTH TO THE FBI.  HE STATED THAT BITIMAN AGREED ~~?:?"?F
wxrn nxn THAT HE SHOULD TELL THE TRUTH TO THE FB1, HE STATED

.JHE ALSO CONTACTED ATTORNEY SCHULTZ, HHO REPRESENTS THEf FOUR =
.HIAHI BEFENDANTS AND TOLD HIM THAT HE UOULD GUARANTEE ATTORNEY .

FEES 1'0 SCHULTZ O8N THEIR BEHALF, STATING THAT THE MIAMI

COMMITTEE OF HELP WOULD PROVIDE SAME. ARTIME STATED THAT KE

PLANNED TO USE THE REMAINING TWO THOUSAND DOLLARS DESIGNATED
FCR RQ.ANDO MARTINEZ FOR THIS PURPOSE. A S
BANES DA LA

- IN CONNECTION WITH HIS PREVIOUS NARRATION OF RECEIPT GF
AR -.ni‘{ﬂ!-ﬂ LI R
TUEL?E THOUSANJ DOLLARS CASH, ARTIME STATED THAT DOROTHY

HUNT DID VISIT HIN AT HIS RESIDENCE IN MIAMI IN NOVEWBER,
1972, BUT OM.Y SPOKE ABOUT MONEY TO BE FURNISHED FOR EMERGENCY

PURPOSES IN CONNECTION WITH THE FAMILIES OF THE FOUR MIAMI
D;iggﬁgﬁTs. DOROTHY HUNT DID NOT GIVE HIM ANY MONEY AT THIS
TIME. HE STATED HE ASKED DOROTHY HUNT AT THAT TIME IF THERE
WAS ANY LEGAL RESPONSIBILITY THAT MIGHT GO ALONG WITH THIS

MONEY AND SME STATED THERE WOULD BE NO RESPONSIBILITY INASMUCH
AS THE MONEY BELONGED TO HER HUSBAND AND HERSELF.

END PAGE TUO
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PAGE THREE .~ .. . . . . | _ B .
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o AHI.J.(‘H'. AUVIbL‘.U iHAI .EH E.AHL\' JANUARY, 15973, HE WENT UP
IO UASHINGTON AT HUNI'S REQUEST PRIOR TO HIS TRIAL DATE, AT

WHICK TIME HUNT REQUESTED ARTIME'S ASSISTANCE IN LOOKING OUT . . 5+
FOR uxs TWO YOUNGEST BOYS, KEVIN, AGE 28, WHO 1S ATTENDING  ~ .

COLLEGE IN ILLINOIS, AND DAVID, AGE 19, ARTIME'S GODSON, WHO

IS AT KMME UNDER THE CARE OF STELLA, WIS ARGENTINIAB HOUSE- - .- &t i
G — IS
— ARTIME STATED THAT IT WAS & L HE
’ AT THIS TIME THAT HUNT ASKED HIM IF DOROTHY HUNT HAD SPOXEN = | :

TO NIM PREVIOUSLY ABOUT THE EMERGENCY FUND FOR THE FOUR MIAMI

FAMILIES AND WHEN HE ACKNOWLEDGED THAT SHE HAD SPOKEN TO HIN

ABOUT THE FUND, HUNT GAVE HIM TWELVE THOUSAND DOLLARS CURRENCY

IR AN EWELOPE, COMMENTING, "HERE IS THE MONEY.” ARTIME STATED

OPE AND T
LV} ol Yir &

Ry

THAT THE HAS SINC H

HE TWELVE
THOUSAND DOLLARS WAS ALL IN USED CURRENCY, MOSTLY ONE HUNDRED
DOLLAR BILLS, VITH SOME FIFTY DOLLAR BILLS INCLUDED.

" ARTIME STATED THAT THIS MONEY HAS BEEN DISTRIBUTED AS

PREVIOUSLY DESCRIBED EXCEPT THAT THE FIRST $1508@8 GIVEN TO CLARA
END PAGE THREE
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BARKER UAS GIVEN TO HER DURING JAN., 13753, AT MIAMI, FLA.,

*TRATHER THAﬁ AT HASHINGTON, D. C.. AS PREVIOUSLY STATED. ARTIME

RN T T

; 'LADUISEli HE MADE THREE ‘CASH DEPOSITS AT THE BANK OF mmm,

g drer ! - Sty
\‘ "?‘:\:“if "!.'."- L] : .'T'. v
. .A s ARS ¥ W .00 ARA & nssm

ﬁ?LER_STZ..ﬁI ﬁi, FLA., 10 THE ACCOUNT oF THE MIAMI. - .
«’gx EE T

YT

-

;jﬁrmsﬁw DEFENDANTS RELIEF FUND, WHICH HAD BEEN OPENED BY '~ -
T COMMITTEE OF HELP TO ASSIST THE FOUR MIAMI DEFENDANTS AND

?ya« PRy

ror

m-:m FAMII:IES. HE STATED THESE DEPOSITS IN HIS NAME AS

?;jﬂ 5/25/73; 5759. HE STATED HE MADE THESE DEPOSITS SO THAT  -..

s S
W e, Fpr

G T SN 5 ’ R

? quqmnrss COULD GIVE SOME FINANCIAL ASSURANCE TO ATTORNEY . ., . ... s
SCHILTZ 1N VASHINGTON, TO HAVE HIN CONTINUE HIS LEGAL REPRESEN- ~ i - £
ji} B ) SR e . .8 JQ;,%-;'.‘.»'@”{?S"‘_ i : ,,

P Wt L R P
A TR

"?T Hnmou, D, c., WHER HE WENT TO PLAN A SPRING VACATION |
J&x n OF HUNT'S T¥O BOYS, KEVIN AND DAVID, VITH HIN IN WIAMI, ... ...
L R

4 mr HUNT TOLD HIM SOMEONE WOULD CALL HIM AND GIVE HIM MONEY

o

o

“'rm 'm: connntas. 'HUNT SAID THIS INDIVIDUAL WOULD IDENTIFY
. HIMSELF BY SAYIHG. "1 AM A FRIEND OF YOUR BROTHER.

“?i mrmz srarzn THAT snosm.r AFTER THIS VISIT HE RECEIVED
zn PAGE rom
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PAGE FIVE . T | oy
s 139 328 S T -;';
I8 THE MAIL AT HIS RESIDENCE IN MIAMI, FLA., THREE PLAIN R
WHITE ENUELOPES ADDRESSED T0 HIM BY TYPEWRITER WITH NO RETURH ;FfiﬁﬁfffI} f’ i
ADDRESS. TW0 OF THESE ENVELOPES REQUIRED POSTAGE DUE OF EIGHT
-csnrs EACH FOR WHICH HIS wIFE pnxn THE POSTMAN. THESE THREE };”:,
ENVELOPES ALL ARRIVED AT THE SAME TINE AND wERE SIMILAR EXCEPT
FOR THE POSTAGE DUE ITEMS AND ALL CONTAINED SHEETS OF BLANK
WHITE PAPER AN THIRTY ONE HUNDRED DOLLAR BILLS, EACH IN USED
CURRENCY AND NOT IN CONSECUTIVE NUMBER. EACH ENVELOPE CONTAINED

THREE THOUSAND DOLLARS, FOR A TOTAL OF NINE THOUSAND DOLLARS.
. &? ARTIME STATED HIS FIRST REACTION WAS THAT THIS WAS THE

MONEY THAI HUNT HAD SPOKEN TO HIM ABOUT BUT DUE TO THE FACT
IT WAS SENT IN SUCH A RECKLESS AND AMATEURISH WAY HE FELT IT

DID_NOT COME PERSONALLY FROM HUNT. HE STATED THAT ON THE

OCCASIOH OF A FINAL VISIT TO THE WASHINGTON AREA IN CONNECTION
WITH VACATION PLANS, HUNT ASKED HIM IF HE HAD RECEIVED THE

MONEY FOR THE PEOPLE AND HE CONFIRMED TO HUNT THAT HE HAD
RECEIVED THE MONEY. ARTIME STATED THAT THIS OCCURRED JUST

PRICR TO THE TINE THAT WUNT HAD TO SURRENDER HINSELF TO FEDERAL
cusTopY.” ’ ' |
END PAGE FIVE
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PAGE SIX
oy 139 328

l,

;ﬂ *IH RESPONSE T0 QUESTIONING, ARTIME STATED THAT HE HAD
DESTROYED AT LEAST TwO OF THE THREE ENUELOPES RECEIVED ABOVE

Bltasa
sl ok _- X
a."" EER
_.s'.‘l.; i‘_
RS

_ BUT MIGHT HAVE RETAINED ONE OF THEM AT HOME.

_ "?gARTIME SUBSEQUENTLY PRODUCED A CANCELLED TORN WHITE
ENUELDPE, ABOUT SIZE TWELVE, WITH NO RETURN ADDRESS AND A

TYPED ADDRESSEE MR. MANUEL ARTIME, 1274 N.E. 85TH, MIAMI,

R.A. THE POSTAL CACELLATION MARK WAS PARTIALLY BLOCKED OUT
BUT. IDICATED A STAMP OF FL 333, VHICH INDICATED THAT THIS .- .0 .«
\LEITER 'MAD BEEN MAILED IN THE FT. LAUDERDALE, FLA.5 AREA, ON . . N,

o/ocu-n . a pNCT
- K LWF I nmn 1w

o
]
3
£
53

AMDP (OF EI UT PEANTEC WMAQ DATEDN R /07 7TR
AP OF EIGHT CENTS WAS DATED 3/2/73

1NDICATING POSSIBLE DATE OF DELIVERY. THE ENVELOPE ALSO
CONTAINED TWO SHEETS OF BLANK WHITE PAPER. ARTIME STATED THAT
HE RE@ALLE# TEARING TWwO OF THESE ENVELOPE AND THEW DECIDED
HE HAD BETTER RETAIN ONE. THIS ENVELOPE AND ENCLOSED BLANK -
PAPER IS BEING FORWARDED TO THE FBI LABORATORY BY SEPARATE
COMMUNICATION. |

ARTIME ADVISED THE NINE THOUSAND DOLLARS WAS DISTRIBUTED
WITHIE A DAY OR TWO OF RECEIPT BY HIM PERSONALLY AT MIAMI,

FLA.Q AS FOLLUUS: L ARA BARKER, $4,588; JAN STURGIS, $2,000; _-..“h. y

END PAGE SIX - _ e
; ‘{:;1*.;‘& \'&““ - L ol i"f-"‘ - . o ] . . . . ‘ R

“

5

e e e e e e . = . :
= e e e B i T LT ¥ .P
- -1-‘.- — .-.5...»......,,.



- iﬁ - ,WWL' : ' - R
o (0 ‘~

PAGE s:?w:n . b
h| 139 328 IR o

-

CELIA GONZALFZ, $2,lﬂﬂ. HE STATED THAT AT THE SUGGESTION OF

(LARA BARKER HE GAVE FIVE HUNDRED DOLLARS TQ SYLVIA CAMPO,
GIRL FRIEM) OF ROLADDO’ MARTINEZ, UHO RPPARENTLY HAD HAHY C
E Y l-"g’ : k‘ : O

3, 4 ’

éxpﬁmrruazs ON BEHALF or MARTINEZ AND RIS ASSOCIATES.
f Is RESPOHSE IO SPECIFIC QUESTIONS , ARTIME STATED

3]

KE KNEW OF NO OTHER MONEY SENT FROM THE WASHINGTON AREA OR

m

o
2

<

ANYVO'VI‘HER LOCATION TO AID THE FOUR MIAMI DEFENDANTS OTHER

THAN 'DONATIONS RECEIVED THROUGH THE COMMITTEE OF HELP. HE |

STATED @ KNEW OF NO OTHER PEGPLE WHO HAD RECEIVED ANY

MONEY' Anbumous.v ON BEWALF OF THE FOUR DEFENDANTS.
:g,!m §ATED THAT HE PERSONALLY HAD LOANED FOUR HUNDRED

DOLLARS $0 CLARA BARKER, WHICH SHE HAD REPAID, AND THAT CARLOS

i 4
PRIO SOCARRAS, FORMER PRESIDENT OF CUBA, NOW RESIDING IN mnm,
HAD LENT SQME MONEY TO CELIA GONZALEZ. |

g A

- T L AP [P SR 8 £

ARIIME COMMENTED HE FELT PERSONALLY RELEIVED 10 HAVE A
BEEN ABLE TO TELL HIS COMPLETE STORY. : - ‘ e
END ' - : |
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May 5, 1973
AGiS;EPLAIJINHKESTT(LATTVTBIH\HSHDN’

This relates to burglary of
Democratic National Committee
Headquarters, Washington, D. C..,
6/17/72, wherein details of re-
interview of Manuel Artime

- (allegedly pParticipated in payoff

scheme involving four Cuban
subjects from Miami, Florida, in
this case) set forth.
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UNITED STATES GOVERNMENT

Memomndu
D ﬁ@,?f
— N

MR. GEBHARDT DATE: 5-7-13
MR. FELT qfa"/
O

QC‘-{)-W\LJ o/

r 1Yy ;_tf’\) / J 7} f’ 2 "JJ

— = T

WATERGATE

Mr. Ruckelshaus this morning advised that it appears
to him there is needed a clear-cut statement in writing with
respect to just what our present posture is in pursuing investi-
gative leads in captioned case and what agency is directing and/or
requesting FBI aid in any investigation that is being conducted.

It might be desirable to have a meeting with Assistant

Attorney General Petersen and/or Assistant United States Attorney
Silbert, in which meeting SAC McDermott should probably participate.

Mr. Felt .. . _

My. Baker __ . __
Mr. Caltahan . ____
Wr. Cleveland ____
Mr. Conrad _____
Mr, Gebhardt _____
Mr. Jenkins . ...
Mr. Marshall _
Mr. Miller, £8. __
Mr. Soyare .. ..
Mr. Thompson __
Mr. Walters ..
Tele. Room
Vir, Baise ____.___
Mr. Barnes ..
Mr. Bowers

Vv

I suggest you discuss this matter with Mr. Eardley before taking any

steps to resolve it.

s by

W5~ 4q
Chnawal p , ~

- S WP
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ACTING DIRECTOR, FBI (139-4089)

FROM: SACO'H’FO (139-166)

' JAMES WALTER MC CORD, JR. ~
10C

Re WFO airtel to Bureau, 5/3/73,

All Agents of this office who have been assigned dutles at
" the White House in connection with captioned case were relieved early
today, United States Secret Service has assumed the responsibilitie
previocusly handled by FBI Agents. -

T
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-

FBI
Date:  5/9/7%

Transmit the following in . _ .
(Type in plaintext or codel

Via ___AIRTE AIR MAIL
(Priority)

S

[l

T0: ACTING DIRECTOR, FBI (139-4089)
FROM: SAC, LOS ANGELES (1329-306) (P)
RE: JAMES WALTER MC CORD, JR.;

DL Al

BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL
COMMITTEE HEADQUARTERS
WASHINGTON, D. C.

6/17/72

10C

00: Washington Field

Ra Tae Anralaa +alatovna +n 1mannn A
Al VS ol

e AN D Al S < Wt e S VJ AL T LA

Ios Angeles airtel dated 5/4/?51: M

Enclosed for Washington Field is a subpoena for the 4
registration forms and toll records directed to the Newporter
l?n} Newport Beach, California, and executed at 10:47 a.n,,
5/3/73.

H

Also enclosed is a subpoena directed to the Custodian
O.’f Records, Pacific Telephone and Telegraph Company for the

toll records of HERBERT W,¥ The Bureau and Washington
> at a subpoena is not necessary to

L/h-.,

Field should be advise
obtain these records. These records are obtainable on a demand

\ letter. (AL, . 0 [ mRECQ? - / 257 ’17\1

e r I'Ihv J F
A.I'sﬂnclos?(l; a subpoena directed to HERBERTY ~ "'
for his appearance on 4/20/73 in the cour¥ of L
OIIN J. SIRICA, Washington, D. C. KALMBACH was contacted
and he was adv:.sed of the subpoena. He made inquiry of
“AUSA SILBERT, Washington, D. C., and he made arragﬁ_ents to_
appear through the AUSA.

@-— Bureau 10 MAYAO”IQ'B

AT L 47 T
ST T PR b AL N ot S )

@/
- 2 - Washington Pield (139-166)(Encs. 3) e S— G | &
2 -~ Los Angeles . /
JMON/bje ALY, INFORMATION CONTAINED

B 3MAY t 11973 L1ve\ee BY 50> Tastensbls. 1 /! A
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___Director ___Mr. Kinley, 5633

___Mr. Felt, 5744 =~ ___ Mr. Amstrong, 5633
Baeker, 5734 ___Mrs. Neenan, 5633
Calishan, 5525  — Telephone Room

___Mr. Bowers, 5630 . -
___Mr. Hauer, 4718 .
___ Mr. Heim, 4264
—__Mr. Henngton
Miller, 1026 9&D .
Mintz, 5642 ___ Corres. Review, 5533
Soyars, 3114 IB ___Wail Room, 5531 .
Thompson, 4130 1B Teletype
Walters, 5256 __ Personnel Records ‘
___Mechsanical Section .
___Mr. Campbel! . C
___ WMr. Bassett

___Miss Techudy —

___ Mrs. Mutter . ___ Please call me
___Miss Downing . —Fox infgrmationf
___ Miss Southers - s St
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___Dimector ___Mr. Kinley, 5633
___Mr. Felt, 6744 ___Mr. Amstrong, 5633
. Baker, 5734 ____ Mrs. Neenan, 5633

___Mr. Soyars, 3114 IB ___ Mail Room, 5531
___ Mr. Thompson, 4130 1B Teletype
___Mr. Walters, 5256 ___Personnel Records
__Mechanical Section
— . Mr. Campbel}
__Mr. Bassett ___ For appropriate
action
___ For your approval
___Miss Tschudy ___Initial and retum
___ Mrs. Mutter ___Please call me
____Miss Downing ——_For information
__ Miss Southers
-——M
Room

r. Cal) ahan, 5525 __.. Telephone Room
land, 1742
nrad, 7621 —__Mr. Bowers, 5630
t, 5706 __Mr. Hmar, 4718

M. Heim, 4264
'Marshall, 7146 .. Mr. Herington
. Miller, 1026 9&D

. Mintz, 5642 ___Corres. Review, 5533

W. M. Felt
Room 5744, Extension 3351
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Y Director

—Mr. Felt, 5744

. Mr. Bates, 5708

- Mr, Bishop, 5634
—Mr. Callghan, 5515
—_Mr, Campbell, 5744
—_Mr. Cleveland, 1742
——Mr. Conrad, 7621
—_Mr. Dalbey, 5642
——_Mr. Jenkins, 5234
—_Mr. Marshall, 7746
—— Mr. Miller, 1026 9&D
v Mr. Ponder, 5256
— Mr. Soyars, 3114 IB
—__ Mr. Walters, 4130 IB

—_Miss Smith
— Mrs, Mutter
—_Miss Tschudy

—M

- Mr. Kmley, 5633
e Mrs. Neenan, 5633
e Mrs. Metcalf, 5633
—— Telephone Room

—Mr. Adams
—Mr. Donahoe

—_Mr. Walsh, 5515
——Mr. Bland, 5634

—— Mr, Bassett, 4519
——Mr. Adcock, 5348
— Mr. Malmfeldt, 4718
—_Mr. Jones, 4264

"\ ___Mr. Feeney, 4519

—— Reading Rm., 5533
——Mail Room, 5531
— Teletype, 5646

_ Personnel Records

—— For appropriate
action

— For your approval

— Initial and return

Room

— Please call me
__For information

—
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W. M. Felt

]
J.o 4 Room 5744, Extension 3351
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S “FB1
<. " Date: 5/8/73.-
"~ CODED

nsmit the ing in ___ o
Transmi ollowing N . {Type in plaintext or code)

b s

Via . TELETYPE URGENT SIS P X

%" _ o _ (Pnonly) G N A AT A

——————————— T S ,:
TO: ACTING DIRECTOR (139 4089) BUREAU ‘
' ALEXANDRIA (139- )

y,, FROM: SAC& WFO (139-166) (P) _
/f JAMES WARTER MC CORD, JR., ET AL; BURGLARY, DEMOCRATIC

NATIONAL COMMITTEE HEADQUARTERS wDC, 6/17/72 IOC (00 'FO).

07 Y _';A;"-L-‘* "'“"P"V' ﬁ*w |
REFERENCE NEW YORK TELE'I'YPE TO BUREEU 5/1/73 K 7 4?’{. 1

- LOUISVILIE OFFICE LOCATED MI MINOWAY, HOWEVER HE REFUSED

TO DISCUSS MATTER WITH BUREAU AGENTS UNLESS HE COUlD BE GRANTEB
S RN PEYT

IMMUNITY, THIS MATTER REFERRED TO ASSISTANT. UNITED STATES *5f%¢ 1

. ,..l‘." "" . _ :
é ;} §
e

4

MINOWAY. ASCERTAIN WHAT ACTIVITY IF ANY HE IAS ENGAGED EN‘

DURING THE LAST CAMPAIGN :

ALL INFORMATION CONTAINED
4. . {EREIN IS UNCLASSIFIED
" DATE_Ghe\m ____BY

3MAY 1//%/3 L TmEe
ADProved Sem ‘ ‘

_ : 5574 ol
peclql Aqent in Charge . .. v LUSGoummonl Pflnlinﬁ ofﬂo- 1’73 “’ s
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JANES WALTER MC CORD, JR.3 ET AL, BURGLARY DEMOCRATIC ﬁATIOBAL
COMNITTEE HEADQUARTERS, 6-17-72. 10C. 003 UASHIHGTOH FIELD,;W
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17 MAY 11 197
R
ALL INFORMATION CONTAINED - .
JEREIN IS UNCLASSIFIED - .
DATE g,Lw L - _Bst_o__&!LMm
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PAGE TWO ) n u
MM 139-328 L o e

CODE 361, LISTED FOR MARYLAND ON THE TWO OTHER CALLS.

THE RECORDS OF XEY BISCAYNE HOTEL AND VILLAS FhIL 1'0

iy

REFLECT THAT LONG DISTAHCE CALLS MADE BY HARRY FLEMMING, l?ll
PENNSYLVANIA AVE., WASHINGTON, D. C., DURING HIS STAY FROM 'f

3-32-72 THROUGH 4-~2-72. '

S

THE ABOVE HOTEL RECORDS ARE BEING FURNISHED TO THE

WASHINGTON FIELD OFFICE BY SEPARTE COMMURICATION.
' THE NEV YORK OFFICE WILL IDENTIFY SUBSCRIBER TO AREA

212-873-5329, IT NOT PREVIOUSLY HANDLED.
E!D '

v

' 8s
GWS WASH DC

ACK CLR FOR TvwO

aRr




) Assi.at,ant Attorney Genenl . T Hay O, 1’73

Criminal bDivision . V- .
' 1 - Hr. Nuzum

. Aoting Director, PRI o | ' 1 - Mr. Eardley

‘ L o - HANDWRITTEN NOTATION BY * '
e . ‘ © MR. RUCKELSHAUS: *5/8 for file.
“ 7~ " JAMES WALTER MC CORD, JR.) I have received this & will not send it "~

# 7 .- AND OTHERS

BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIonaL Until the new A.G. and/or Speclal

5~ .+  COMMITTER HEADQUARTERS . prosecutor are confirmed or in place.

Ca JUNE 17, 1972 . . . WDR" |

) : IRTER\,EPTIOH or COM{UNICA'!‘IOHS ' ' ' o

L s ~ ) W g e v
This §{s to advise of the of the I'BI'I P

Ty r"& LI

investigative assistance being xendered to the Office of
the U. 8. Attorney (USA), Washington, D, C., relative ¢to -~ -
. the continuing Pederal grand jury investigation in this ~ ~
case. Close, daily contact is being maintained with Assistant
Boa o He B Attorney (AUSA) Earl J. Bilbert and his assistanta. ¢ SHpln
<v.ee . . They have been offered the complete assistance of the FRX .. =~
to pursue all avenues of the case. Investigative leads T

3 ’ /. - made logical and necessary by the Federal grand jury !.nqu.lry -
i which are referred to the FBI, are expeditiously handled snd
..-. . reported to either Mr, Silbert or the othu: M}'SA Vbo : .‘ e
i requested an interview. - o A TR e
s £l ' w h? )‘_!’_‘ .
Bimae R 'rhia proceduro is be!.nq followed in view of tho CRFR

eclmme Bhn mesnsw 211 EnCavmabiam i e S S

fact that the FBI is not reCeavang ths over-ali ainiormatics

2%, 75 ' being developed by the grand jury, and this Bureau does not . 4

i .-, want to disrupt any plans or directions AUSA Silbert is . ‘a s
T ™" gollowing in connection with the grand jury. Ia covering % ¥ 4.
P specific leads furnished to the FBI by ona of the AUSAs, - ‘

w¥s .  this Bureau, on its own initfative, is not covering additionsl .

>“—'-§ % 7z leads which may develop but, rather, the FBI is wmaking availw® - .
2’ 3, able the results of the original lead and, whers approprhu. .
o ‘rJ -Y the suggestion of additional h:vostlgatlon is made., With -

vnamb bn lnmgﬁ‘n.b‘ﬁn _’ﬂ- Tnvwina hw 'n'ﬂ‘l’.n.‘iﬂ‘ﬂ ﬁbhlﬂd "}L

’-Y""i";*-?f.-» ;;'tho rBI t;; or.ha; sources,,botore invostlgatlon is con- m

’*' "~ ¢ .. ducted, such information is furnished to Mr. Silbert to uh
Lie—— " certain that investigation would not be ia conflict with his- b

M. Callahao . planl OOncerning the grmd Jury i-nqt!ir!- y:x.m! g;3~’.3‘$¢_ j‘kzgfﬂg-yg

M Comnd ., . L " . . Lo ; R
Ne. Gebhahlt .~ © S WES A

Mo Jonking . 7] Washinqton Pield Office (Attention: ' SAC)

-uy. Ja

|

A Rile ES . }.39 166 (WFO fil.) ) -«

Eim ' » Foay I

e Walters ~.;”°_'1_'§_£0 SAC, WPO3 Imediately prepare and fo'rward 3 ’lette: to

. Baine -'.AUSA Earl J. S8iTbert, in accordance with this letter, in order.

e — zill be furnished in writing the present posture of the !'31
:_‘mm“: rel tive to 1nvestigation ln th 8 case, - i}g

s ¥ oan/iak  (5) e UHP [L@/E NOTE P@ /i;!/ el
Mrs.Hogsn . MAIL ROOM{ ]  TELETYPE UNITE:] f !
=~ ,Lo§ ns/jffﬂ/ﬂ/7 §/11 . o X




- Ass:stant Attorney General
~ ' Criminal Division
RE: James Walter McCord Jr,,

See memorandum from Mr Felt to Mr Gebhardt captioned,
' | "Watergate” dated 5/ 7/ 73 LMW/crt S

> 3 B ~ “
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‘UNITED STATES bO\/l- RNMENT Mr.Felt
Mr. Baker ___ _

Mr. Callahan _ . _
Memorandu b o —
Mr. Conrad . __
Mr, Cobhardt ____
. M. Jenki
Mr. Gebhar DATE: 5/9/73 Mo Marahal)
M. Miller, ES. __
177 1- Mr. Eardley M. Soyers
R. E. Long GAV 1- Mr. Nuzum M. Thompeon —
Tele. Room _ . ____
Wr. Baine

supjecT JAMES WALTER MC CORD, JR., ET AL. i
. BURGLARY OF DEMOCRATIC RATIONAL . Herington ____
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Mr. Conm
Mr. Mintz
Mr, Eardiey .
Mrs. Hogan ___

COMMITTEE HEADQUARTERS, 6/17/72
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

In connection with the memorandum dated 5/8/73,
to the Assistant Attorney General, Criminal Division, setting
forth the FBI's understanding of the scope of investigative
asslstance presently being rendered in connection with the
Federal grand jury investigation of this case, Mr. Ruckelshaus
noted on 5/8/73, that he has reviewed the memorandum and will
not send it until the new Attorney General and/or Special
Prosecutor are confirmed or in place. The copy of the memorandu
which had been designated for WFO is attached to this memoranGUm.//,

ACTION ; For information and record purposes.

AttaChmnt '.JVJ.‘-“‘ : -
R
CAN/amm (3) : .z
[’N‘l\ ¢ P [ ;
Cl oY
. (‘UU ; -
E. e
“TCw Qj >
/- — /"1%27é:f; - :3
J; o ‘ 17 MAY 31 1973
'- .; - fee—— e
2
A

ALL INFORMATION CONTAINED

i »
O 3MAY 1 1 1973 HEREIN IS UNCLASSIFIED .

DATE___Glstlvo BY $¢3 14ellem jOms
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Mr.

Mr.

Mr,

Mr.

Mr.

i Mr,
N oy -
Assistant Attorney General May 8, | |W MillenES. _
Criminal Division i ﬁ‘%i;;;“—
ii Mr. Walters ______ L

Acting Director, PBI ] Tele. Room
. ,:::3 i |Mr. Baise _
NS -1 |{Mr. Barnes
JAMES WALTER MC CORD, JR.j e D e Bowers - —
AND OTHERS AN ' | Conmy
BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL ,-;f»‘* ) Mr. Mintz ___
COMMITTEE HEADQUARTERS > Mr. Eardley
JUNE 17, 1972 i Mre. Hogan ___
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS j E———
b mme e

This is to advise of the scope of the FBl's
investigative assistance being rendered to the Office of
the U. 5. Attorney (USA), Washington, D. C., relative to
the continuing Federal grand jury investigation in this
case, Close, daily contact is being maintained with Assistant
U. 8. Attorney (AUSA) Earl J. 8ilbert and his assistants.
They have been offered the complete assistance of the FBI
to pursue all avenues of the case. Investigative leads
made logical and necessary by the Federal grand jury inquiry,
which are referred to the PBI, are expeditiously handled and
reported to either Mr. Silbert or the other AUSA vho .o
requested an interview,

This procedure is being followed in view of the
fact that the FBI is not receiving the over-all informatioa
being developed by the grand jury, and this Bureau does not
want to disrupt any plans or directions AUSA Silbert is .-,
following in connection with the grand jury. In covering ...
specific leads furnished to the FBI by one of the AUSAs,
this Bureau, on its own initiative, is not covering additional
leads which may develop but, rather, the FBI is making avail-
able the results of the original lead and, vhere appropriate, . _ -
the suggestion of additional investigation is made. With - %rr'
respect to finvestigation made logical by informatiom obtained - **
by the FBI from other sources, before investigation is con-. ."
ducted, such information is furnished to Mr. Silbert to make -
certain that {mvestigation would not be in conflict with hil e s
plans concerning the grand jury inquiry. o ) *"'

Cfij) Washington Field Office (Attention: 'SAC) _ S Ty
. 139-166 (WFO file) ~

NOTE TO SAC, WFO: Immediately prepare and forward a ietter to
AUSA Earl J. Silbert, in accordance with this letter, in order that
he will be furnished in writing the present posture of the FBI
relative to investigation in this case.

WRITTEN NOTATION BY MR. RUCKELSHAUS: "5/8 for file,

I have received this &

10t send it until the new A.G. and/or special prosecutor are confirmed or 1n ylace. WDR’

\ERLOSURE L Y b
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. " UNITED STATES GOVERNMENT .
Memorandum
o . Mr. Gebhardtﬁ/ﬁp pATE: May 10, 1973
Mr. Soyars
1 - Mr, Eardley S, Thompson -
FROM : . Long 1 - Mr, Nuzum M. Walters
\ Tale Room
Mr. Baine
Wr.Beanes ...
sUBJECT: MATERIAL MAINTAINED IN Mr. Bowers .
MR. GRAY'S OFFICE AT TIME Ne. Heringlon

OF HIS RESIGNATION AS M. Conmy

Nr. Mintz
ACTING DIRECTOR OF THE FBI1 ‘ ’/////”/ :;?rhy%ﬁ_
. Hogmn

At the request of Assistant Director Walters
the following is a listing of material turned over by
Mrs. Marjorie Neenan, Secretary to former Acting Director
Gray, to Section Chief R, E. Long on 4/27/73, at approximately

6:00 P M, The material in the three large manila envelopes
is described as

A, First envelope
1. Photographs of Bernard‘L Bafker Jgggg_!gltsr

C:ncuora Jr., Frank Anthony aturg1s, Eugenio R
Hay ez y Creaga and Virgilio . Gongales. lﬁb{

. 2. Report of SA Richard D. Mohr, dated 6/22/72,
at Boston, concerning the Watergate matter.
- -]
3. A file folder containing various documents -
including receipts from Watergate Hotel,
FD 302s of investigation conducted at
Washington, D. C.

.. B. Second enveiope

- 1. Photographs of the notebook of Bernard L,

- Barker. 3 3&)
: Tz 3 J/Ez/' 7/) ’feézl
¢ S i 2. Photographs of a telephone index (owner

not shown, but belonged to Martinez).

e W
C. Third envelope -

¥ t7 MAY 11 1973 -

1. Reports from letropolitan Police Department,
- . Washington, D. €., concerning bu*gitryhof-_- l
Sy Democratic National Committee. .

REL DC o
G I CONTINUED - OVER M
» 7 f
ALL INFORMATION CONTAINED <7 /’

HEREIN IS UNCLASSIFIED
SMAY 1119731 DATE _ &livl¥e BY 5P 7Ap(Jfm lom s

. I p——_— e S L B ST S U e . N T
e an cresie o =z N
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Memorandum to Mr, Gebhardt

Re: MATERIAL MAINTAINED IN MR, GRAY'S OFFICE
AT TIME OF HIS RESIGNATION AS
ACTING DIRECTOR OF THE FBI

2, Miscellaneous Xerox copies of checks including
those of E, Howard Hunt.

3. Xerox copies of various documents of Mr. Robert C.
Odle, Jr., and James W, McCord, Jr.

4, Xerox copy of a subpoena served on the First

National Bank of Washington, D. C., concerning
financial transactions of Everette Howard Hunt.

* P

ACTION: For information.
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GITIOoRAL FORM HO. 18 s010-108 : \
iyl '@ ‘ | O "/
UNITED STATES GOVERNMENT - - " Mr. Felt . . .

Memorandum b Calbr —

Mr. d

’ P “ﬁﬂ g —
TO . Mr. Long ﬁ%(/ DATE: 5/10/73 !!r-#nk‘u-ﬂl’:

M. Marshal)
Mr. Miller, ES. __°

] - Mr. Nuzum Wr. Boysrs .
FROM : C. A. Nuzum f_@/“ — } ::mmmf:

Tele. Room ______
0 I:.‘eBaiae .

BJECT: JAMES WALTER MC CORD, JR., (74 Mr. Barnes
ET AL. [4 - Herington
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS ¥ . Conmy

M
W
L4 Mr. Mintz
M.
Virs.

Eardley ...
Hogan
. This will record that 9:25 a.m., today
4 SA Bill McDonnell, Liaison Section, telephonic advised
N of information he had just received from Fra tantgp
;{;ﬁﬁ Director of Security, pPepartment of Tranqportatlpn,
' telephone number 118-64677. Stanton is a former Specfdl Agent.

According to Stanton, Egil Krogh, Jr., who, until 5/9/73, was
Undersecretary of DOT, had a combination safe in Krogh's
Office and access was limited to Krogh and Krogh's

secretary. The secretary is still at work. Mr. Stanton

had no idea. what might be in the safe but desired that the
existence of the safe be passed along to the appropriate
Federal authorities.

SA McDonnell was advised the information will be
passed on to WFO for transmittal to AUSA Silbert and it was
suggested that he furnish the information to SA J. R. Wagoner
of the Intelligence Division, who is handling the Ellsberg
case since Krogh was involved in the Ellsberg matter, rather
than the Watergate case.

ACTION: The foregoing was telephonically furnished to
Supervisor John Ruhl, WFO at 10:05 a.m., today and he stated
he would make certain AUSA Silbert is immediately informed.

(2) ”ﬁfﬁa A’

z Y = 3/
W’“‘H' 5y / 59.:_4'/—6:]'2,

3

Y T T TV

z ir .11 RN
o, L g 3z mavalem
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" | ALL INFORMATION CONTAINED e
(1180 UNCLASSIFIED -
53W - %E%%m QItS glgo _BYSt 1Al [igalons _ M
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 ERNMENT

MID-104
UNITED STATES GO

Memorandum

‘Mr., t

DATE: 5/10/73

5 ;

¥ v 1l - Mr. Felt Wr. Soyars ___.

E i o FOM ROE Long‘(f/ﬁf 1 - Mr. Eardley e —

H ?‘% i ‘J 1l - Mr. Nuzum Tele. Room _____
* g i Mr. Baine
gﬁ "BL-’BJF‘“%TBRIAL MAINTAINED IN , :: go-:;:

éi o) MR. GRAY'S OFFICE" AT TIME Nr. Herington ____
& e | OF "HIS RESIGNATION AS . D ) M. Conmy

Py ACTING 'DIRECTOR OF THE FBIL - - 2 v :I ’é:':;’;” -

] Q_ ) L{)q //Z .o )1t ‘(- Mrs, Hogan ..

N
This memorandum supplements the two memoranda

A captioned as above dated May 9 and 10, 1973, and completes the
inventory requested by Assistant Director Walters of the
Accounting and Fraud Section.

Attached to the original and each copy is an
inventory of the Xerox copies of 83 reports in the Watergate
investigation which were obtained from Mr. Gray's safe on
4/27/73, by SAs Charles A. Nuzum and John J. Clynick.

7

In addition, there were two bound volumes of Xerox
copies of FD-302's, airtels, teletypes, etc. These Xerox
copies were made from two binders of documents assembled by
WFO from its Watergate file for Mr. Gray.

The reports and the two binders, from which ﬁhe o .
Xerox 00p1es were made, were previously obtained from  ° "
Mr. Gray's Office for review on 4/1/73, by the Accounting and
Fraud Section. A computer listing was compiled of the namesg
of those individuals whose interviews were reported in the — --
various communications. ‘

The reports, the two binders and the computer listingm
have been made a part of the official Bureau Watergate fxle;; -
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Report of SA John W, Miller, 6/26/72 at Albany.

Report of SA Daniel F. Ryan, 6/27/72 at Baltimore.

Report of SA Alan P. Hoyt, 6/28/72 at Chicago.

Report of SA William B, Holloman, 6/28/72 at Dallas.
Report of SA Steven M. Coquillard, 6/27/72 at Denver.
Report of SA William P. Kelly, 6/28/72 at Miami,

Report of SA Vincent A. Alvino, 6/28/72 at New York.
Report of SA William C. Fields, IH, 6/27/72 at Philadelphia,
Report of SA William T. Hendon, Jr., 6/26/72 at Pittsburgh.
Report of SA Fred T. Lee, Jr., 6/26/72 at San Antonio, ~
Report of SA Charles R, Wood, Jr., 6/27/72 at Springfield.
Report of SA Angelo J. Lano, 6/28/72 at Washington Field.
Report of SA Arnold L, Parham, 6/28/72 at Alexandria.
"Report of SA Roger H, Lee, 7/11/72 at Anchorage.

Report of SA Donald P. Burgess, 6/27/72 at Atlanta,
Report of SA Donald P, Burgess, 6/30/72 at Atlanta,
Report of SA Donald P. Burgess, 7/12/72 at Atlanta.
Report of SA Daniel F. Ryan, 7/5/72 at Baltimore,

Report of SA Daniel F. Ryan, 7/11/72 at Baltimore.

Report of SA Richard D. Mohr, 6/22/72 at Boston,

Report of SA Richard D. Mohr, 6/28/72 at Boston.

Report of SA Richard D. Mohr, 7/5/72 at Boston.

136 wogs 2138

ENCLOSU

B e e el et

g ey T s T T T m ATt ik e emue DRt A mL fvmn ae o G



R R . T Y
- D el

A o, e

St G 5 - i - i R W ey e

L T ; *ios T gt R T h ng T 0 e
et bt LRGSR LR R B L e N IR ;‘.-'" R AT s ram B DA (30 R : .y
b A LT N TACERTW B, 57 FRAL, St T 5 U0 0 A i S S, ¢ L e e
” R PR 2

) 4T A
bt vl

X

Ay
R T Lttt AT
@, gt A
o

ALl

VDN TTHAPY €

e w:‘s‘%ﬁi :

1y,
i,

:, Ly

.,-

T oo

NI ;‘.%‘
R

P

el e

e ¢ O

Report of SA Richard D, Mohr, 7/6/72 at Boston.

Report of SA Richard D. Mohr, 7/10/72 at Boston.

Report of SA Richard R. Goldberg, 7/7/72 at Charlotte.
Report of SA Alan P. Hoyt, 7/5/72 at Chicago.

Report of SA Alan P, Hoyt, 7/11/72 at Chicago.

Report of SA Tierney A. O'Rourke, 7/12/72 at Cincinnati.
Report of SA Benny R, Huddleston, 6/27/72 at Cleveland,
Report of SA John F. McCormack, 7/6/72 at Columbia.
Report of SA Loenard A, Wissman, 7/11/72 at Columbia.
Report of SA John J. O'Doherty, Jr., 7/13/72 at Columbia.
Report of SA William B. Holloman, 7/5/72 at Dallas.
Report of SA Charles M. Wojcieszak, 7/7/72 at Denver.
Report of SA(A) John H. Martin, 6/28/72 at Detroit.
Report of SA William R. Snell, 6/27/72 at Houston.

Report of SA William R. Snell, 7/6/72 at Houston.

Report of SA Leone J. Flosi, '6)28/72 at Kansas City.
Report of SA William R. Swope, 6/27/72 at Las Vegas.
Report of SA Norman M, Stone, 7/12/72 at Las Vegas.
Report of SA Jack L. Acklin, 7/7/72 at Little Rock.
Report of SA John M. O'Neill, Jr., 6/28/72 at Los Angeles.

Report of SA John M. O'Neill, Jr., 7/6/72 at Los Angeles.

e ey g g P T T e g AR = A T RS T g ol A LE T A a0



b i B Dl o H v !
AV PRI Oy e IR T e e T

R R . et apid oy ek
T S P DL B P PR .

o A.L:\mar‘ﬂ'«q\ﬁ‘; e
adnd b o k3 e i e

i
e vy b

e T T T AT AT
A A T, v, Ty L e b ey

u

3

e

Ml e
A 4 i

‘ A Ran Tyl Bk et »

I?f

:ﬂw

L3

A,
L

FIECY AR+ Y

gyt
AR

N O O

Report of SA John M. O'Neill, Jr., 7/13/72 at Los Angeles.
Report of SA William F. Guilfoile, 7/5/72 at Miami,
Report of SA William F. Guilfoile, 7/12/72 at Miami,
Report of SA Francis R. Grady, 6/26/72 at Minneapolis.
Report of SA George Ray DeHarde, 6/28/72 at Newark.
Report of SA William C. Hendricks, 6/22/72 at New Haven.
teport of SA William C. Hendricks, 6/29/72 at New Haven.

Report of SA William C, Hendricks, 7/7/%2 at New Haven.
Report of SA William C. Hendricks, 7/12/72 at New Haven.
Report of SA Vincent A, Alvino, 7/7/72 at New York,

Alyino, 7/14/72 at New

tep SA Vincent A, Alvin

Report of SA James E, Gilley, 6/27/72 at Norfolk.

SA
Report of SA Harmon J. Ogren, 7/6/72 at Omaha.
SA De

Report of lbert C. Toohey, 7/5/72 at Philadelphia.
Rannrt nf A Nelhert ' Tanhay T/19/79 at iladalnhia
IDDHUL T WUl WIAA ALV A VM W ‘.UVLIGJ’ ¢/ A, VA v A lu;wu;yalm.

Report of SA J. Doyle Williams, 6/28/72 at Phoenix.
Report of SA Paul Kenneth Brown, 6/29/72 at Phoenix.

Report of SA J. Doyle Williams, 7/14/72 at Phoenix,
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Report of SA George T. Jenkins, 7/7/72 at Saint Louis. . §
Report of SA Tom E, Chapoton, Jr., 7/12/72 at San Antonio. ?_‘
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Report of SA Charles William Bone, 7/10/72 at San Diego.
Report of SA Cosby J. Morgan, 6/27/72 at San Francisco.
Report of SA Alfred E, Seddin, 6/27/72 at San Juan,

Report of SA Danny N. Downum, 7/7/72 at Springfield.
Report of SA Robert J. Heibel, 6/28/72 at Tampa,

Report of SA Robert J. Heibel, 7/7/72 at Tampa.

Report of SA Angelo J. Lano, 7/5/72 at Washington Field.
Report of SA Angelo J. Lano, 7/13/72 at Washington Field.
Report of SA John H. Martin, 7/11/72 at Detroit.

Report of SA Francis R. Grady, 7/14/72 at Minneapolis.
Report of SA Jack M. Sheridan, 7/14/72 at Tampa.

Report of SA Angelo J. Lano, 7/19/72 at Washington Field.
Report of SA Angelo J. Lano, 7/27/72 at Washington Field.
Report of SA Charles J. Powell, 7/31/72 at Houston,
Report of SA John M. O'Neill, Jr., 8/4/72 at Los Angeles.
Report of SA Angelo J. Lano," 8/15 /72 at Washington Field.
Report of SA Cosby J. Morgan, 8/16/72 at San Francisco.
Report of SA John M. O'Neill, Jr., 9/7/72 at Los Angeles.

Report of SA Francis R, Grady, 9/7/72 at Minneapolis.
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Mr. Baker ... __

Memorandum %J“z{

DATE: 5-2=73 Mr. Jonki

Mr. Mershall ____
Mr. Millar, ES. __
Mr. Soyars
Mr. Thompson ____
Mr. Wajiers

Tele. Room

A G/ Mr. Kinl:y

MARTHAWITCHELL VU e Amatng
INFORMATION CONCERNING ml:iaﬁngwn_
WATERGATE INQUIRY - Herwig

M. Mintz

Miss Christgg&fgggperg, who was Mrs,/Mitchell's
_secretary while Both were working for the Committee

to Reelect the President, telephonically contacted C:
SA Dan A, Brant at 2:30 p.m., 5-2-73, and advised ZQ :
Mrs, Mitchell is to give a deposition tomorrow in —
connection with the Watergate hearings,

Miss Forsberg inquired on Mrs, Mitchell's behalf
whether or not SA Brant was present in t itchell's
Watergate apartment at any time when Jam cCord,
Chief of Security for the Committee to Reelect the '
President, was in the apartment, Miss Forsberg also
asked if SA Brant was present when McCord checked out
the apartment, She did not further elaborate regarding ,//
this statement,

SA Brant's response was no to both questions
advising Miss Forsberg he was at no time present
in the Mitchell apartment when McCord was there,
SA Brant was assigned to the detail that provided security
to former Attorney General John N, Mitchell and his family,

1 - Mr, Gebhardt
1 - Mr, Brant

DAB:d1n
(3)
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$8MAY 165/ © ALL INFORMATION CONTAINED
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Beglaning 3/37/78 Mr. David Kinley, Executive Assistant '
to Mr. Gray, instructed that memoranda written In connection with this - .

{"’ matter be retained by the Office of Planning and Evaluation for ready .. | %

0/ _ access if needed by Mr. Gray during the eonfirmation procedures, 'l"heﬂ- y

= after, all such memoranda routed to OPE for this purpose wore retalnod. *ﬁ’

‘ This memorandum has been prepared to accomplish the
eurrent filing of this material and to indicate whero !t will be lomted h
~ Bureau flles. o

v e - §, Memoranda vritton regarding lho Wutergato cau h i
1 connection with confir hearings will be filed In the Watergate fflo
vy {199-4089, James WalterMeCord, Jr. ) et al, ). To preclude the necouﬂy -
- for erosa-m‘ln%xmlnnurﬂ:eu memoranda in the Confirmation tﬂo,
¢  an javentory of the memoranda held and aow belng filed 1s attached, . iy

l Other memoranda deallng with the hearings and r&fo& fie

*  1ssues are 1o be filed in the Confirmation Hearlings file (62-1155320) which .

. has already been set up by the Files and Communications Division. Xerox 5

copies of these memoranda may be cross-filed in othor ﬁIes to w’hlch hc ¥ -m
_subjoet matter may pertain. uneodod. o . -

L . e e : Ty By
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£ | ror record pnrpom The mater[al wlll bc sent separa ‘
, to l'ﬂes and Communications Dlvlslom | g W
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3/8/73
Bowers to Kinley
PWB:jo

3/5/%8

Long to Baker
CAN:ama

3/6/13
Gebhardt to Baker
WAY:de

s/e/13

Cohhardt
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Gebhardt to Baker
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WATERGATR

Content |
Analysis of Washlngtoa
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S eepted communications : “i ;

DTN

Confirmation
b\salstmt Director
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N g
Confirmation
{testimony of
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Dalbey's 7/2
into the record
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% Gebhardt to Bakor
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3/16/18
Gebhardt to Bakcr
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4+ Qebhardt to Baker
WAF:DC -

3/19/13
Gebhardt to Baker
"y CAN.II!II

B 3 118/98
- Gebhardt to Baker
CAN:amm

3/20/98 |
« Gebhardt to Baker
CAN:.amm
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Gallagher to Gebhardt
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7 'Legal Counsel to Baker Legal duty of the L '
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GERERAL INVESTIGATIVE DIVISION

The attached is a request from the
for additional

hf--\-rl-.-

UCP
investigation in this matter including
interviews with Charles W. Colson, former
Special Counsel to the President; E. Howard
Hunt, Jr., convicted Watergate subject;
John W. Dean, I1I, former Counsel to the
President; John D. Ehrlichman, former
Assistant to the President for Domestic
Affairs, and L. Patrick Gray, III, former

+ha DT
Wi VS K oas

Artnrnov Conoral
Y ﬂ(—i—v;nza—l N B B Ve

R ™ s £ . .
Acting Director o Interviews

of Colson and Hunt concern Hunt's trip to
Denver, Colorado, to interview Dita
Beard, former Washington Lobbyist for ITT
and involve the much publicized Dita
Beard memo of 6/25/71. Interviews of
Dean, Ehrlichman and Gray concern among
other things, a certain file folder which
had been among the documents in Hunt's
safe in the Executive Office Building and
which reportedly Dean obtained and turned
over to Mr. Gray. Included among the
papers also was reportedly Hunt's
memorandum concernlnq his interview of
Dita Beard. _

Previous investigation requested has
been completed and reported to the Criminal
Division.

WFD is being instructed to conduct
immediate investigation concerning specific
points requested by the Department and to
conduct other investigation arising from

the interviews,_ . -
o @
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Memorandum

Deputy Attorney General

Justice (I.T.T.)

TO : Acting Director
Federal Bureau of Investigation
FROM : Joseph T. Sneed

Tiee Ul CNo Lppd

SUBJECT: Hearings of the Senate Judiciary Committee;
Investigntion by the Securities and Exchange
Cormission; Possible Perjury; Obstruction of

former Director of the F.B.l.

arising out of these interviews,

e
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disposition was made of it.

xwission.

CC: Mr. Eardley

. s

~ QMAY 17 1973

DEPARTMENT OF

may 7§

JT8:JCK: &l‘é
51-16=9

DATE:

) 7,. e e e
- 1. Boker .

1.
M.
M.
Mr.
Mr.
M:.

Mz,
Mr.
M,
Mr.
Tele. Room
Mi. Beise
4 Mr.
.
Mr.
Mr.
Mr,

My,

__+
M.u Hegan ._..._.‘_\
T A

Fell _ e

Cnllahcn

"lpvt!
Conr. /
Get! { /

fenki

Mcreha
Milder, £5.
Soyars
Thempsen
Wceliers _

Baraes
bov.ers
Feringtcn
Ceoamy ,
Mintz . ___4 !

P o 4
Lord'ey

hy-

This is to request additional investigation of the above
natter to include interviews of the following: Charles W. Colson,
formar special counsel to the President; E., Howard Hunt, Jr,; John -
W. Dean III, former coungel to the President; John Ehrlichman, former
adviser to the President on domestic affairs and L. Patrick Gray,
All logical leads should be developed

Reference is wade to earlier

jﬂ ' 1972, traveled to Deaver, Colorado to interview a witress.
witness was Mrs, Dita Beard, former Washington lcbbyist for International
Telephone and Telegraph Corporation (I.T.T.).
that both Colson and Hunt be interviewed concerning all aspacts relating
to this contact to include, but not to be limited to:
to visit Mrs, Beard, what was the purpose, what instructions did Huat
have and from whom, was Hunt accampanied by others, did he use a nome

or names other than his own, vhat he did in Denver, whet were the results
of his contact with Mrs, Beard (the substance of all conversations),
were others present when Hunt met Mrs, Beard, whai and to whom did Hunt
report concerning his mission, was & report prepared by Hunt and what

menoranda requests of December 5, 1972 and March 22, 1973.

That

who cauced Hunt

In connection with the investigation of the Watergate matter
Charles W. Colson has related in brief fashion before the grand jury
and in an interview by the F,B,I. that E, Howard Hunt, Jr., in early

It is hereby requested

ORJTINAY. T N

Obtain that report, if available, or any

/5
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copies or notes that may have been prepared in conneciion with the
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It has been reported that at a meeting on June 28, 1972,
John W, Dean III turned over to L. Patrick Gray, in the office of
John Ehrlichman, certain file folders that had been among the
documents taken from the safe of E. Howard Hunt in the Executive
Office Building. I{ has been further reported that among the papers
delivered to Gray may have been a memo based upon Hunt's interview
with Mrs, Beard. Dean, Ehrlichman and Gray should be interviewed
concerning this matter.

Among the 1,T,.T, documents furnished the Department by the
Becurities and Exchange Copmission were:

T S G T TP

4

-

&, A memorandum of August 7, 1970 of Ed Gerrity, I.T.T.
Vice President, that refers to & meeting on August 4, 1970 involving
I.T.T. Chairman Harold Geneen, William Merriam, I.‘r.‘I'. Director of
Washington Relations and Charles Colscn and John Ehrlichman, The
memo reflects that at & minimum, the administration's general anti-
trust policy was discussed,

ER S

4

AW E R 0 1, it Y e 01 57

..:m:. :::-E
N O ) A
L 4

“be A letter of August 7, 1970, from Thomas Casey, I.T.T.

4 Director of Corporate Planning to Charles Colson, expressing Chairman
Geneen's appreciation for the extremely cooperative response and
interest of Colson and Ehriichman to 1,T.T.'s area of concern during
their recent meeting. Reference is again made to a discussion of the

administration's merger policy.

it
Ly W

Both Colson and Ehrlichman should be interviewed concerning
that meeting and all other meetings they may have had with I,T.T.
representatives between early 1970 and July 31, 1971 concerning anti-
trust matters and specifically the litigation involving the Department
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Canteen Corporations., In this connection, the list of Geneen contacts
supplied the Senate Committee (P. 1310 of the Hearings) indicates that
Geneen met with Ehrlichman in early 1971 and Colson in mid-1971, All
notes, memoranda and correspondence relating to these sessions should
be obtained as well as any desk calendars, diaries, appointmeni books
or other evidence to corroborate that such meeting cccurred, Colson
and Ehrlichman should also be interviewed concerning any and all con-
versations and correspendence they may have bad in the same period with
other White House agsistants and officialsg in execntive agencieg cone
cerning the antitrust litigation inveolving I.T.T. and the Depariment
of Justice, ‘
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Arrangements for interviews should be made through the
respective counsel for the subjects. It is understcod that John
Dean's counsel has been endeavoring to negotiate with Government
attorneys some form of immunity for his client. Government atiorneys
Earl Bilbert and Seymour Glanzer should be contacted before meeting
with Dean. Any questions concerning the investigative requests may
be directed to Edward J, Barnes, Attorney, Fraud Section, Criminal

Pivision,
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FBI 1 4
Date: 5/9/13 ) ! R e
Transmit the following in _. . e
’ (Type in plaintext or code} L R
ALRTRL )
Vio T —_— _ - - 4
{Priority) ]
et
!‘ TO: ACTING DIRECTOR, FBI (139-4089) '
ATTENTION: ¥FBI L!BORA'IORY

nrw auns

FROM : au.u,, MIAMI (139-328) (P)

 JAMES WALTER MC CORD, JR.;
ET AL;
BURGLARY DEMOCRATIC NATIONAL

COMMITTEE HEADQUARTERS, 6/17/72 y . Cowe
oc _ . - : 7*505111098 ,
00: ‘!asvh_ingten Field Tt w o
- i . . . m o *
"~ Enclosed please find one torn white envelope vith ‘-,3
typewritten address and two pages of Hank white paper, :2,” =
N Mm;&@& 1270 N. E. 85th 8t,. Misa}, % 5z
Fla., has Turnished to SA WILLIAM F, GUILFOILE, of the Miami -':s:.
Office, & torn white envelope addressed to himselr by type- =
vwriter, with no return address, with postal cancellation - ",’:;i

Ft, Lauderdale, Fla, This envelope also cbitaffed_a postago
due stamp of 8¢ dated 3/2/73, which could have Peen day of
delivery, _ =5 B a

Fnf

. X ~ ' R o (R
ARTIKE advised that on the same diy he had received ' .
three similar envelopes each containing 30 one hundred dolllr
bills in used currency, which he felt he had received at the
_direction of HOWARD HUNT, Each envelope algo contgined two -:'::-r_;,, -
"'sheets of blan hite paper, in vhich thedmrrancyc\had been i ﬂqd,

/enclosed. Py ,D(IOQ RECL, 'Sﬁ 7 X |

/f’fb ‘.

.
al information concerning the mailine nf +tha manaw .7 .
& ABAANSA BLA I ANFAE A AR A l“u. ﬂ_‘-l-‘l.‘ W AR W _vuﬁl

will request appropriate typewriter examination and/or latent ARG
fingerprint examina n of the submitted documents,  ~ i N
Ry ‘
Bureau (Enc—ﬂ-“ RM)
Z -~ Washington Field (139-166)
1 - Miami Th
WFG/jah  ¢-

\ | SN e D i
hpprove W g&%NFQRMTI(mnCONTAW
01 AQGI}{EHLQTNHQQ UNCLASSIF%ED % On e Anant Printia

DATE o Wil BY

- - S

mark of FL333, dated 2/28/73, indicating it was mailed from i IA O
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e \ 5/14/13
gnc, Washlngbon Pleld (139-166) :
"5\.”, T 1- Mr. S!lynick

V FROM: Acting Director, PBI {139-i089)

. M*‘ bk (A,

JAMES UALTBR(%C CORD, JR., ET AL.
BURGLARY OF DEMOCRATIC MATIONAL

B B R N s Rt S i A 8 e T v 4¢ e S
H Pl Sac 7 d
ik 'i"*ﬁ"?"%;*&?’wﬁw'wwe«-muy,n,m;a._wgv,-.g,: i ey el
oL YRR v -

'+ COMMIPTER HEADQUARTERS 4
WASHINGTON, D. C., 6/17/72 » : "o
1 INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS ‘ "
Q\. 00: WPO
\ The following is supplied WFO fof its information and
evaluati.on. )
On $/12/73, ¥rs. Roy (No er, Blai :
Pennsylvania, telephone 437-3304, CON FBIHQ stating that she
2. d some general information which may concarn the Watergate case.
. She advised as follows: - ﬂ C SR
Ber son Ro x. Jr,, vas a former U, 8. agtgut
) n' Qb-&‘ fn&-‘lisw.yn'ﬁle:me a‘-\.ti‘ J-nn:r}. A‘ 'lﬂ?. "e?ara‘l
L Tarsm made a statement to Mrs. Lawyer that no one need . ..
steal any secret documents from the U, 8. Government as the - e;h

security is so lax such documents are readily available, She | - .
believes this may be of some assistance in the Watergate ““.g, ¥ \C]

;, ) ,; e

' Should any of the above information be pertlnent and
should Roy Lawyer be identical with the above-mentioned fils, /A/

Alexandria as office of origin should be aproprlately notlﬂod.
J3C:efg o /. % ‘uﬂbREC— 102 «r
P

41
(4) -
i REQ a3 129 - %0%7/2
% Gme= NOTE: The above-mentioned telephone call from Mrs. Lawyer was . -
o Conrad recelved by SA John J. Clynick on 5/12/73.
il : ALY, INFORMATION CON’I‘AINED-

HEREIN IS UNCLASSIFIED

e B Macohall
W Miller, ES

s }_‘ _. Wir. liumm — R i R -y

©1 % Mr Conmy .

SE R QOMAYZH @AS) —e——— . ———
' we. Hogan . . MAIL ROOMT 7 TELETYPE UNIT [ ] :
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ET AL,

HEA
6/17/73

00: WFo

WFO this date, 8/153/73,

M ;'1
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~ 3 W neingen Y211973
; .
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i . MAIL ROOM [ TELETYPE UNIT[ )}
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Alrtel

BAC, Washington Field Office (139-166)
Acting Director, ¥FBI (139-4089)
JAMES lABTEJ?hC CORD, JR.

INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

While the PBI does not desire to lnterforo wvith
the Yoederal grand jury's wish to view the evidence prior
to its being processed for latent fingerprints, we cannot
allow the ¥FBI to be placed in the position of having 3
bypassed a logical investigative step in order to satisty
the curiosity of members of the grand jury.
should be hardled in a manner 80 as to preserve the :
original condition of the evidence as it was at the time
it was received by the FBI, :

1 - Mr. Clynick

JBURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL COMMITTER
ARTERB, WASHIRGTION, D.C.

¥

Reurtel to FBI Headgquarters and Butelcal te

The evidence e

B At

A latent fingerprint

eﬂ‘“”

examination should be requested after the ;rind 3ury‘jnl ”fff?

eompletod its viewving of the evidence, by
G v T Yo,
NOTE: = - L 3'31uu@u «‘?w:-%:hfxf*‘;

= R o Referenced Butelcal from SA John J Clynick to
L SA Lano regarding above kREG ’

139y r?/;u?i’—

;\-ﬁh * -- v
. ™ MR 1613y

'ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSIFIED
DATE __tliglgo BYSPe

U ».:m ":h-E‘_ e
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UNITED STATES GOVERNMENT - ;
Memorandum
TO : ACTING DIRECTOR, FBI (139-4089) paTe: 5/8/73

PTTA . FA&LT LAdcraTorty

ﬁl[ BAC, WFO (139-166) (P)
0,

suBJecT: JAMES WALTER MC CORD, JR., ET AL
BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL
COMMITTEE HEADQUARTERS,
WASHINGTON, D.C., 6/17/72
I0C
(00: WFO)

Re Bureau letter to WFO, 5/3/73.

No Laboratory examination of items submitted by
Newark is necessary in this matter.

Laboratory may return items to Newark.

ALL INFORMATION CONTAINED
JEREIN IS UNCLASSIFIED
; : DATE_ t\Wy'\to BY SPaweliem 1pmS

Buy U.S. Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings Plan
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IAC, Nowark (139-170) 165

COMMITTER HEADQUARTERS,
WASHINGTON, D. C., 6/11/73
10C

{00: WFrO)

 f

Newark.

separate cover via registered mail,

.-

1 - BAC, Washington FieMd

i

p MALED 25

MAY 151973 |
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/k):j Aitlngmreetor, rx [3?‘40"0?/&/‘{3 1

JAMES WALTER MC CORD, JR., KT AL
BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL

B R )

L ;ff" S

- Mr. Nuzum =
(Rm. 2248)

1 - Mr. Conrad

1 - Mr, Bradley

1 - Mr. Johnson

Re Nowark letter dated 4/24/93, submiitinga °~ ~°
miniature transmitter and associated materials to the R
Laboratory; Bureau letter: o Washington Field dated §/ Sﬁ‘,

and Washingtoa Field lotter to Bureau dated 5/8/¥8, s

Washington Fleld Office advised tn referenced lotter = ot
dated 5/8/73, that no Lahoratory examination of items gubmitted s
by Newark neccesary and that the items eould be returned o - T

T AT T

| Al items submitted by Newark as enclosures to - SR
letter dated 4/24/73, are being forwarded $o Newark under - L '

ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSIFIED
DATE __tLig\ge BYsPavapisemibng
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OPNOMAL FORM NO. 18 - T~ 104 .

MAY 1981 POITION (.’ O

014 GEN. MEQ. WO. 27

UNITED STATES G&VERNMENT Mr. Felt

M. Baker __
Memorandum e ‘gﬁ“:’;“
_1
‘ TO MR. FELT : paTe: 5/9/73
/\h Millee, ES,
‘ Wr. Soyars
WFROM MR. BAKE‘A\ x "" 7 . o
— Y Tele. Roow
O M. Baise
SUBJECT: Mr. Barnes
JAMES WALTER MC CORD, JR.; ET AL :' fl':l:"m———
(WATERGATE) . L " Com
1% A AJAVAT i daf y

€7 WAY 58 19/3 AEREIN IS UNCLASSIFIED

Nr. Mintz
Mr. Eardley
Mrs. Hogan

The enclosed material was nron
Nl N A LA L

rod during tha Taniiower
AR AT b Nl 4= AL 4 Lk L

W4 LlE WIC ua.uuaxy,

1973, trial of the original Watergate defendants. It was prepared for

former Acting Director Gray by Major John C. Fryer, Jr., White House
Fellow assigned to the Office of the Acting Director. NW

v v
Following the departure of Mr. Gray this item was sent
to this office for disposition by Mr. David Kinley.

The material is a summary comparison of trial testimony

SOEE A8 8 SRAANSLy RS o AL AL testimony
as reported in the press (not from offlmal transcripts) with information -
in the investigative file. Where reported trial testimony differed with
or supplemented the findings of the FBI a notation was made opposite the .-
summary of testimony. '

For record purposes.

L 4
139-4089 | %
Enclosure m/ _
1 - Mr. Baker . M B 1ﬁf/ -
1 - Mr. Gebhardt f/ :g)c"c"‘y LI v i
1 - Mr. Donahoe -2 ,ALb
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SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY

CORROBORATION WITH INVESTIGATIVE FILES

ALL INFORMATION CONTAINED
/39 so 5 7 ¢ u{‘( HEREIN IS UNCLASSIFIED ™

DATE__ GLvgign  BY Stataphiestons




. INDEX

WATERGATE TRIAL TESTIMONY

Name of Witness Date of Testimony
* B  BALDWIN, Alfred C. I Jan, 17, 19, 22
BARRETT, Officer John B, (MPD) Jan. 16
BENNETT, Robert F. Jan, 23
C CADDY, Douglas Jan, 22
CHNOW, Kathleen Jan. 26
_ D  DENELL, Detective Robert G. (MPD) Jan, 17
:f-?«
e FLETCHER, Robert Bennett Jan. 11
‘;! . FIELDING, Fred F. Jan. 29
v G GREGORY, Thomas James Jan. 11, 15
s 4
i H  HAMILTON, Officer Richard Jan. 16
; ' HOUSTON, Robert L. Jan., 29
. ) J  JONES, Linda L. Jan. 25
K KEHRLI, Bruce Jan. 26
LANVILLE, Officer Larry (MPD) Jan. 16
LEEPER, Detective Sgt. Paul Jan. 16
M  MAGRUDER, Jeb Stuart Jan, 23
N NEAL, Carlo Jan. 17
O ODLE, Robert C. Jr. Jan. 23, 29 and an unidenti-
A fied date shown under "Misc. "
C i ' OLIVER, R. Spencer Jan, 29
! P PARSONS, Joseph B. (FBI) Jan. 24
: PORTER, Herbert L. Jan. 23 and an unidentified
date shown under "Misc. "
"' R RICHARDSON, Michael Jan. 26
s SHOFFLER, Officer Carl (MPD) Jan. 16
® SLOAN, Hugh W., Jr. Jan. 23
W  WELLS, Ada M. Jan. 26
l WILLS, Frank Jan. 16
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SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 11, 1973
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Thomas James Gregory testified:

1. He had first been contacted by Robert Bennett
Fletcher, an old friend from New Jersey.

9. After Fletcher's call he received two lettera, one
signed "Earl Warren, " the other signed "Ed Warren. "
One letter contained & round-trip ticket for Gregory

to fly to Washington, which he did on about February 20,
1972. He met with Warren that same night. (He identi-
fied Warren as Hunt from a picture shown to him by
AUSA Silbert. }

3. Hunt asked him i he had any qualms about what
Hunt had asked him to do. He gaid no. Hunt and
Gregory then talked about Gregory going to Muskie
Headguarters the following day and trying to get on
as a student intern.

4, He wont to work for Muskie dbout March 1, 1972,

5. He was asked to supply information about campalign
schedules, names of major advisors and contributors,
contents of speeches, and dissention within headquarters.
Hunt kept reminding him about scheduling, and how
{mportant it was to him{Hunt).

¢. He was paid $175 per week from March through mid-
June, 1972.

7. Heposedasa volunteer student intern and received
credit from Brigham Young University for. "off-campus'’’
studies for his work. -

[ e
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CORROBORATION OF TESTIMONY WITH mVESPIGATWE FILES
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Testimony agrees with {nformation furnished by Gregory
during FBI interview.

Tegtimony agrees with information furnished by Gregory
during FBI interview. The FD 302 does not indicate that a

photograph of Hunt was displayed when Gregory was interviewed

in Provo, Utah. It does indicate that Gregory knew Hunt
and McCord (their photographs had been widely circulated
throughout the nation by the media).

Testimony agrees with information furnished by Gregory
during FBI interview.

Testimony agrees with information furnished by Gregory
during FB] interview. .

Testimony agrees with information furnished by Gregory
during FBI ihterview.

Testimony agrees with information furnished by Gregory
during FBI interview. .

Pestimony agrees with information furnished by Gregory
during FBI interview.
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SUMMARY OF TESTIMONY - JANUARY 11, 1873 CORROBORATION OF TESTIMONY WITH INVESTIGATIVE FILES

Thomas James Gregory (cont. )

8. Hunt told him the information would be given to ' This information was not developed during the FBI interview

"RBob Fletcher and the gentleman Mr, Warren' ' with Gregory.
referred to as the man who would give him the money

to pay me (Gregory)."

9. Hunt "indicated that there was & friend or ) This information was not developed during the FBI interview
friends in town to whom the information would be with Gregory.
of great value. "

.

10. Once a day he contacted Hunt on an unlisted This information was not developed during the FBI interview
phone. They met once a week, sometimes more . with Gregory. According to the FD 302 Gregory and Hunt
frequently, at 2 drugstore at 17th & K, N.W. - usually met in the Roger Smith Hotel lobby.

11. He gave Hunt the information in 2 white This information was not developed during the FBI interview
envelope during Friday evening meetings. He . with Gregory. The FD 302 states only that Gregory miet
would receive in return a white envelope con- : Hunt weekly, gave Hunt his information and was paid each
taining his pay, in cash. . time in cash for which he gave Hunt 2 receipt.

12. 1In April, after Muskie had lost several pri- Testimony agrees with information furnished by Gregory
maries, Hunt had him switch to the McGovern during FBI interview. Although information regarding
Headquarters, alsoasa student intern, He was requested description of the physical layout of first floor
asked to provide the same type of information a8 offices of Manklewicz and Hart was not contained in the
pefore. In addition, he was asked to supply 2 FD 302, WFO advised this information was developed
description of the physical layout of the first during lengthy, detailed pretrial conference of AUSA
floor offices, including the location of electrical Silbert and SA Angelo Lano (WFO Watergate case agent)
outlets, heating ducts, pictures, and lamps in . _ with Gregory.
the rooms used by Frank Mankiewlcz and Gary
Hart.

13. After he gwitched to McGovern, his meetings The FD 302 states that Gregory, during the period of his
with Hunt switched to the lobby of the Roger Smith employment at McGovern Headquarters, usually met Hunt
Hotel, at 18th and Pennsylvania, N.W. at the Roger Smith Hotel. No mention is made of &

: gwitch from a previous meeting place.

14. In mid-May Hunt introduced him to another man The FD 302 does not identily Frank Mankiewicz' office,

whom he identified as McCord. McCord later but does state that McCord had unsuccessiully attempted

“tnan and tried unsucceasfully to bug McGovern Headquarters on or sbout May 27, 1972,

-—-1-1-:-v_‘,u—v‘-ﬂ‘«"*-;ﬂ")lvt—f1'4‘“.'n—n R
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SUMMARY OF TESTIMONY - JANUARY 11, 1973

Thomas James Gregory {cont.)

15. Also in mid-May Hunt introduced him to another
man, who sat wearing dark glasses in the rear of a

car driven by Hunt. The three of them stopped at a o
McDonalds' for hamburgers and gomething to drink.

The man took off his dark glasses.

16. At one time he was asked by the McGovern staff
to deposit $120, 000 -~ most of it in small checks -- -
in a campaign bank account. He later toid Hunt the
bank account number, the names of the larger con-
tributors, and the breakdown of the deposited sum, .

17. He met with Hunt and about 6 people, several of
whom were of Spanish-American descent, at the
Manger Hamilton Hotel on May 22 or 23, 1972. He
identifted, in court, Liddy, McCord, Sturgis, and
Gonzales as having been at that meeting, but was
unabie to identify Barker and Martinez.

18. He was first questioned by the FBI on December 19
and 20, 1972, "It was evident that the agent did not know
what he was supposed to question me about. I told him
to sit down. I had quite a bit to tell him."

CORROBORATION OF TESTIMONY WITH INVESTIGATIVE FILES

This information wis not developed during the FBI {nterview
with Gregory.

This information was not developed during the FBI interview
with Gregory.

Testimony agrees with information furnished by Gregory .
during FB! interview, However, the FD 302 indicates that

" Gregory met these individuals on or about May 27, 1972

instead of May 22 or 23, 1972. Although Gregory did
indicate in our interview with him that the meeting including
Hunt; McCord; 3 or 4 individuals of Spanish descent; and |
another man that Hunt deferred to, Gregory did not specifi-
cally identify Liddy, Sturgis or Gonzales.

WFO set out a teletype lead on December 13, 1972, for
the Salt Lake City Office to identify the subhacriber to
phone number 801-373-2845, which had been called on
February 14 and 15, 1972. This led to Gregory, who

was interviewed by a Salt Lake City agent to determine

his assoclation with Hunt and his knowledge, if any, of

the Watergate incident, The Salt Lake City agent obviously
was not familiar with intimate details of the Watergate
investigation; however his FD 302 of the interview with
Gregory is 4 1/2 pages long and indicates a good inter-
view. AUSA Silbert and SA Lano, In pretrial conferences,
obtained more information from Gregory, a8 Gregory's
testimony shows, '
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SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 11, 1973

Robert Bennett Fletcher testified:

1. In early February, 1972, Howard Hunt asked him
if he had any friends who were "strong Republicans'
who would be willing to work for the Democrats with
the intention of returning information to him:

2. He corttacted 4 or § friends. (one press account)

3. He could think of no one but would notify Hunt
if he though of anyone. (ancther press account)

4. He contacted Gregory, who was agreeablé after ) .
thinking it over for a day.

5. Gregory discussed his activities with Fletcher
"in a general way," such as when he learned some-
thing interesting in the Muskie campaign.

8. In mid-June Gregory was no longer satistied ‘
and quit working for Hunt. }

CORROBORATION OF TESTIMONY WITH INVESTIGATIVE FILES

AUSA Silbert wanted Fletcher to be a surprise
witness. Since the Bureau would have to turn FD 302s over to
defense attorneys, if Fletcher had been interviewed, we
agreed not to interview him.
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SUMMARY OF WATERGATE TESTIMONY - JANUARY 18, 1973

Thomas J, Gregory testified: .

.

1. Hunt introduced him to a man who was wearing sungluus
when Hunt picked Gregory up in a car one night in mid-May.
When the three stopped for hamburgers at McDonalds' the
man took off the dark glasses. It was Liddy.

2. Hunt I.nd Liddy persomlly surveysd McGovern headquarters
Jprior to the last attempt to break in on May 28.

3. The attempt to break into McGovern headquarters on

May 28, by the 4 men from Miami, was headed off by Gregory
when he warned them someone was still inside the headquarters.

4. McCord tried twice to bug McGovern offices last May.

5. MeGovern received a contribution from the Americans

for Democratic Action and from another group identified as
NP, which could have been the National Peace Action Coalition,
The campaign staff used code letters to lid in identification of
contributlons. .. .

6. When he wanted to quit the Hunt operation, he was urged
to talk over his pians with Robert F. Bennett, president of

Robert R. Mullen & Co. Bennett subsequently lgreed to o

deliver hu lottor M rulcmtion to Hunt.

CORROBORATION OF TESTIMONY WITH INVESTIGATIVE FILES

1. This information was not developed during the FBI inter-
view with Gregory(Note:duplication of testimony from 1/11/73).

4. This specific information was not developed during the FBI
interview with Gregory. However, Gregory did say he was

aware of two oceasions on which bugging of McGovern HQ was
attempted. The first was in mid-May, when McCord walked
through MeGovern HQ during daytime hours, and was uneuccesga .

. ful in planting & bug. The second attempt was on May 28, 1972,

(May 27, 1972, according to Baldwin), when Gregory sbayed late
at McGovern HQ to advise Hunt when everyone had left the build-
ing. The bugging operation was cancelled when another McGovern'
employee rémajned in the building after Gregory left,

3. Correlates : ‘ .

4. Bee Iém #2 of testimony above, y

§. This irformation was not developsd during the FBI inter- |
view with Gregory.

6. This information was not developed during the FBI inter= -
view with Gregory. However, Gregory did state that he met
with Hunt on sbout 8/15 or 6/18/72 at the Roger Smith Hotel -
(Washington, D.C.) and formally terminated hh cmplcmncnt
with Hunt, _ ) -

: i Dt ~?,
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SUMMARY OF WATERGATE TESTIMONY - JANUARY 18, 1973

Thomas J. Gregory !oont.)

7. He identitied Liddy lnﬁ MecCord as ho of the men he met

while working for Hunt,

L

8. Hunt and McCord first discussed bugging Mankiewics's
or Hart's offices in & conversation with him in mid-May in &
park across the street from the Roger Smith Hotel,

9. He was supposed to introduce McCord as "a ;
friend or acquaintance of mine” and distract campaign
staff members in the other office while McCord slipped
into one of the two offices (Mankiewics's or Hart's) to.

~ put a bug lbqve'u tile in the ceiling.

10, The bugging attempt falled when McCord did not
have enough time to conceal the device "because too
many people were going back and forth in the haliways."

11. After this, Hunt and McCord decided that the "bug

{ . had to be planted by another means, by going into
i -~ MeGovern headquarters at night. "

T 1a. AboutMnyﬂor!Snmoetingmutupatﬂm

Manger Hamilton Hotel to make final plans for the

N 13. His rolomwmyutucowm humu-ton L
htoonuunlchtotwnmdulockthomﬂom RS

CORROBORATION OF TESTIMONY WITH INVESTIGATIVE FILES

7. During the FBI interview, Gregory did identify: McCord, Hunt,
a locksmith, and several other men as having attended a meeting
on 5/27/72 to plan the bugging of McGovern HQ, The description
of one individual, to whom Hunt seemed to be respmmible, appears
to be that of Liddy

8. This information was not developed during the FBI inter-
view with Gregory_.

9. This information was not developed during the FBI inter-
view with Gregory.

10. This information was not developed during the FBI inter-
view with Gregory.

L}

11. 'nns information was not developed during the FBI lnter-
view with Gregory.

12. Durlug the FBI interview, Gregory placed such a m«t!u
on 5/:7/'12. -

13. During the FBI interview, Gregory did not mention unlocking

o any doors; however he did otherwise describe his role in the

aborted nlghmmo bugging operation aimed u lchonrn BQ
(m Rem #3 of tcltlmony above), ... - .
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SUMMARY OF TESTIMONY - JANUARY 18, 1073

CORROBORATION OF TESTIMONY WITH INVESTIGATIVE FILES

Thomas J. Gregory (cont.)

14, This attempt falled because anothet staff member
had remained there late that night.

14. Correlates

15. In mid-June he decided to quit, 15. Correlates

16, He had earned a total of about $3, 400 working for 18. During the FBI interview, Gregory said he was paid $175

per week, and that he was employed by Hunt during the period
3/1/72 - 8/9/72 (about 14 weeks). He also said he received
$130 in expense money via Western Union, The total of these
amounts is $2580, '
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SUMMARY OF WATERGATE TESTIMONY - JANUARY 16, 1973

Frank Wills (Watergate security guard) testified:

He had become suspicious and called police after twice
finding the same doors taped so that they would not lock.

e

CORROBORATION OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES

Correlates .
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SUMMARY OF WATERGATE TESTIMONY - JANUARY 18, 1073

Officer John B, Barrett (MPD) testified:

1. He znd two other police officers responded to a radio call

" and arrived at the Watergate about 1:45 am.

2. After a quick briefing from Wilis (the security guard who

found the taped doors) the officers, dressed in casual clothes,
began surveying the building. They found a door taped on the

eighth {loor, but found no other doors unlocked.

3. He was called to the sixth floor, the location of Democratie

. Party offices, where a door from the stairs to the office

corridors was taped open and "scratch marks were apparent”
on the lock,

4. After finding the office "in disarrayed fashion . . . messed
up'' he drew his service revolver '"because I felt this might be
something good, that there might be someone in there."

5. The search was continued and they found the platform pre-
paration room, where the 1972 party platform was being pre--
pared, "in even more disarrayed fashion."” The two officers
with him, Sgt. Paul Leeper and Carl M.Shoffier, went briefly
cut on the adjoining terrace, but found nothing.

6. He and the others contirmed looking, with Barrett moving
toward the office of party chairman, Lawrence F. O'Brien.
He came to a partition creating a cubicle for a secretary., "I
was hesitant to go around that corner. -I just had a feeling. "

CORROBORATION OF TESTIMONY F'RbM INVESTIGATIVE FILES

(Officer Barrett was not interviewed by the FBI as a copy of MPD
report covering the break-in circumstances was obtained. )

1. The MPD report doe$ not state the time the officers responded,

but does note that Security Guard Frank Wills was interviewed at
2:10 am on 6/17/72.

2. The MPD report statea that tape had been coveriﬁg the locks -
on & basement garage door and doors on the 8th and 6th floors.

3. Testimony ngrees with MPD report, except that no mention
was made of the 'scratch marks'' on the lock. .

4. This testimony is not included in the MPD report,

8. This testimony is not included in the MPD report.

6. This testimony is not included in the MPD report.
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SUMMARY OF TESTIMONY - JANUARY 16, 1873

Officer John B. Barrett {cont.)

7. "Anarm appeared . . . just inches from my face"

on the other side of the glass in the partition. "Needless
to say, I was alarmed. I jumped back . . . back-pedaled
here very quickly . . . Iyelled out, 'Hold it, police."
"I'm sorry, I didn't say 'Police. "

8. "I saw numerous hands. As they went up, I saw

gloves, similar to a surgeon's gloves -- blue and white. ..
I said '‘Come out.' The gentlemen came out." "I
believe it was Sturgis said, 'Keep cool, you got us. ' "

8. Among the items taken from the men were about
$1,300 in $100 bills, burglar tools, bugging devices, two
cameras, photographic lights, and about 60 rolls of
assorted film, and several pieces of false identification
on Sturgis. McCord also had applications for college
media press credentials for the Democratic convention
in his suit jacket pocket.

CORROBORATION FROM INVESTIGATIVE FILES

T. This testimony s not included in the MPD report.

8. The MPD report states only that one of the subjects
(not named or described) sald "You got us” and that the
subjects were wea1 ing surglcal gloves.

9. While not specifically mentioned in the nbove-noted
MPD report, the testimony concerning the $1, 300 in $100
bills, burglary tools, bugging devices, 2 cameras, photo-
graphic lights, several pieces of false identification on
Sturgis is consgistent with other MPD reports and FD 3028
in our files. MPD reports in our possession account

for 41 rolls of flim.
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SUMMARY OF WATERGATE TESTIMONY - JANUARY 168, 1973 . CORROBORATION OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES
Officer Carl Shoffter (MPD) testified:

1. About his search of DNC Headquarters, In particular
the balcony.
This information was not developed during ¥B1 interviews nor

was it contained in MPD reports in our possession,
2, While on the balcony he observed a man standing in :

the window of the Howard Johnson Motor Lodge across
the street, and remarked "I hope that guy doesn't call
the police,"
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SUMMARY OF WATERGATE TESTIMONY - JANUARY 16, 1973
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Officer Richard Hamilton (MPD) testified:

1, About the discovery of what he thought was a "bomb"
in the AWOL bag @Ym bag found in DNC Headquarters at
the timae of subjects’ arrest).

~

oo

CORROBORATION OF TESTIMONY WITH INVESTIGATIVE FILES

1. This testimony is consistent with MPD report although
Hamilton is not identified as the source.

o~
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SUMMARY OF WATERGATE TESTIMONY - JANUARY 16, 1973

CORROBORATION OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES

Detective Sergeant Paul Leeper (MPD) testified:

1. He located the now known bug on a desk outside
O'Brien's office and put it in the AWOL bag without
inspecting it. “

1. This information was not developed during FBI interviews nor
was it contalned in MPD reports in our possession.
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SUMMARY OF WATERGATE TESTIMONY - JANUARY 16, 19738

A,

Officer Larry Lanville (MPD) testified:

1. He responded to a bomb threat at Second District head-
quarters, and after dismantling the now know Ari Smoke
Detector, left the precinct and went to the Watergate whers
he caused a further search of the premises to be made

because he thought the device may have been a timing device
for a bomb,,
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CORROBORATION OF TESTIMONY WITH INVESTIGATIVE FILES

1. This information was not developed during FBI interviews
nor was it contained in MPD reports in our possession.
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SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 17,1973

Exhibits introduced today:

1. $3,500 in cash,

2, Church business cards in the name of one
of the original T defendants,

3. A list of telephone numbers,

4, € cannisters with labels stating the victim

becomes ""harmless, coughing or staggering
blindly while you escape or someone heips you,"
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CORROBORATION OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES . .

This evidence was obtained from the search of the 5 men .
arrested on 6/17/72, or from their rooms at the Watergate
pursuant to issuance and serving of search warrant,
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SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 17,1973 ‘ CORROBORATION OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES

Alfred C, Baldwin, III, testified:

1. McCord called him at his Hamden, Conn,, home on 1. Correlates
May 1, 1972 and asked him to come to Washington

immediately for an interview, He flew down the same

night, met with McCord the following morning and was

hired after a brief meeting with Frederick C. LaRue,

2. His first assignment was to guard Mrs, Mitchell 2. Correlates
on a trip. McCord gave him eight $100 bills for

expenses, He left with her May 2, returning May 8.

His pay was $70 a day while with Mra. Mitchell,

3. When he returred from the trip with Mrs, Mitchell, 3. Correlates
he went home to Connecticut and returned to Washington
May 9 or 10,

4. McCord said LaRue would accompany Mrs. Mitchell
on her next trip, but McCord "asked me to stay in
Washington to conduct other activities , , .

Mr, McCord told me this was the way to go up the
ladder, If the President was re-elected, this was

the way to join the team and come up the ladder.”

The new job involved a cut in pay to $225 a week,

4. Generally correlates. On 5/11/72 McCord advised Baldwin,
-at a breakfast meeting at the Roger Smith Hotel, that the trip .
with Mrs. Mitchell was off, but that he (McCord) had additional
work scheduled for Baldwin. He told Baldwin he was to be paid -
$800 per month and that this work wouid continue at the
Republican National Convention in Miami, Florida.

5. He attended different demonstrations at McCord's . 5. Baldwin told the FBI that he covered several demonstrations
direction to see if any threats were made against the o for McCord during 5/11-22/72 and was required to report any
President, the Mitchells, or the re-election committee significant developments to McCord by telephone. Baldwin also
headquarters. At the same time McCord asked him to sald McCord told him to move from the Roger Smith Hotel to
move to the Howard Johnson's Motor Lodge on Virginia Howard Johnson's,

Avenue, across the street from the Watergate,
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SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 17,1973

Alfred C, Baldwin, III, testified {(Continued...):

6. About May 23 he went to Connecticut, returning

May 26 to his hotel room, "Mr, McCord was there

and there were different pleces of electronic equipment
in the room, Mr, McCord 8said, 'l want te explain some
of the equipment. This is what you'll be doing' . . .

He said, 'you'll be monitoring here . . . you'll be
worlking here in the room."

7., In the room were two receiving units, a headset

and two tape recorders. The tape recorders were

"never used” because McCord was unable to hook

them up to the receivers. In addition, only one of

the two receivers ever picked up any phone conversations,

8. After having Baldwin listen to £'conversation and
make notes of it, McCord told him he would be back in
the evening with two men, "Mr, McCord told me he
wouid be introducing me under an alias , . . and he
told me he would be introducing the other individuals
under aliases because we're all in security work, "

8. McCord later brought Hunt and Liddy to the room
and showed them the equipment, "Mr, McCord stated
they had received a conversation and handed Mr, Liddy
the memo he hag put in his wallet, "

10. MrCord asked Baldwin to use the alias "Bill
Johnson, " and introduced Liddy as “'George" and
Hunt as "Ed,"

CORROBORATION FROM INVESTIGATIVE FILES

6. Generally correlates,but our report does not
include the quoting of McCord.

7. Baldwin told the FBI there was only one tape
recorder, which was never used.

8. This Information was not developed during FBI
interviews with Baldwin,

9. This information was not dﬁloM during FBI
interview of Baldwin.

10. Correlates, ,
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SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 17,1073

Alfred C, Baldwin, III, testified (Continued. . .)

11, The $ left and McCord returned about 11:30 pm
and told Baldwin to come with him, He & McCord
drove to near the Capitol and on a side street McCord
told Baldwin "This i8 what we are jinterested in. This
is where we’'ll be working," It was Senator George
McGovern's campaign headquarters. McCord said
'"We may move you up to this location and have you

‘do the same thing here,”

12. Then they stopped by a parked ear, where
Baldwin said he saw Hunt in the front seat and Liddy
got in the car with McCord and Baldwin, After driving
past McGovern headquartera, "Mr. Liddy advised .
Mr, McCord it was a no-go, We'd have to try it again
some other time,"

13. McCord addressed Liddy as "'sir,"

14, He continued monitoring econversations from the
phone of Spencer Oliver, making logs of the calls and
turnjng the logs over to McCord who came by at least
once i day,

15, He did not know what McCord did with the logs.

16. He did not know to whom the memos (that McCord
prepared) were addressed.

17. He kept a log of every conversation he overheard,

18 McCord came by "a couple of times a day” to pick
up the typed copies of the log, - ) '

-

CORROBORATION FROM INVESTIGATIVE FILES

11. Correlates

12. Correlates

13. Baldwin told the FBI that McCord addressed
Liddy as his superior.

14, Correlates

156. Correlates -

16. Correlates

]

17. Correlates

18, Baldwin told us the logs were picked up daily,
by McCord.
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SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 17, 1973

Alfred C. Baldwin, I, testified {(continued)

19. He included the "detalled contents" of each
conversation in notes he made on an electric type-
writer McCord took to the room in May.

20. "My instructions were when I woke up in the
morning fo late at night -- and any time I was in

the room -- to monitor the units.” This usually

went on from 8 am to 6 pm.

T VSN ! O RN GPOUNI b S AP

21. On all occasions but one he turned over coples
of his logs to McCord, who would sometimes call

, during the day to inquire about other information that
had been obtained.

R A s

! O 22, Once he delivered the loggs to someone else,

23. He worked directly for MeCord but felt that
Liddy was McCord's superior, When Liddy spoke,
McCord would respond "yes, sir" or "no, sir."”

24, McCord told him to prepare the logs "in
duplicate and destroy the notes." Both copies were
turned over to McCord.
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CORROBORATION FROM INVESTIGATIVE FILES
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19. Baldwin told us he recorded in his logs the date,
time and conversational activity using, first,
accounting paper, and then legal-size yellow pads,
The only mention of electric typewriters was when
McCord on 6/16/72 had Baldwin obtain 2 typewriters
from the back of a truck packed in the basement of
the Howard Johnson Motel.

20, Correlatea

21,

24,

Correlates

Correlates

Generally correlates

This was not developed.
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SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 17,1973

Carlo Neal (front desk manager of the Watergate Hotel) testified:
o
1. Eight men with the same names as those in

Barker's book checked into the hotel on May 26 with
reservations through May 29,

2. The bill, amounting to $1,208, was pald with
cash,

CORROBORATION OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES

1. Correlates

2. The total of $1,208, 45 was paid in cash by
Mr. Warren (Hunt).
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SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 17, 1813

Detective Robert G, Denell (MPD) testified:

He had found an address book belonging to

iv  .ernard Barker, in Barker's hotel room at the

Watergate after the June 17 break-in,

2. In the book were eight names, including the
aliases of six of the original seven defendants.
{Two other names, Felip Piedra and Joseph
Reynaldo Granda, were not immediately
identified. )

3. A search of a hotel room allegedly occupied
by some of the Watergate suspects produced a
check for $6 bearing the name of E, Howard Hunt,
Also found were $3500 in case, several tear gas
cannisters, surgical gloves, camera equipment,
return plane tickets to Miami, and two address
books,

C, )

CORROBORATION FROM INVESTIGATIVE FILES

While Detective Denell was not interviewed and

his name does not appear in the MPD reports, coples
of which we obtained, the testimony in items 1, 2,
and 3 correlates with the results of our investigation.
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SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 19,1973

Alfred C, Baldwin, I, testified:

1. Shortly after ‘midnight (on the night of the break-in), McCord
gave him a walkie-talkie, emptied out his pockets, told him he

¢ was "going across the street,’ and instructed him to calf on

: the walkie-talkie immediately if he saw anything unusual,

2. He watched the scene from the baicony of the Howard
Johnson Hotel,

3. When he saw casually dressed men with guns drawn

on the balcony of the DNC offices at the Watergate he

tried to contact his colleagues by walkle-talkie. I called,
'Base to unit one, base to any unit, A voice answered and
said 'What have you got ?' I asked him, 'How are our people
dressed 7' the voice asked me why. I said, 'Well, we've got
gome trouble. There are some people there in casual clothes
and they've got their weapons drawn, " '

4. Moments after he warned those in the Watergate, he saw
@ 73 number of uniformed police arrive at the Watergate and then
f --two men leaving through an alley,

5. "Are you reading this ? Are you reading this ?* Baldwin
recalled a voice saying over the wallde -talkie after he issued
the warning. Then the voice told him to stay in his hotel room.
"I'm coming up." :

6. Moments later he saw Hunt emerge from the Watergate
complex and walk quickly toward a car. He also saw Liddy
come out but "couldn't be absolutely positive" on his jdentifi-
cation of Liddy. 'T didn't see them together," ’

'CORROBORATION OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES

1. Correlates

2. Correlates -

"3. Correlates

4, Correlates

5. Correlates

6. In his 7/10/72 interview with the FBI, Baldwin sald he saw two
men leaving an alley on the east side of the Watergate, One was Hunt
and the other he felt was Liddy, based on dress and physical appearance,




SUMMAKY OF TESTIMONY - JANUARY 19, 1973

Alfred C, Baldwin, ITI, testified (Continued,..)

7. After the two men got in a car and drove away, a
voice came over the walkie-talkde and said,
on our way."” Then Baldwin heard another voice whisper,
"They've got us.' He then heard McCord say over the
"Are you Metropolitan police ?'" and

= Walkie-talkie,
anocther voice say, "What is that ?"

8. Hunt appeared in Baldwin's hotel room soon after,
made some phone calls, and then told Baldwin to pack
the electronic equipment and take it to Mc¢Cord's house,
Baldwin asked him "whether or not that means I am out
of 2 job at this point, '

9, Ordinarily McCord came at least once a day to
Baldwin's room at the Howard Johnson Hotel to pick
up the logs of the telephone conversations which had
been intercepted.

"On one occasjon I delivered the logs that covered
a two-day pe1iod to the Committee for the Re-election
of the President.’” McCord "instructed me to take the
L-1ogs to the committee... in view of the fact that he was
being delayed in Miami."

It was approximately June § or T, a Wednesday
of that week.

"The tnstructions were to take the logs, place them
inside a manila envelope; then staple the envelope and over
the staple put Scotch tape. He (McCord) then furnished me
a name. I wrote the name down on & piece of paper, later
transcribed that name to the envelope,™

13. He did not remember the name or know to whom the
logs were ultimately delivered. '

COREPOBORATION FROM INVESTIGATIVE FILES

7. Generally correlates; however, Baldwin did not mention
during the FBI interview that he saw the vehicle drive away.

8. Generally correlates; however, during the FBI interview,
Baldwin did not mention any lnterrogation of Hunt as to his
{Baldwin's) job status.

9. Correlates

10, Correlates

11. ' Correlates

12, Generally correlates, but not in such detail con-
cerning the preparation of the envelope (1. e., stapling
and acotch taping the envelope).

13. Correlates




SUMMARY OF TESTIMONY - JANUARY 19, 1973

Alfred C, Baldwin, IlI, testified (Continuved,.,)

14. He delivered the logs "to a guard at the Committee
for the Re-election of the President,™

(-\' 15. About the end of May, May 27-29, McCord went
into the Democratic Party's Watergate offices one
-evening. - "Mr. McCord appeared in Mr, Oliver's -
office. He pul.led the blinds shut." . S

i

€)

CORROBORATION FROM INVESTIGATIVE FILES

14. Correlatens

15. During our interview of Baldwin, he said that on
5/26/72 (in the evening), Hunt and Liddy joined McCord
and Baldwin in Room 419 of the Howard Johnson Motel.
All but Baldwin then proceeded across Virginia Ave.,
up the alley way by the Watergate apartment in the
direction of the Watergate Restaurant. Baldwin
observed this activity from the balcony of Room 419

of the Howard Johnson Motel.
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SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 23, 1073

Alired C. Baldwin, IIT, testified:

He folt he was lcﬂng legally and there was no "hanky-

('a;nlty' involved.

2. One factor which made him think it was legal was
that McCord was chief of security of the Committee to
Re-elect the President and that it was connected with
security,

3. Another factor was that he had seen correspondence
between McCord and the FCC granting McCord |
permission to use certain radio frequencies.

4, The use otanaliaadidmtmakahimuspieiou
anthemdoinglomethlngwm

C-’ Ha could not remember the names of a Nixon
campaign official to whom he delivered logs of
conversations he monitored.

6. At his first FBI interview, agents suggested several
names to him. '""When the name was given me, the first
name | assumed was a last name." He didn't recall what
the first name was, but "'I used the reference 'Glenn' "
because he had a friend name "Father Glenn." ''I used
that as s reference and we tried to establinh the name of
the individual.”

7. His testimeny about ¥Father Glenn" had been "just
given as an analogy." Glenn was "not the name" he
wrote on the envelope to be delivered to CREP.

bORROBORATION OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES

1. Correlates

3. Correlates

2. Correlates

4. This specific information was not developed during the
FBI interview of Baldwin. In the interview, Baldwin did say

that sometime after 5/11/72, McCord told him to use an alias

when he called MeCord. Therufter Baldwin used the alias
"Bill Johnson."

8. Correhtes

8. The FD 3032 covering the FBI interview with Baldwin shows -

only that Baldwin could not recall the name. Details of
efforts to refresh Baldwin's memory on the matter are not
recorded.

7. Same answer as Item #86,




.

SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 22, 1973

Alfred C, Baldwin, I, testified (Continted,,,)

8, When McCord gave him what proved to be the .
surname of the re-election committee official, it

£ as "one that I could not spell, and as I recall it

~as a German-sounding name,"

9. He left the logs with a guard at CREP headquarters
even though McCord had told him to deliver the logs
directly to the individual. ,

10, A defense attorney asked whether Baldwin had
in fact picked out as the re-election committee
official a name suggested by the FBI, "And did

you relate that the name you picked out was SBedan 7
he asked,

Baldwin replied, 'Tt wasn't picked as being the

- person,” putting the stress on "the.” "It was one

of the names picked that we pulled from & group

~2f names to think about, "
WE .

Sl

CORROBORATION FROM INVESTIGATIVE FILES

8. Cdrrelutes

9. Baldwin told the FBI that McCord instructed him to
delliver the logs in an envelope to the guard at the
Committee to Re-elect the President, and to give the

guard irstructions to deliver the envelope to the individual .

r/hose name was on the envelope,
10. See Item #8.



SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY -JANUARY 22, 1073

CORROBORATION OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES

Douglas Caddy testified: -~

1. On the morning of the break-in Hunt called
him on the phone and visited him in his apartment
to n};Range to retain a eriminal lawyer. Hunt

¢ ‘him between 3:05 and 3:15 A M.

2. He spoke with Liddy in the early morning hours of
June 17. Liddy retained Caddy to "represent him in
this case.™

3. He and another lawyer, Joseph Rafferty, went

to find out about the five men who were arrested
‘nside the Watergate. None of the five had contacted
Cad# hetween the time of their arrest and his visit
toth: ). C. Superior Court and the second police
district. ’

4. Liddy paid him a $1 retainer hours after the
five men had been arrested at the Watergate, :

1. In an interview with the FBI on 6/17/72, Caddy told us he was
informed of the arrest (of the five Watergate subjects) by a tele-
phone call from a person whose name he would not reveal. On
the same date, when reinterviewed, Caddy again refused to dig-
close the identity of the caller, since to do 8o, he said, may
violate his attorney-client privilege. Baldwin, on 7/10/72 R
advised the FBI that following the arrests on 6/17/72, Hunt
appeared at Baldwin's room at the Howard Johnson Motel and
called a lawyer {name not known by Baldwin). Finally, after

bei i ilin estions,

2. This information was not developed during our investigation,
since neither Caddy nor Liddy were candid when contacted
by our Agents, .

3. Correlates

4. This was also not developed similarly to Item 2
above, '
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SUMMARY OF TESTIMONY - JANUARY 23, 1073

Robert F. Bennett teatified:

1. For at least 12 days after the June 17 break-in

at the Watergate he passed meseages back and forth
between Liddy and Hunt, who was employed by his
firm at the time,

2. Three days after the break-in he met Liddy at a
magazine stand in & drug store, and was asked to
deliver a message to Hunt, who had left town,

3. He cannot recall what the meuag'a was because
of its complexity.

4. At one point, while Hunt was working at the

Mullen Co., he had a private phone installed in his .
office for use 1n his part-time White House consulting

duties, Hunt paid the bill for the phone, which did

. not operate through the Mullen Co. awitchboard.

' .

CORROBORATION FROM INVESTIGATIVE FILES

1. This information was not developed during our
6/21/72 interview with Bennet. Bennett did say he
had been in contact with Hunt on 6/19-20/72, but made
no mention of messages between Liddy and Hunt.

‘2. This information was not developed during FBI

interviews with Bennett or others.

3. Bame as above.

4. Hunt's unlisted telephone number (293-2748) at the
Mullen Co, was discovered as a result of a subpoena
issued 6/21/72 for the toll records of Barker's residence*
in Miami. The details as to the installation date of

this phone are not set forth in the lengthy records of

our interview with Bennett,

P

et

P RN T



il & s

e o
. B =
.'J_}Ms.:-.-...maa;.z: i o+

! oo P . O - . P il
e e e A R i A 3 s e e e S8
v . .

e i

L

s

.\

< e A

LN
SUMMARY OF WATERGATE TESTIMONY -JANUARY 2, 19D

Jeb Stuart Magruder testified:

1, Liddy was hired in December 1971 to do political
legal and intelligence work,

(N In late Dece:nber Magruder and Porter discussed

potential probelma of violence they might have aimed

at the "surrogate candidates” who would be campaigning
for President Nixon, Bince the stand-in candidates
would not have S8ecret Bervice protection "we felt we had
to establish our own lines of communication, "

3. He met with Liddy and Porter for five minutes and
Liddy then began gathering intelligence,

4. In January 72, he gave Liddy an additional assign-
ment to find our what kind of demonstrations were planned

“for the Republican conventjon, then scheduled for S8an Diego.

5. For the two projects Liddy was authorized to spend
$250,000.

6. He emphasirzed to Liddy that "acts of our committee

would be handled in a legal and ethical manner,”

7. Asked what information Liddy suppiied, he said
Liddy found out that instead of the expected 100,000 -
demonsirators, the Republicans could expect 250 coo,
For this reason, in part, the convention lito was

‘ changod to Miami,

Ty

‘ 8 Ho never gave uddyany lnhmgonu mlgnmod

' regarding the Democratic National Comnittn or
Benntor Goorgo Hoﬂonn. N _

sy

i --.,',‘_ )

CORROBORATION FROM INVESTIGATIVE FILES

1. Correlates

3. Correlates

3, Correlates as to a meeting, but no mention i» made In

our report of interview as to the length of time of the .
meeting.

4, Correlates

»

8. Correlates

8. Generally correlates. On 7/20/72, Magruder advised
us that he told Liddy not to embarrass the CRP, since it

invoived a presidential campaign, and to eonduct his
activities with'n the law,

7. Co-.relates

) t
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SUMMARY OF WATERGATE TESTIMONY-JANUARY 23, 1073

Jeb Stuart Magruder testified (Continved...)

9. About $235,000 had been budgeted for an intelligence

operation, assigned to Mr, Liddy, which had two main
~, purposes, The first was to learn the plans of radjcal
groups that might disrupt political rallies for Mr, Nixon's
leading supporters and that might ""poesibly bodily harm"
the Presidential surrogates., The second was to discover
the intentions of demonstratora at the Republican National
Convention, The Nixon forces "did not want the same type
*of scenes on television™ as those that appeared in 1968
when the Democratic convention was marred by violence,

10. There had been a number of other intelligence assignments,
A candidate known for his antipollution stand was reported
to have received money from & major polluter. Magruder
asked Liddy to "see of there was any more to it than we

 read in the newspapers." )

11, Liddy had been hired by CREP on the recommendation of
John W, Dean III, counsel to the President,

;:,‘ u--; 12, He had instructed all committes employees not to

~ do anything "embarrassing or illegal that could make the
- President's re-election difficult,”

13, McCord "was one of our more outstanding employees. "

14, "We had numerous death threats, purucimrly agajnst
Mr, Mitchell and his wife, and they came to us through
© McCord, ™ , o Co

. i e
- e el e A

—— .‘pl.._‘ [

" 10. This testimony was not developed during our interviews

- 1t was belisved the Mitchells needed bodyguards.

CORROBORATION FROM INVESTIGATIVE FILES

9. Generally correlates; however, Magruder advised us
;10/2% '::lytlut he authorized $250, 000 (rather than $235, 000)
xr .

with Magruder.

Vi -
’

11, During our 7/20/72 interview with Magruder he said
that Liddy was recommended by John Dean and Bud Krogh.

*

12. Magruder told the FBI that he so instructed Liddy. He
did not tell us he instructed all committee employees. "

13. Correlates,

14. This information was not developed from Magruder; , Ct
however, Odle toid the Bureau on 6/28/72 that because the -~ o
Mitchells were no longer afforded FBI protection, yet -

Mr. Mitcheil had assumed the duties of Campaign Manager,

] ! N . N "
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' SUMMARY OF WATERGATE TESTIMONY - JANUARY 39, 1973
- Robert C, Odle, Jr., testified:
1. He hired McCord to handle security for the 10th floor
. 1 CREP headqmtors hear the White House,

—_ e ——— e ke dmee

i % ~ : "t

- ‘u' Ry
ol e ek

a 2, "We assumed from the beginning that there was some
»© chance that those who wished to demonstrate against the
A President would be unable to do so at the White House and
-“‘ 80 might choose to come to the committee offices,. We were
q concerned, too, that papers and files might fall into the hands
!
s
¥
‘.

s

of our oppmenta "
3 8, When asked if McCord had any intelligence function,
he replied, "No, not that, not by electronic meanse,

. * His job was to protect the building and the people in ...
| 'f_ + ¥ -was plugged into law enforcement agencies 80 when
.L re was a demonstration against the committee, it

. would be protected agairist lny demmatntlon or threats
ot violencc. "

14, One of McCord's jobs, as security director of the
committee was "'to be concerned with the threats of

! violence against the buildings in which the committee
was housed," McCord made reports on pouible

: vlolence to him,

5. McCord had given him 17 memoranda concerning

TS FURPI UM R AL - I R TSI

' a listening post in the Howard Johnson's Motor Lodge s
: to monitor phone conversations from the Democntic P
Party'l Watergate offices across the ltroet.

- CORROBORATION OF TESTIMONY WITH INVESTIGATIVE FILES

e B, This information was not developed during our interviews with Odle;
McCord's activities as security director, 'Nothing we EERL R
: ever received would indicate’ that McCord had set up . ° -7 "¢

1. In our 8/19 and 20/72 interviews with Odle, he told us that McCord was

hired on a part-time basis for the period October-December, 1972, McCord’s jol
according to Odle, was to set up security and coordinate the guard force for the -
CRP, and to recruit guards and drivers for the organization. Misa Millicent :
Gleason, a security officer for the CRP, further advised us, in a 7/1/72 interviev
that aa time passed, McCord and his security officers became more and mo
involved in the security preparations for the Republican Convention, and that
eventually, all Convention security matters were being controlled by McCor. ..

2. This specific information was not developed during FPI interviews with Odle. .

$. This testimony waa not developed during FBI interviews with Odle, Our
investigation did not disclose that McCord was given any intelligence functions,

4. While this specific information was not developed during FBI interviews
with Odle, it can be inferred from Odle's discussions with us,

however, during grand jury tutimony by Odlo. these memoranda were . 7
produced.
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SUMMARY OF WATERGATE TESTIMONY - JANUARY 23, 1973

Robert C. Odle, Jr., testified (Continued..,):

© e dmm— [ —

LIEEN

6. Baldwin was never formally placed on the committee

. 11 payroll and he never heard of Baldwin until after the

e break-in at Democratic headquarters,
!

. 7. After learning Baldwin had accompanied Mrs,
x5 Mitchell on a trip during several days in early May,
+4 - he forwarded Baldwin a check for $400,

8. He also learned that Baldwin's performance had
been "unsatisfactory' to Mrs, Mitchell and that he
had only been "trying out” for a job as her bodyguard,

. (17 memoranda from McCord to Odle were .
introduced in evidence. Reportedly most summarize
news reports of demonstrations, bombings, and other
incidents of viclence, ) . o

LI

e -

CORROBORATION OF TESTIMONY WITH INVESTIGATIVE FILES

8. Correlates

7. This information wus not developed during FBI interviews with Odlc
! In fact, Odle told us, on 6/29/72, that a review of the financial records :
‘' of the CRP failed to reveal any payments of any kind to Baldwin, . R

_,' 8. Correiates

BT



Hugh W, Sloan, Jr., testified:

1. Liddy said to him in a hall at committes headquarters,
4 My boys were caught last night. I made a mistake by

.ing someone from here, which I told them I would never
do, I'm afraid I'll lose my job."

s
AW

2, He did not know what Liddy was talking about,

3. He turned over a total of about $169,000 to Liddy
from the time Liddy joined the re-¢lection committee .
until June 1972,

.4. He asked Stans at one point to verify that Jeb 8,
MaGruder, deputy campaign director, had the power .
to authorize the disbursement of large amounts of cash,
Stans in turn asked Mitchell, and the two told Sloan that
Magruder was acting within his authority.

5. He sought verification after Liddy asked for $38,000
of the $250,000 Magruder had earlier alloted him for
political intelligunce work,

8. He eventually pa.id Liddy about $200,000, ut when
Liddy asked for $83,000 in & Jump sum in April he .
asked Magruder a.bout it, and when Ma.gruder lpprond
.anmumrnnrnrmwontmsm ‘ o

. e B _ o .
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SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY - JANUARY 23, 1978

\8. While the figure "$38, 000" was not mentioned by Sloan during .~ ¢

CORROBORATION OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES

1. This testimony was not developed during FBI interviews with
Bldan.

2. Same as sbove,

s. Correlates : ‘ ’

4. This testimony was not developed during FBI interviews with

" Sloan. However,Maurice Stans told us on 7/28/72 that he was ;

informed by Jeb Magruder that funds would have to be paid cut for
certain expenses. Stans instructed Sloan to make available funds
to Liddy for his intelligence gathering program. .Judy Hoback,
who was Assistant to the Treasurer of the Finance Commitiee to
Reelect the President, advised us on 7/18/72 that she believed
Magruder instructed Sloan to hand out various amounts of cash to
certain persons from the CRP. She recalls being handed a tally
sheet by Sioan on about 4/6/72 on which his handwritten notations

“showed that Liddy received either $81, 000 or $88, 000,

FBI interviews with him, Maurice Stans did advise us on 7/28/72 :
that Sloan came to him (Stans) after Liddy had requested $30,000 - Y
from Sloan. Stans referred Sloan to Magruder.

8. Sloan advised the FBI, in a 7/24/72 interview, that he paid
Liddy $199, 000, Judy Hoback, Assistant to the Treasurer of the
Finance Committee to Reelect the President, told us on 7/18/73
she believed Magruder had instructed Sloan to hand out various
amounts of cash to certain persons in the CRP (including Liddy).
Ehe further noted that on 4})(!/ 6/72 she was handed a tally sheet by
Sloan showing that Liddy received either $81, 000 or $89, 000. We
did not Jearn that Bloan sought further verification from Stans,

e Tes

7 L St



SUMMARY OF TESTIMONY - JANUARY 23, 1973

Hugh W, Sloan, Jv., testified(Continued)

7. Sloan took the money for Liddy from the safe in his
office and the safe in Stans’ secretary's office,

e - L

t

8. When asked how Liddy was to use the money given
to him, Sloan replied "I was merely authorized" to
distribute the money. "I have no idea what the purpose
Wwas.

9. When asked whether he had queationed Mr. Magruder
about the purpose of the $189, 000, Sloan answered: "No,
sir. I verified with Mr. Stans and Mr, Mitchell. He
(Magruder) was authorized to make those." He verified

it "with Secretary Stans and I didn't directly but he verified
it with Mr, John Mitchell, " '

Cae T -
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10. No one indicated what the money wiis to be used for.

11, Before the April 7 effective date of a new federal

i

‘4 . campaign finance reporting law, he made a final summary

j " financia] statement and tarned it over to Stans.

a o

“{ | 12. He "aestroyed the cash book" containing actual records
% - of dishursements, S : :
A

é . '.’ i y

4:13 s -:.‘ '," ‘.(v

RIERPEE 08

o i -
T4 L

J
CORROBORATION FROM INVESTIGATIVE FILES

7. While Sloan never told us this specifically, Judy Hoback
advised us on 7/18/72 that cash flowing from the CRP to Sloan was
maintained in Sloan's safe in his office for safekeeping.

8. Correlates

9.  During the FBI interview of Stans on 7/28/72, he stated
he knew of only one disbursement to Liddy. Sloan came to °
Stans after Liddy had requested $30, 000 from Sloan. Stans
referred Sloan to Magruder.

-

10. Correlates

11. On 8/2/72, in a sworn deposition, Stans stated he des-
troyed the tally sheet furnished to him by Sloan. On this
tally sheet were figures in the thousands with names beside
them. .

12. On 7/18/72 Judy Hoback advised ua that there were
about 4 or 5 ledger books prior to 4/7/73, and these books
whre destroyed.
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SUMMARY OF WATERGATE TESTIMONY - JANUARY 23, 1973

Herbert L, Porter testified:

1. He "threw away" the records he had of the
disbursements he made to Liddy,

2. He got three pieces of information for the
money he gave Liddy. They concerned a "left-wing
extremist group in New Hampshire," "a right-wing
* extremist group in Miami, and a "heavy potential
problem in 8an Diego. " _

3. By April, when Liddy went from CREP TO
the finance committee, he had paid Liddy about
$35, 000,
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CORROBORATION&)F TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES

1. Porter advised the FBI on 7/19/72 that Liddy never furnished
him any memoranda, vouchers or expenditure records, but that §
Porter destroyed all receipts which had been signed by Liddy. W

2. Correlates

3. Correlates . ] ;
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SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 24, 1978

Joseph B, Parsons (FBI electronics expert) testitied:

1. He has been a close friend of McCord's since the
early 1940s,

2. He detailed in technical terms the workings of
three wiretaps and a bugging device,

Two officials of a local electronics firm testified:

1, How McCord bought the "very sophisticated" ;
recejving unit allegediy used to monitor bugs and '
wiretaps planted at the Watergate,

Two former bank tellers testified:

1. How McCord deposited $30,000 in $100 bills
in his accounts between April and June, 1972,
$10,000 at a time,

4
1

3
CORROBORATIUN‘OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES

1. This information was not developed by the ¥BI during its
investigation, ‘ .

3. Correlates with Laboratory report, dated 6/26/72.

1. Comlaées.'







SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 25, 1973

Linda L. Jones (Secretary to Robert F, Bennett,
President of the Mullen Co, ) testified: "

1. Hunt often asked her to type letters for him and
they were "always on White House stationery."

2. She often answered Hunt's private liné and the
caller would ask for "Ed Warren,"

CORROBORATION OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES

1. This information was not developed during the 8/17/72 FBI

interview with Mra. Jones.

2. Correlates,

by
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SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 26, 1973

Ida M. Wells {secretary to R, Spencer Oliver) testified:

1. She often used the tapped phone as much as five
times a day and had given no one permission to record
any of her conversations,
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CORROBORATION OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES

1. Generally correlates. She told the FBI on 9/15/72 that
she spent the majority of her time at DNCH answering in-
coming telephone calls for Spencer Cliver and people assigned
to the Platform Committee. She also stated, she knew no-
thing about the bug in Oliver's phone.
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SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 26,1973

Bruce Kehrli (staff secretary to H,R. Haldeman) testified:

1. He went to Hunt's office at the EOD two days after
the June 17 break-in at Democratic National headquarters
drilled open a safe containing electronic equipment.

2. The safe contained a black briefcase filled with &
"bunch of wires' and other items,

3. He gave the objects to Fred Fielding (assistant to
John Dean, I},

Other testimony from unidentified witness:

1, The items found in the safe in Hunt's office included
two microphones disguised as tubes of 1ip balm,
accessories for walkie talkies, a tear gas conta.iner,
marlced maps of the Waghington area,

CORROBORATION OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES

1. Generally correlates; however, Kehrli did not himself
drill open the safe, but rather, had it done by personnel of
Safemasters Company.

2. Thia testimony correlated with what was turned over
to the FBI on 6/27/72 by Fred Fielding.

3. Correlates.

1. This correlates with what was found in Hunt's
briefcase,

B N
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SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 26, 1973

Michael Richardson {Manager of a photo shop in
North Miami Beach, Fla.) testified:

1. Bernard L. Barker came into his shop on June 10,
1972 and asked for a rush job on two rolls of 35 mm. film.

2. When he developed the film he could see there were 38
pictures of documents, 'What was interesting about them
was that there was gloves holding them down on a rug and
also the logs of the national Democratic party.”

3. Two of the documents in the pictures were in shorthand
and the others all were typed; they seemed to be interoffice
memos.

4. "There was a mention of a Kennedy name snd Hubert
Humphrey's name was mentioned and there was more or
less a file on this woman who headed up Humphrey's
campaign -- but nothing derogatory or anything. It just
told about’this woman, That's about it,"” ,

5. When Barker came back later for the 8x10 inch
prints, with Frank Sturgis and another unidentified man,

. ""they seemed very excited about them™ and pajd him $96 . :

pius a $10 tip.
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CORROBORATION OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES

1. Correlates

2. Correlates

- 3

3. Richardson told the FBI that most of the documents had

been typed and that perhaps two or more were handwritten notes.
He made no mention of shorthand to us. He also made no
mention of interoffice memorandums.

4. Correlates, except during our interview, Kennedy's name
was not mentioned by Richardson.

o~

5. Richardson told us the prints were 7 x 10" rather than
8" x 10", . Otherwise, correlates. '
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SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 268, 1973

Kathieen Chnow testified:

1. Hunt had a phore installed in The Executive Office
Building in August 1971 which was billed to her home
in Alexandria.

2. She knew Hunt used two aliases -- Ed Warren and
Ed Hamilton -- but she never knew why.

3. She also worked for Liddy when he was a consultant
at the White House In 1971, and he used the alias of
George Leonard. Again, she didn't know why.

mer G«Efg N :
e :{,i-_‘,r"l".\ i . Jur, Sbar SNMEMY

CORROBORATION OF TESTIMONY WITH INVESTIGATIVE FILES

1. 5She told us that in October 1971, David Young, Special Staff
Assistant, National Security Council, requested that she have a
private telephone line installed in The Executive Qffice Building
in order that E. Howard Hunt would be in a position to receive
calls on that phone. This phone was to be billed to Miss Chnow's
home address.

2. She did not tell us about the aliagses for Hunt,

3. Correlates, except she did not tell us about Liddy's alias.







SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 29, 1973

McCord's Defense

1. A security guard for Nixon campaign headquarters
testified that McCord worried about violent groups.

2. Two clergymen and a nun testified to his "excellent”
reputation as a law-abiding citizen.

e ——

J =
CORROBORATION OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES

1. Robert L. Houston, Security Coordinator for CRP (and who PR
testified for McCord) was interviewed by the FBI on 6/26/72. :
While he did not tell us specifically that McCord was worried about o
violent groups, he described an instance wherein McCord instructed -
Houston to take certain additional security measures, as an anti-

war demonstration was anticipated near the CRP. K

2. These individuals were not interviewed during our investi-

gation, No previous arrest record was found for McCord and :
m/: de’rrogatory information was developed prior to his arrest on A
8/11/72. ’




SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 29,1073

Fred F,_Fielding testified:

That he found electronic eavesdropping equipment ina
safe in the White House office of E, Howard Hunt.

CORROBORATIQN OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES

Correlates.

&..



SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 29,1973
Liddy's Defense

Robert C, Odle, Jr., testified:

In early May, the Committee to Re-elect the President
launched a week-long campaign to promote support

for the President's decision to mine Haiphong harbor.
Committee officials were asked to cali friends and
other contacts around the country to ask that they
write in their support of the President's action,

Liddy was among those asked to make calls.

g

o
7

CORROBORATION OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES

During FBI interviews with Odle, this information was not
brought to light.




SUMMARY OF WATERGATE TRIAL TESTIMONY-JANUARY 29,1973

R, Spencer Oliver testified:

1. He had used a telephone which later was found "
to be tapped.

2. He had been away from Washington on two weekends
last spring when the prosecution claims the wiretaps
were installed, .

This concluded the case for the prosecution,
51 persons had been called as government witnesses,

T,

CORROBORATION OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES

1. Correlates

2. This information was not developed during the FBI interview

of Oliver on 6/20/72. However, during our interview with Baldwin
on 7/10/72, he stated that Oliver traveled to the Texas state con-
vention 6/8-13/72. Alleged break-ins were reported to MPD which

- occurred 5/8, 8 and 28/72. May 8 and 28, 1972, were a Saturday

and Sunday, respectively. Investigation disclosed that the four
Miami subjepts (Barker, Fiorini, Gonzaler and Martinez) to-
gether with Pico and Felippe DeDiego were in Washington,
D.C., 5/22-30/72. Baldwin stated he began monitoring Oliver's
phone on 5/29 or 30/72, :







3

, -
OTHER WATERGATE TRIAL TESTIMONY-UNIDENTIFIED DATES CORROBORATION OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES '
Robert C, Odle testified: '

o . .

1, Hours after the Watergate break-in he led Liddy 1. Ina 10/12/72 interview, Odle told the FBI that on the afternoon ‘
to the biggest paper shredder in the offices of the i of 6/17/72 he saw Liddy destroying files (not further described), —
Committee for the Re-election of the President, using the office shredder. N

s




OTHER WATERGATE TRIAL TESTIMONY-UNIDENTIFIED DATES

Herbert L, Porter testified:

1, 10 students were hired to infiltrate jeft-wing
groups. They were to "asalmilate themselves into  «
such organizations as the Yippies and the SDS and

other such radical groups’'

2, The Nixon committee was "not privy toa lot -

of the information that, say, the Secret Bervice had

or the FBI or state and local government police
agencies might have on the activities of these groups."

ij

CORROBORATION OF TESTIMONY FROM INVESTIGATIVE FILES

1. This Information was not developed during the 7/19/72 FBI
interview with Porter.

2. Correlates,
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covering stay 3/30-4/2/72,

6, One hotel folio card for HARRY FLEMMING covering

above visit, No long distance calls made by
FLEMMING,
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L UBJECT: L. PATRICKNGRAY, III \' tMr. Herington
b FORMER ACTING_DIRECTQER Mr. Conmy
' —_— Mr. Mintz
Mr. Eardley
I was in Monterey, California, attending the Mrs. Hogan
California Peace Officers Convention, May 7 - 9, 1973. On
evening of May 7th, BARBARA HERWIG, former Administrative ]

Assistant to GRAY, called me at the Motel. She said that GRAY
would like to talk to me on the phone and wanted to know if
I would be at the Motel as of 5/8/73. I told her I would.
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ACTION. Mr. Ruckelshaus desired that immediate inquiry
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posture (i.e., any clearing we have to do with U, §. Attorney
handling grand jury and/or Assistant Attorney General
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Menorandum to Mr. Gebhardt
Re: JAMES WALTER MC CORD, JR.
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Hemorandum to Mr, Gebhardt
Re: JAMES WALTER MC CORD, JR.
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the Metropolitan Police Department during the early morning
hours on 6-17-72, where the subjects were taken after

being arrested. It was known that each of the arrested subjects
declined to make a telephone call and Caddy would not disclose
how he became aware of subjects' arrests or who had retalned
him. Investigation disclosed telephone calls were made on
6-17-72, betwecen Hunt's business phone at the Robert R.

Mullen Company, Washington, D, €., and Barker's residence 4in
Miami, Florida, and between Barker®s residence and Caddy's
office and residence telephones.
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Upcn his appearance before the Federal grand jury, Caddy
was held in contempt of court for failing to answer questions
on the basis that he had an attorney-client relationship with
Hunt. The contempt action held b of
Appeals on 7-
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entry signed in the name "Wait" at 3:20 am on that morning;
however, investigation proved Robert Wait, an acgqguaintance of
Hunt and associated with General Foods Corporation with office
space provided by Robert R. Mullen Company, was visiting friends
in Bridgewater, Connecticut, at that time.

Michael Douglas Caddy, 212) P Street, N.W.,
Washington, D. C., is an Attorney at Law having offices at
1250 Connecticut Avenue, N.W., Washinogton, D. C., and is
associated with the law firm of Gall, Lane, Powell and Rilcullen.
In 1960, he was graduated from the School of Foreion Service,
Georgetown University, Washington, D, C., and later obtained
his law degree from New York University, New York. 1In 1961,
Caddy was the Hatiocnal Director of the Young Americans for
Freedom, 343 Lexington Avenue, New York, New York.

Robert F. Bennett, President, Robert R. HMullen Company,
Mills Building, 1700 Pennsylvania Avenue, N.W., advised that
prior to the purchase of the Mullen Company by Bennett in 1970,
Mr. Mullen arranged a luncheon attended by Mullen, Bennett, Caddy
and Hunt, the latter two being interested in purchasing a portion
of the stock. Caddy was at that time employed by the General
Foods Corporation and was assigned to the Mullen Company as
liaison officer. During the same period, RHunt was employed by
the Mullen Company. After Caddy was released by General Foods
Corporation, Mr. Mullen arranged for Caddy to join the law firm
of Gall, Lane, Powell, and Kilcullen. Mr. Bennett acdvised on
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Memorandum to Mr. Gebhardt
Re: JAMES WALTER MC CORD, JR.

6-21-72, he knows that Hunt has maintained a personal
relationship with Caddy as Caddy has called the Mullen Company
offices on several occasions to speak to Hunt. g,
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ocation in the file. One of more of the following statements, where
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material available for release to you.

Information pertained only to & third party with no reference to you or the subject of your request.
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The Honorable William Ruckelshaus —
Acting Director

FBI

U. S. Department of Justice

Washington, D.C.

Dear Mr. Ruckelshaus:

Chairman Bush opened this letter Saturday,
May 12 and asked that I send it to you promptly.

l/tlzfz- ) Sincerely,
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ﬁgli Tom Lias
i Assistant to the
! Chairman
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May 8, 1973

Chairman George Bush
Republican National Committee
310 ist Street SE

Washington, D. C. 20003

Dear Chairman George Bush:

I would like to know if you will pay me to keep my mouth
shut regarding the bugging at the Republican party in June, 1972, which
ended up Watergate., I haven't decided, but I might tell what I know to
the newspapers, I know exactly what happened at your end. I know you
would not want the truth to come out.

Rerun

cc; Mrs, Armstrong

P. 8. 1If anyone knows anything about bugging I do,

P. 0. Box 798
Atlanta, Georgia 30301
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Attn:

P. 0. Box 798
Atlanta, Georgia 30301

To be opened only be addressee.

EISENHOWER
’ . b

Chairman George Bush

Republican National Committee .
310 1at Street SE

Washington, D, C., 20003
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cae o E Enclosed !cr each recelvlng offlca ls a cOpy of an nnslgnod o
. . letter with return address of P, O, Pox 798, Atlanta, Georgia 80301,
.+ to Chalrman George Bush dated 8/8/¥8, together with the envelope - - ; R

‘4« Which contained that letter and a copy of a letter from the Assistamt . . - -
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' and thoroughly interview same conceralng knowledge of this matter. -
‘ '_Prompthr advise FBIHQ the results o( your lnqul.ry : 1
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_ . DEMOCRATIC NATIONAL COMMITTEE HEADQUARTERS,

WASHINGTON, D.C.,
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. For the information of the Bureau and WFO,

there is attached a,copy of a letter dated April 21,

1973, addressged the Honorable SAM J. ERVIN, JR. -
from Mr. AMOS E EACOCK, Box 3342, Modesto, California. .
This letter wa# made avaiiable t6 me by Former governé?'
DON SAMUELSON of the State of Idaho, now the

Director of the Department of Transportation in

Seattle. According to conversation with Supervisor

PHILIP PARKER at WFO today, he had earlier interviewed
HEACOCK about this same materjal.
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